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سرمقاله 

به بهانه ی هفته پژوهش؛

توسعه بدون پژوهش محقق 
نمی شود

پژوهش به عنوان یکی از عوامل اساسی و حیاتی 
در توسعه جوامع انســانی و پیشرفت علمی و 
فناورانه، نقش بسیار مهمی را در جهان معاصر 
ایفا می کند. انجام پژوهش های علمی و تحقیقاتی 
به کشــف دانش جدید، حل مسائل پیچیده، 
ارتقای سطح زندگی، توسعه اقتصادی و اجتماعی 
جوامع مینجامد.  25 آذرماه، روز پژوهش است 

و در این مقاله سعی شده به اهمیت این موضوع و دوری از مفهوم شبه 
علم که مدت هاست بر اساس مستندات ناصحیح، جوامع را تحت تاثیر 
قرار داده است، پرداخته شود. پژوهش، به عنوان ستون فکری و علمی 
توسعه، بخشی از پروسه ی تحلیلی و خلاقّانه است که منجر به کشف 
دانش جدید و ایجاد نوآوری های علمی، فناورانه و اجتماعی می شــود. 
بدون انجام پژوهش، رشد و توسعه در حوزه های مختلف، از جمله علمی، 
فنی، پزشکی، اقتصادی و اجتماعی، به مرزهای ناچیزی محدود می شود.  
پژوهش های علمی می توانند پاسخ هایی را به چالش های پیچیده و متعدد 

جامعه ارائه دهند و راهکارهایی برای بهبود وضعیت فعلی فراهم آورند.

ادامه در صفحه 2

امیر رضا کاظمینی

معاون سرمایه گذاری، اجتماعی و فرهنگی معاونت 
توسعه روستایی و مناطق محروم کشور گفت: ماده 
5۱ برنامه هفتم توسعه، دولت را مکلف کرده است 
یک دستگاه اجرایی خاص به عنوان متولی روستاها 

در حوزه های توسعه و عمران روستایی ایجاد کند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
دولت سید وحید سعادت درباره ایجاد زیرساخت ها 
و اشتغال در روستاها گفت: شاید این گفته من ابهام 
ایجاد کند، اما واقعیت قضیه است اگر از همه کسانی 
که در حوزه روستا فعالیت می کنند این را بپرسید 
می رسند به همین حلقه مفقوده که ما یک متولی 
اصلی برای حوزه روستا نداریم، سال های متعددی 
برای ایجاد یک همچین موضوعی چه در مجلس، 
چه در در دولت، چه در برنامه ها اقدام شــده که ما 

یک متولی روستا داشته باشیم حکمرانی روستا.
معاون ســرمایه گذاری معاونت توسعه روستایی 
نهاد ریاســت جمهوری افزود: الان دســتگاه های 
مختلف هر کدام وظایفی دارند معاونت توســعه 
روستایی در ریاست جمهوری هماهنگی می کند 
برخی موضوعات را، بحث اختیارات و مسئولیت ها 
و امکاناتی که در اختیار دارد، بنیاد مسکن انقلاب 

اســلامی در حوزه عمران و آبادانی روســتاها نه 
فقط مسکن سازی اش حتی منظومه های توسعه 
روستایی وظایفی دارد مجلس این وظایف را داده 
طرح هادی که حالا مباحثی را برانگیخته در بنیاد 
مسکن هدایت می شود، ما دهداری ها را داریم که 
یک حدی از نقش آفرینــی واختیار را دارند نباید 
تصور بکنیم دهیار یک شهردار کوچک است، نه، 
شهرداری حتی در سطح کوچک و بزرگش یکسری 
اختیــارات دارد که دهداری در بهترین حالت اش 

بهترین دهیاران ما آن را ندارند.
سعادت اضافه کرد: ما حومه های روستایی را داریم 
که سازمان امور اراضی نظر دارد حریم شهر را داریم 
روستاهایی داریم که در مناطق حفاظت شده یا در 
اراضی ملی که در اطرافش هســتند حضور دارند، 
2۴۰۰ روستا را در مناطق حفاظت شده داریم که 
سازمان حفاظت محیط زیست روی آن ها نظر دارد 
و محدودیت هایــی را ایجاد می کند و جدای از این 
مناطق نفت خیز هم برخی محدودیت ها درساخت 
و ساز را برای روستاها ایجاد کرده حتی برای فعالیت 
کشاورزی، همه این ها نیاز دارد یک جایی از آن ها 
با اختیارات و امکانات دفاع بکند و این ها را تعیین 
تکلیف بکند، نه اینکه ما یک جایی را داشته باشیم 

همه امکانات مورد نیاز روستا را تامین بکند از برق 
و آب و این ها نه، وزارت نیرو و وزارت راه هست هر 

کدام از این ها سر جای خود هستند.
وی تصریح کرد: الان برای شهرها شهرداری با آن 
اختیاراتی که در سازمان شهرداری ها وجود دارد این 
متولی را داریم، اما برای حوزه روستا نداریم که حالا 
در برنامه هفتم توسعه ماده 5۱ آن دولت را مکلف 
کرده در همان ســال اول نسبت به ایجاد دستگاه 
اجرایی تاکید شده یک دستگاه اجرایی با اقتضائات 
دســتگاهی نه اینکه یک دستگاه را متولی بکند، 
یک دستگاه خاص را برای روستا به عنوان متولی 
روستا و بحث توسعه، پیشرفت و عمران روستایی 
تعیین بکند و سازمان امور استخدامی با همکاری 
دستگاه های مرتبط در حوزه روستا در سال اول این 

پیشنهاد را بدهند و ایجاد بکنند.
سعادت تاکید کرد: شاید بخشی از این موضوعات و 
درگیری ها و آنچه به عنوان نگرانی های همه کسانی 
که در حوزه روســتا فعالیت می کنند را این نهاد 
برطرف بکند، حداقل به عنوان یک نهاد پاسخگو، 
مسئولیت پذیر و با اختیار و امکانات بتواند اقدامی 
بکند و نســبت به موضوعــات و عقب ماندگی ها 

پاسخگو باشد.

معاون سرمایه گذاری معاونت توسعه روستایی نهاد ریاست جمهوری:

نبود متولی اصلی
 حلقه مفقوده توسعه و عمران روستاها است
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به بهانه ی هفته پژوهش؛

توسعه بدون پژوهش محقق 
نمی شود

ادامه از صفحه 1
... انجــام پژوهش های علمی و تحقیقاتــی در جوامع، 
فرهنگ توجه به علم و دانشِ اصولی و صحیح و دوری از 
مفاهیمِ شبه  علم را تقویت می کند و ترویج می دهد. چرا 
که وقوع پدیده ی علمی در جامعه، افراد را به سوی تفکرِ 

عمیق تر و تمایل به تحقیق و پژوهش سوق می دهد. 
این فرهنگ علمی باعث توسعه ذهنی و افزایش سطح 
دانش و آگاهی افراد می شــود کــه در نهایت منجر به 

پیشرفت جامعه در حوزه های مختلف خواهد شد. 
متاسفانه در عصر حاضر، برخی از افراد سودجو بسیاری 
از پدیده ها را به کمک شبه علم توضیح می دهند و تمییز 

آن ها از علم و دانشِ صحیح و اصولی بسیار دشوار است.
شبه علم به مفهوم اســتفاده از روش ها و دستاوردهایی 
است که به نظر علمی و پژوهشی نمی رسند و ادعاهای 
غیرقابل اثبات را به عنوان حقایق علمی ارائه می دهد. این 
موضوع می تواند به ترویج باورها و ادعاهای غلط، ناعقلانی 

و غیرعلمی منجر شود. 
برخی از مهم ترین مضرّات شبه علم به شرح زیر است:

کاهش اعتماد به علم و روش های علمی: شبه علم می تواند 
باعــث کاهش اعتماد عمومی به علم و روش های علمی 
شود. زیرا وقتی که افراد در معرض دیدگاه های غیرعلمی 
قرار می گیرند و متوجه می شــوند که این دیدگاه ها بر 
اساس ادعاهای بدون پایه علمی استوار هستند، ممکن 
است نسبت به تمام علم و محققان متخصص تردید کنند.
پراکنده شدن منابع و زمان: انجام پژوهش های شبه علمی 
منجر به هدر رفت منابع، زمان و انرژی می شود. در حالی 
که این منابع می توانستند برای تحقیقات واقعی و توسعه 
علمی مورد اســتفاده قرار گیرند. این موضوع می تواند 
توسعه و پیشرفت را به طور قابل ملاحظه ای کُند و منابع 
محدود را به طور نادرست به سمت تحقیقات ناعقلانی 

هدایت کند.
خطرات بهداشتی و ایمنی: برخی از شبه علم ها می توانند 
بهداشــت و ایمنی افراد را تهدید کنند. مثلاً درمان های 
غیرعلمــی، محصولات دارویی ناکارآمــد یا تمرینات و 
روش های ورزشــی نادرســت می توانند به افراد آسیب 

برسانند و منجر به مشکلات جدی در سلامتی شود.
انحراف علمی: شبه علم ممکن اســت باعث انحراف از 
رویکــرد علمی و ترویج ایدئولوژی هــا، باورها و نظریات 
غیرعلمی شــود. این موضوع می تواند منجر به تضعیف 
تمرکز بر روی مطالعه و تحقیقات واقعی و بهبود تکنولوژی 

و دانش علمی شود.
فریب افراد: شبه علم معمولاً ادعاها و وعده های جذابی را 

به افراد ارائه می دهد که به ضرر آن ها خواهد بود.
قابل اثبات نبودن: شــبه علم بر ادعاها و باورهایی تکیه 
می کند که عموماً قابل اثبات نیســتند و بر پایه دلیل و 

مدرک علمی قوی نیستند. 
نقض اصول علمی: شبه علم ممکن است با اصول و قوانین 
علمی متعارض باشد و با به چالش کشیدن مبانی علمی و 
استناد، به ادعاهای غیرقابل اثبات منجر شود. این موضوع 
می تواند به عدم پیشرفت در علم و تکامل دانش علمی 

منجر شود.
ترویج باورهای غلط: شبه علم ممکن است باعث ترویج 
باورهای غلط در جامعه شود. افراد ممکن است به دنبال 
پاسخ های آسان و توضیحات ساده باشند و شبه علم، با 
ارائه ادعاهای جذاب و غیرعلمی، افراد را به سمت باورهای 

نادرست و غلط هدایت کند.
مواردی که ذکر شد، حساسیت موضوع پژوهش و تحقیق 
را به ویژه در دانشگاه ها و مراکز علمی بیش از پیش نمایان 

می کند.
پژوهش، ابزاری قدرتمند برای حل مســائل پیچیده و 
چالش برانگیز اســت. از طریق انجــام تحقیقات علمی، 
می توان به شناخت بهتر از طبیعت پدیده ها، شناسایی 
علل و عوامل موثر در مسائل، و تدوین راهکارهای عملی 

و قابل اجرا برای حل آن ها دست یافت.
پژوهش های علمی می توانند بهبود فرآیندها و فناوری ها، 
توســعه روش های نویــن در بخش های مختلف، و حل 
مســائل اجتماعــی و اقتصادی پیچیــده کمک کنند. 
این موضوع از این منظر مهم اســت که مدیران شهری 
و مســئولان اجرایی می توانند با تکیــه بر پژوهش ها و 
مطالعات انجام شده در حوزه های مرتبط کاری خود، به 
بهترین گزینه ها برای انجام پروژه های شهری روی آورند.

پژوهش های علمی و تحقیقاتی هم چنین نقش بســیار 
مهمی در توسعه اقتصادی و اجتماعی جوامع ایفا می کند. 
بــه طوری که می توانند به تحقق نظــام اقتصادی پویا، 
افزایش بهره وری، کاهش فقر، بهبود سلامتی و زندگی 

افراد، و تعالی عمومی کمک کنند. 
با توجه به اهمیت پژوهش در تحقق پیشرفت و توسعه 
جوامع، ضــرورت انجام تحقیقــات علمی و تحقیقاتی 
در حوزه های مختلف بیش از پیش احســاس می شود. 
پژوهش های علمی می توانند به کشف دانش جدید، حل 
مسائل پیچیده، توسعه فناوری های نوین و ارتقاء سطح 
زندگی جامعه کمک کنند. بنابراین، تشویق و حمایت از 
فعالیت های پژوهشی، به عنوان یکی از اولویت های اصلی 
جوامع، برای رسیدن به توسعه پایدار و رشد پویا ضروری 

است.
در کل می تــوان گفت که دانشــگاه ها نقش مهمی در 
مقابله با شبه علم دارند. به عنوان مراکز علمی و آموزشی، 
دانشگاه ها باید به دانشجویان و پژوهشگران آموزش های 
لازم را دربــاره روش های علمی و ارزیابی کیفیت ادعاها 
بدهند. آن ها باید به دانشجویان آموزش دهند که چگونه 
تفکــر منطقی و انتقادی داشــته باشــند و ادعاها را بر 
اساس مدارک و اطلاعات قوی بررسی کنند. همچنین، 
دانشــگاه ها می توانند فضایی را برای انجام پژوهش های 
اصلی فراهم کنند و تحقیقات مبتنی بر روش های علمی 

را حمایت و تشویق کنند.
امیر رضا کاظمینی
مدیر روابط عمومی انجمن اساتید استان البرز
Alborz.payam@gmail.com  

سرلشکر سلامی در مراسم تشییع پیکر شهدای گمنام:

بدون شهادت هیچ ملتی 
پایدار نمی ماند

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در مراسم تشییع پیکر پاک 
۱۱۰ شهید گمنام، گفت: بدون شهادت هیچ ملتی پایدار نمی ماند.

به گزارش پیام آشنا، سردار سرلشکر حسین سلامی، فرمانده کل 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در مراسم تشییع پیکر پاک ۱۱۰ شهید 
گمنام، گفت: امروز سالروز شهادت بانوی عزیزی است که سرور همه 
زنان اهل بهشت است؛ شخصیتی که تجلی بخش نورانی قرآن کریم 
در رخســار یک زن است، او تجسم زنانه قرآن کریم است. سرلشکر 
ســلامی گفت: امروز مردم، 2۸۰ ستاره بی غروب را تا عرش بدرقه 
خواهند کرد این اجسام مطهر که در تابوت هستند ضامن عزت ما 
هستند. اینها نشانه صدق وعده ملت عزیز ایران برای دفاع از ارزش های 
الهی اسلام و استقلال این کشور بزرگ هستند. فرمانده کل سپاه با 
بیان اینکه غرب و شرق و متحدانشان در منطقه به دنبال این بودند 
تا از حاکمیت اسلام و قرآن جلوگیری کنند، گفت: آن ها آمده بودند 
تا کمر یک انقلاب بزرگ را بشــکنند و ملت ایران را از انقلابشــان 
پشــیمان کنند و این نظریه را اثبات کنند که بدون تکیه به غرب 
نمی توان ســرپای خود ایستاد. وی تصریح کرد: بدون شهادت هیچ 
ملتی پایدار نمی ماند و امروز به عنوان یک قدرت بزرگ در عالم مطرح 
هستیم. سرلشکر سلامی در ادامه خطاب به سران رژیم صهیونیستی 
گفت: غلبه بر کودکان هنر نیست و اگر شما قدرت و جرأت دارید با 
نیروهای حماس مقابله کنید. فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
در حضور انبوه مردم که برای مراسم تشییع شهدا آمده بودند، افزود: 
اقتدار، اعتبار، پیشرفت، رفاه، امنیت، آرامش و آسایش این ملت، توسط 
این شهدا بوده و آنان برای ما عزت آورده اند. فرمانده کل سپاه تاکید 
کرد: این برادران سترگ و باشرف و جوانمرد و غیور ما که نشانه های 
غیرت هستند، صحابی امام در ظهر عاشورا، اصحاب بدر یاران احد و 
دلاوران خندق هستند و اگر این ها نبودند، این سرزمین دوباره و دوباره 
اشغال می شد و دوباره تاریخ را دشمنان برای ما می نوشتند. سرلشکر 
سلامی در ادامه سخنان خود تاکید کرد: امروز ما سربلند و سرافرازیم 
و به عنوان یک قدرت بزرگ در عالم مطرح هســتیم و هیچ فرد و 
هیچ قدرتی دیگر جرأت جســارت به این مردم و سرزمین را ندارد. 
فرمانده کل سپاه پاسداران گفت: شما نگاه کنید در اطرافتان همه 
جا آتش می بارد، اما ملت ما آرام است. چرا این ملت آن قدر مطمئن 
اســت، زیرا خداوند به او هدایایی داده که به هیچ ملت دیگری آن را 
نداده است. وی افزود: نعمت قرآن، نعمت ولایت و نعمت نیابت امام 
زمان )عج( به این ملت داده شده است. نعمت یک قائمه عظیم که 
در قلب مقاومت آرام و مطمئن ایستاده است و با حکمت الهی خود 
جهان اســلام را در برابر یورش دشمنان حمایت و هدایت می کند. 
ملت ایران از نعمت ولایت، شهادت و جهاد برخوردار است. فرمانده 
سپاه خطاب به تشییع کنندگان شهدا، بیان کرد: شما از مقام شهیدان 
والا مقام تجلیل می کنید که این برای ما که لباس سربازی این وطن 
و اســلام را بر تن داریم، قوت قلب اســت. وی تاکید کرد: دشمنان 
می خواستند ملت ایران را از انقلابش پشیمان کنند و ثابت کنند بدون 
تکیه بر قدرت های شیطانی امکان تشکیل حکومت مستقل وجود 
ندارد. هیچ قدرتی بزرگ تر از آن ها در تاریخ نبوده که دست به دست 
هم داده باشند، تا از حاکمیت اسلام و قرآن جلوگیری کنند و اجازه 
ندهند ایران در جغرافیای سیاسی عالم مانند یک ستاره بدرخشد. 
سرلشکر سلامی ادامه داد: آن ها تلاش کردند این سرزمین را نقطه 
تمرکز همه آتش های انباشته شــده در انبارهای خود کنند. آن ها 
می خواســتند هویت ما را بگیرند و بر سرنوشت ما حاکم شوند؛ اما 
آن نمایش شکوهمند و حرکت عاشورایی ملت ایران تحت هدایت 
امام راحل موجب شد نهرهای جاری جهاد به سوی جبهه ها حرکت 
کند. ملت ما همچون صخره های سخت در مقابل بارش باران گلوله ها 
ایستادند تا یکی یکی سرزمین ها آزاد شد. فرمانده کل سپاه خاطر 
نشان کرد: رزمندگان ما عملیات های سختی را اجرا کردند که در طول 
تاریخ نبردهای جهان بی نظیر هستند. شهدای ما از رودخانه اروند، 
میادین مین، از درون کمین های دشمن عبور کردند و انسان هایی 
بودند که هرچه به مرگ نزدیک تر می شــدند، شاداب تر می شدند و 
مجسمه واقعی ایمان بودند. این ها سند جاودانگی ما هستند. بدون 

شهادت هیچ ملتی پایدار نمی ماند.

رژیم اسرائیل برای 
دستاوردسازی جنایاتی فجیع تر 

از داعش مرتکب می شود
وزیر امور خارجه تاکید کرد: مقامات رژیم صهیونیســتی کماکان 
مرتکب جنایاتی فجیع تر از رفتار داعش می شوند بلکه دستاوردسازی 

کنند و بتوانند شکست مفتضحانه تاریخی خود را جبران کنند.

به گزارش پیام آشنا، حسین امیرعبداللهیان در فضای مجازی، 
گفت: پس از ۷۰ روز حماس نابود نشــد؛ مقاومت خلع سلاح نشد؛ 
اسرای نظامی صهیونیست ها از طریق جنگ آزاد نشدند؛ طرح کوچ 
اجباری ساکنان غزه نتیجه بخش نبود. وزیر امور خارجه تصریح کرد: 
علی رغم تداوم جنایات جنگی علیه زنان و کودکان، اکنون فلسطین 
پیروز قطعی این میدان نابرابر است. مقامات رژیم صهیونیستی کماکان 
مرتکب جنایاتی فجیع تر از رفتار داعش می شوند بلکه دستاوردسازی 

کنند و بتوانند شکست مفتضحانه تاریخی خود را جبران کنند.

جزئیات زمان بندی بررسی 
مجدد لایحه بودجه در مجلس

عضو هیئت رئیســه مجلس شورای اسلامی گفت: سه شنبه هفته 
جاری گزارش دولت درباره اصلاحات انجام شده در لایحه بودجه سال 

۱۴۰۳ برای رای گیری به مجلس ارسال می شود

به گزارش پیام آشــنا،  حجت الاســلام علیرضا سلیمی گفت: 
سه شنبه هفته جاری بیســت و هشتم آذر ماه گزارش دولت درباره 

لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ به مجلس تقدیم می شود.
عضو هیات رئیســه مجلس ادامه داد: پس از تقدیم لایحه بودجه از 
سوی دولت به مجلس، کمیسیون تلفیق برای بررسی کلیات لایحه 

عصر روز سه شنبه تشکیل جلسه خواهد داد.
وی افزود: طبق آیین نامه داخلی مجلس کمیسیون تلفیق دو روز 
فرصت دارد تا کلیات را مورد بررسی قرار دهد اما با توجه به اینکه اکثر 
مباحث درباره لایحه بودجه بین مجلس و دولت انجام شده کار بررسی 

کلیات در جلسه روز سه شنبه به پایان خواهد رسید.
سلیمی گفت: پس از انجام بررسی ها و رای گیری درباره کلیات لایحه 
در کمیسیون تلفیق گزارش آن برای رای گیری به صحن مجلس 
ارسال می شــود و در جلسه علنی روز چهارشنبه بیست و نهم آذر 
ماه بررسی کلیات لایحه بودجه در دستور کار صحن علنی مجلس 

قرار خواهد گرفت.
عضو هیات رئیسه مجلس خاطرنشان کرد: پس از تصویب کلیات در 
صحن مجلس کیسیون های تخصصی 5 روز فرصت دارند تا جزئیات 
لایحه را مورد بررســی قرار دهند و پس از اتمام این فرصت 5 روزه 
لایحه در کمیسیون تلفیق ۱۰ روز مورد بررسی قرار خواهد گرفت و 

گزارش بررسی آن به صحن مجلس ارائه خواهد شد.

اخبار سراسری سرمقاله

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار البرز گفت: 
با توجه به نزدیکی انتخابات هم افزایی احزاب برای 
افزایش مشارکت سیاسی مردم دارای اهمیت است.

به گزارش پیام آشنا، مرتضی ولی پوری در نشست 
با دبیران احزاب و تشکل های سیاسی فعال در 
سطح اســتان گفت: البرز با حضور گسترده و 
محسوس عموم شهروندان در استقبال از دومین 
سفر ریاست جمهوری توانست عملکرد مطلوبی 

را رقم بزند.
وی ادامه داد: اقدامات انجام شــده و پروژه های 
استانی و ملی که با حضور رئیس جمهور به بهره 
برداری رســید در تمامی حوزه های فرهنگی، 
عمرانــی، اقتصــادی، اجتماعی، بانــوان و … 

شاخص و حائز اهمیت بودند.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار البرز 

با اشــاره به تعامل مطلوب اداره کل سیاسی با 
احزاب و تشکل های استان مطرح کرد: تاکنون 
نشست های دوره ای احزاب به منظور تبادل نظر 
و تعامل با نمایندگان افــکار عمومی جامعه و 

استان به صورت منظم برگزار شده است.
ولی پوری عنوان کرد: احزاب و گروه های سیاسی 
در نظام مقدس جمهوری اســلامی ایران دارای 
جایگاه و اهمیت بسیاری هستند و در این راستا 
حزب و تشکلی که دارای مجوز رسمی از مراجع 
معتبر کشوری است، موظف به پیگیری و عمل 

در چارچوب نظام فکری حاکم بر کشور است.
وی با اشــاره به اینکه دشــمن همواره با انکار 

حقانیت به دنبال تضعیف نظام اســت، گفت: با 
توجه به نزدیکی انتخابات مجلس شورای اسلامی 
و مجلس خبرگان رهبری و به منظور هم افزایی 
و مشارکت حداکثری مردم، احزاب و تشکل های 
سیاسی در راستای تقویت منافع ملی ضمن هم 

افزایی، اهداف شوم دشمن را ناکام بگذارند.
گفتنی اســت در این نشســت، دبیران احزاب 
و تشکل های سیاســی نقطه نظرات، انتقادات 
و پیشــنهادات خود را مطــرح کردند و معاون 
سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری البرز نیز 
دستورات لازم را جهت پیگیری موضوعات صادر 

کرد.

اعضای شــورای امنیت سازمان ملل در پی نامه سفیر 
ایران در سازمان ملل، حمله تروریستی بزدلانه گروهک 
جیش العدل به مقر فرماندهی پلیس در راسک  استان 
سیستان و بلوچستان ایران را به شدت محکوم و بر لزوم 
پاسخگویی عاملان، سازمان دهندگان، تامین کنندگان 
مالی و حامیان این اقدامات مذموم تروریستی و محاکمه 

آنها تاکید کردند.

به گزارش پیام آشنا، شورای امنیت سازمان ملل روز 
شنبه به وقت محلی با انتشار بیانیه اعلام کرد:اعضای 
شورای امنیت ســازمان ملل متحد حمله تروریستی 
"بزدلانه" به مقر پلیس راســک در استان سیستان و 
بلوچستان جمهوری اسلامی ایران در ۱5 دسامبر 2۰2۳ 
برابر با 2۴ آذر مــاه ۱۴۰2 را که گروه »جیش العدل« 
مســئولیت آن را بر عهده گرفت و منجر به شــهادت 
دلخراش ۱۱ مامور پلیس ایران و مجروح شــدن ۸ نفر 

دیگر شد، به شدت محکوم کردند.
اعضای شورای امنیت سازمان ملل در این بیانیه مراتب 
همدردی و تســلیت عمیق خود را به خانواده قربانیان 
و دولت جمهوری اسلامی ایران ابراز و برای مجروحان 
شــفای عاجل و کامل آرزو و بار دیگــر تاکید کردند: 
»تروریســم در همه اشکال و مظاهر آن، یکی از جدی 

ترین تهدیدات برای صلح و امنیت بین المللی است.«
اعضای شورای امنیت در بیانیه خود » بر لزوم پاسخگویی 
عاملان، ســازمان دهندگان، تامیــن کنندگان مالی و 
حامیان این اقدامات مذموم تروریستی و محاکمه آنها 

تاکید کردند.«
اعضای شورای امنیت سازمان ملل متحد همچنین از 
همه کشورها خواستند،» مطابق با تعهدات خود تحت 
قوانین بین المللی و قطعنامه های مربوطه شورای امنیت، 
به طور فعال با دولت جمهوری اســلامی ایران و سایر 

مراجع ذیربط در این زمینه همکاری کنند.«
اعضای شــورای امنیت تاکید کردنــد: »هرگونه اقدام 
تروریستی صرف نظر از انگیزه آنها در هر کجا، هر زمان و 

توسط هر کسی مجرمانه و غیرقابل توجیه است.«
در بیانیه شورای امنیت ســازمان ملل آمده است: آنها 
مجددا بر لزوم مبارزه همه کشورها با تروریسم مطابق با 
منشور سازمان ملل متحد و سایر تعهدات تحت قوانین 
بین المللی، از جمله حقوق بین الملل حقوق بشر، حقوق 
بین المللی پناهندگان و حقوق بین المللی بشردوستانه، با 
تهدیدات علیه صلح و امنیت بین المللی ناشی از اقدامات 

تروریستی تاکید کردند.
شــورای امنیت سازمان ملل متحد، دارای 5 عضو دائم 
دارای حق وتو شــامل روسیه، چین، آمریکا، انگلیس و 
فرانسه و ۱۰ عضو غیردائماست که ریاست شورای امنیت 

دوره ای و طول مدت آن یک ماه است.
اکنون ۱۰ عضو غیردائم فعلی شورای امنیت اسلوونی، 
کره جنوبی، گویان، سیرالئون، الجزایر، ژاپن، سوئیس، 
مالت، موزامبیک و اکوادور هستند که ریاست دوره ای 
شــورای امنیت در ماه جاری دسامبر 2۰2۳ بر عهده 

کشور اکوادور است.
پیش از این، سازمان ملل متحد حمله به مقر پلیس در 

استان سیستان و بلوچستان جمهوری اسلامی ایران را 
که گروه »جیش العدل« مسئولیت آن را بر عهده گرفته و 
بر اساس گزارش ها دست کم ۱۱ کشته برجای گذاشت، 
به شدت محکوم و بر لزوم محاکمه عاملان این حمله 
تاکید کرد. استفان دوجاریک سخنگوی سازمان ملل 
متحد روز جمعه به وقت محلی تصریح کرد: سازمان ملل 
متحد به خانواده های داغدار و مردم و دولت جمهوری 
اسلامی ایران عمیقا تسلیت می گوید و برای مجروحان 

شفای عاجل آرزو می کند.
امیر سعید ایروانی سفیر و نماینده دائم ایران در سازمان 
ملل در نامه ای به آنتونیو گوترش دبیرکل سازمان ملل 
و نیز رئیس دوره شورای امنیت با محکوم کردن حمله 
تروریستی در سیستان و بلوچســتان ایران گفته بود: 
جمهوری اسلامی ایران فورا از دبیرکل و شورای امنیت 
می خواهد که این حمله را صریح و با شدیدترین عبارات 

ممکن محکوم کنند.
ســفیر و نماینده دائم ایران در سازمان ملل روز جمعه 
به وقت محلی ۱5 دســامبر 2۰2۳ برابر با 2۴ آذر ماه 
۱۴۰2 در نامه خود تصریح کرد: با تاسف عمیق توجه 
دبیرکل سازمان ملل متحد و اعضای شورای امنیت را به 
یک حمله تروریستی غم انگیز دیگر که در ساعات اولیه 
، ۱5 دسامبر 2۰2۳ در ایران انجام شد، جلب می کنم. 
جنایت فجیعی که کلانتری راسک در استان سیستان و 
بلوچستان هدف قرار داد منجر به شهادت دلخراش ۱۱ 
مامور پلیس ایران و مجروح شــدن ۸ نفر دیگر شد. در 
پی این اقدام مذموم، گروهک تروریستی »جیش العدل« 

مسئولیت حمله به مقر فرماندهی پلیس در راسک را بر 
عهده گرفت.

ارشدترین دیپلمات جمهوری اسلامی ایران در سازمان 
ملل در نامه خود افزود: جمهوری اسلامی ایران این گونه 
اقدامات منفور و وحشیانه تروریستی را به شدت محکوم 
مــی کند و بر تعهد تزلزل ناپذیر خود برای اطمینان از 

محاکمه و پاسخگویی مسئولین آن تاکید می کند.
ایروانی تاکید کرد: جمهوری اسلامی ایران فورا از دبیرکل 
و شورای امنیت می خواهد که این حمله را صریح و با 
شدیدترین عبارات ممکن محکوم کنند. این درخواست با 
موضع ثابت و روشن دبیرکل و همچنین رویه ثابت شده 
شــورای امنیت که به طور مداوم از طریق قطعنامه ها 
تروریسم را به عنوان تهدیدی جدی برای صلح و امنیت 
بین المللی به رسمیت شناخته و مجددا تایید کرده است، 

همسو است.
ســفیر و نماینده دائم ایران در سازمان ملل همچنین 
گفت: جمهوری اسلامی ایران بر تعهد خود برای مبارزه 

با تروریسم در همه اشکال و مظاهر آن ثابت قدم است.
ســفیر ایران در نامه خود به رئیس شــورای امنیت و 
دبیرکل سازمان ملل از آنها خواست که این نامه به عنوان 

سند شورای امنیت ثبت شود.
نیمه شب پنجشنبه - 2۳ آذرماه - در پی حمله گروهک 
تروریستی به مقر انتظامی راسک در استان سیستان و 
بلوچســتان، ۱۱ نفر از نیروهای فراجا به شهادت و در 
مقابل تعدادی از تروریست ها نیز به هلاکت رسیدند؛ 

یک نفر از این تروریست ها نیز دستگیر شده است. 

پیام آشنا- مردم شــهید پرور البرز از صبح 
دیروز و هم زمان با ســال روز شهادت حضرت 
فاطمه زهرا )س( در مسیرهای عزاداری حضور 
یافتند و پیکرهای پاک 6 تن از شهدای دفاع 

مقدس را میزبانی کردند.
اقشــار مختلف مردم در مسیرهای تشییع با 
در دست داشتن شــاخه گل به استقبال دل 

باختگان دشت کربلا رفتند.
مادران ایثارگران جاوید الاثر نیز در این آیین 
با پاشــیدن گلاب بــر روی تابوت های مزین 

به پرچم جمهوری اســلامی در سوگ ام ابیها 
حضرت فاطمــه زهرا )س( و فــراق فرزندان 
دلبند خود و شــهدای گمنام اشک ریختند و 
امیدوارانه به تابوت ها می نگریستند، شاید جگر 

گوشه شان در میان آن ها باشد. 
عــزاداران فاطمی نیز پیکر این شــهیدان را 
از مســیر کانون شهید ســبحانی در میدان 
ســپاه کرج به سمت میدان توحید به صورت 
خودرویی و بقیه مسیر را تا مصلای کرج پیاده 

تشییع کردند.

این پیکرهای مطهر با حضور پر شور خانواده 
های معظم شهدا، مردم  و نیروهای نظامی و 

انتظامی به سمت بهشت بدرقه شدند.

پیکرهــای مطهر این 6 شــهید گمنام دفاع 
مقدس در کرج تشییع و در مکان های مختلف 

استان به خاک سپرده می شوند.

ســخنگوی کمیســیون امنیت ملی مجلس 
گفــت: در پی عملیات تروریســتی حمله به 
کلانتری راسک، به زودی هیاتی از کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی به منطقه اعزام 

خواهد شد.

به گــزارش پیام آشــنا، ابوالفضل عمویی 
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی مجلس گفت: 
در پی عملیات تروریســتی حمله به کلانتری 
راسک، به زودی هیأتی از کمیسیون امنیت ملی 
و سیاست خارجی به منطقه اعزام خواهد شد تا 

ابعاد این عملیات تروریستی را مورد بررسی قرار 
بدهد.

وی تصریح کرد: در حال انجام هماهنگی ها برای 
اعزام ســریع تر این هیأت هستیم. چند نفر از 
نمایندگان آشنا به موضوع در این هیأت خواهند 

بــود. این هیأت پس از بررســی میدانی حادثه 
تروریستی راسک، در مجلس شورای اسلامی هم 
با مقامات امنیتی، انتظامی مرکز جلسه خواهد 
داشت و گزارشی از ابعاد این اقدام تروریستی تهیه 

خواهد کرد.

مدیر عامل منطقه ویژه اقتصادی و فرودگاه بین المللی پیام 
گفت: با وجود تحریم های ظالمانه در صنعت هوایی کشور، 
این صنعت حرکتی رو به رشد داشته و در حال شکوفایی 
اســت، به طوری که امروز توان فنی و عملیاتی گسترده 

ایران در کشور شاهدیم. 

به گزارش پیام آشنا، اکبر قنبرپور در نشست خبری 
نخستین نمایشــگاه صنعت هوایی پیام، با بیان اینکه 
نخستین نمایشــگاه صنعت هوایی پیام می تواند عرضه 

کننده بخشــی از این توانمندی ها به ذینفعان باشــد، 
گفت: این نمایشگاه در سه بخش نمایشگاهی، جانبی و 

نمایش های هوایی برگزار خواهد شد.
قنبرپور با اشاره به مهم ترین اهداف برگزاری نمایشگاه، 
ادامه داد: این نمایشگاه فرصتی برای معرفی فرصت های 
سرمایه گذاری و همکاری در صنعت هوایی و فضایی به 

سرمایه گذاران و کسب و کارهای بزرگ است.
وی خاطرنشــان کرد: انعقاد قراردادها و تفاهم نامه های 
همکاری و ســرمایه گذاری به ویژه ســرمایه گذاری در 

شرکت های دانش بنیان و استارتاپ های صنعتی هوایی 
و فضایی کشور، یکی دیگر از اهداف اصلی این نمایشگاه 

است.
مدیرعامل فرودگاه پیام گفت: نزدیک بودن این فرودگاه 
به پایتخت و همجواری با شهر کرج، جمعیت ۸.5 میلیون 
نفری پیرامون فــرودگاه، فعالیت فرودگاه پیام به عنوان 
بزرگترین مرکز آموزش خلبانی کشــور با حضور هشت 
موسسه آموزش خلبانی، امکان فرود هواپیمای پهن پیکر 
و همچنین ارائه خدمات پست هوایی و حمل و نقل بار، 

از جمله ویژگی ها و امکانات این فرودگاه بین المللی برای 
برگزاری این رویداد است.

وی با بیان اینکه 55۰ پرواز مســافری در فرودگاه پیام 
در چهار سال گذشته دایر شده، گفت: امسال همچنین 
پروازها به نجف به صورت هفتگی در این فرودگاه راه اندازی 

شده است.
نخستین نمایشــگاه صنعت هوایی پیام از شانزدهم تا 
نوزدهم اسفند ۱۴۰2 به میزبانی فرودگاه بین المللی پیام 

برگزار خواهد شد.

رئیس کل دادگســتری البرز گفت: یک محکوم به 
قصاص نفس که ۱۳ ســال در حبس بود، با تلاش 
قضات شعبه اول کیفری و خیران کرجی با گذشت 

اولیای دم از حق قصاص خود آزاد شد.

به گزارش پیام آشنا، حسین فاضلی هریکندی با 
اشاره به اینکه در یک پرونده، محکوم به قصاص نفس 
۱۳ سال در زندان و در انتظار اجرای حکم بود، گفت: 
متهمی پس از ارتکاب قتل عمد همســرش از سال 
۱۳۸۹ در زندان مرکزی کرج در حال تحمل حبس 
برای اجرای حکم قصاص بود که با وجود قطعیت رای 

در سال ۱۳۹2 در شعبه 6 دیوان عالی کشور همچنان 
بلاتکلیف مانده بود.

رئیس کل دادگستری استان البرز ادامه داد: با وجود 
اینکه حکم صادره قطعی و لازم الاجراســت، ولی از 
تاریخ صدور رای قطعی، اولیای دم مقتول نسبت به 
پیگیری اجرای حکم و درخواست قصاص اقدام نکردند 

و محکوم را سال ها بلاتکلیف گذاشته بودند.
وی توضیح داد: محکوم در ســال ۱۴۰۱ در راستای 
اجرای ماده ۴2۹ قانون مجازات اســلامی تقاضای 
تعیین تکلیف می کند به نحوی که یا حکم قصاص 
اجرا شــود یا گذشــت و مصالحه کنند، در غیر این 

صورت به قید وثیقه آزاد شــود. بنابراین شعبه اول 
دادگاه کیفری استان البرز در اجرای قانون یادشده او را 
از نظر جنبه عمومی جرم به ۱۰ سال حبس تعزیری 
محکوم کرد و مقرر شد با اتمام حبس با تودیع وثیقه 

آزاد شود.
او اظهار کرد: محکوم به دنبال تامین وثیقه بود، ولی 
در این فاصله با پیگیری های انجام شده توسط قضات 
شعبه اول دادگاه کیفری یک استان البرز و با استفاده 
از ظرفیت خیران کرجی، اولیای دم بالاخره تعیین 
تکلیــف و اعلام کردند بــا دریافت مبلغی حاضر به 
گذشت هستند که این مبلغ توسط خیران کرج فراهم 

شد و محکوم پس از ۱۳ سال از زندان آزاد شد.
وی با تقدیر از تلاش چند ماهه قضات شــعبه اول 
دادگاه کیفری یک اســتان البرز در این پرونده، بیان 
کرد: اتفاق امروز قطعا بدون گذشــت از حق قصاص 
توسط اولیای دم و همراهی خیران اصناف و بازاریان 

استان البرز در فراهم آوردن زمینه آزادی میسر نبود.
عالی ترین مقام قضایی اســتان البــرز افزود: یکی از 
اتفاق های بســیار خوب و تاثیرگذار در این جلســه 
قضایی این بود که خیران البرزی متعهد شدند پس 
از آزادی این فرد محکوم به قصاص، زمینه اشتغال او و 

فرزندش را فراهم آورند.

معاون سیاسی استاندار البرز:

احزاب برای مشارکت بیشتر مردم در انتخابات هم افزایی کنند

شورای امنیت سازمان ملل حمله تروریستی بزدلانه در سیستان و بلوچستان ایران را بشدت محکوم کرد

شهدا به البرز خوش آمدید

عمویی خبر داد؛

اعزام هیاتی از کمیسیون امنیت ملی مجلس برای بررسی حادثه »راسک«

قنبرپور خبر داد

فرودگاه بین المللی پیام؛ میزبان نخستین نمایشگاه صنعت هوایی 

آزادی محکوم به اعدام پس از ۱۳ سال حبس
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اخذ سند مالکیت ۶ دانگ تک 
برگی از اراضی بستر رودخانه 

ورسخواران در فیروزکوه
مدیر امور منابع آب فیروزکوه گفت: با تلاش و پیگیری های 
واحد حقوقی سند مالکیت بیش از ۹۳ هزار و 2۸۰ متر مربع 
از اراضی بستر رودخانه ورسخواران در حوزه عملکرد این امور 

اخذ شد.

به گزارش پیام آشنا، علی اکبر حسینی رمدانی با اشاره 
به پیگیری های حقوقی در اراضی بستر رودخانه ها گفت: 
در نتیجه تلاش های انجام شــده در ســال جــاری و به 
منظور تثبیت مالکیت اراضی بستر رودخانه ها برای اعمال 
حاکمیت بهتر جهت جلوگیری از هر گونه سوء استفاده با 
پیگیری کارشــناس حقوقی و همکاری اداره ثبت اسناد و 
املاک، مالکیت بیش از ۹۳ هزار و 2۸۰ متر مربع از اراضی 
بستر رودخانه ورسخواران با اخذ سند مالکیت به نام دولت 
جمهوری اسلامی ایران به نمایندگی شرکت آب منطقه ای 
تهران تثبیت شد. وی خاطر نشان کرد: به منظور پیشگیری از 
تصرفات غیرمجاز و جلوگیری  از سودجویی متصرفان، صدور 
این اسناد در حفظ مالکیت بستر رودخانه و جلوگیری از عدم 
تجاوز به آن دارای اهمیت بالایی می باشد. حسینی در پایان 
یادآور شد: با اخذ سند مالکیت برای اراضی بستر مجاری آب 
های سطحی اساسا با تثبیت مالکیت دولت به تولیت وزارت 
نیرو)شــرکت آب منطقه ای تهران( هر گونه سوء استفاده 
احتمالی برای تصرفات بستر و حریم منتفی خواهد شد و امور 
آب در نقش حاکمیتی خود با هر گونه تخلف و تصرف مطابق 

با قانون برخورد لازم را به عمل خواهد آورد.

محیط زیـــست

سخنگوی شورای شهر کرج با بیان اینکه متاسفانه 
وضعیت موجود سرانه ها و کاربری های موجود شهر 
با استانداردهای تعیین شــده فاصله زیادی دارد، 
گفت: در مرحله اول به دنبال واقعی کردن سرانه ها 
در طرح تفصیلی آتی هســتیم و بعــد از آن باید 

راهکارهایی برای تحقق آنها پیدا کنیم.

به گزارش پیام آشــنا، عمار ایزدیار درجلسه 
کارگروه مشترک بررسی طرح تفصیلی آتی کرج 
با اشاره به اینکه این کارگروه طی هفته های گذشته 
بررسی وضعیت سرانه ها و کاربری های شهر را در 
دســتور کار خود قرار داده، گفت: در جلسه امروز 
مشــاور طرح نمای کلی از وضعیت ســرانه ها و 

کاربری های موجود شهر ارائه داد.
وی ادامه داد: بررسی وضعیت موجود نشان می دهد 
کرج از لحاظ ســرانه ها و کاربری های مختلف از 

جمله فضای ســبز، خدماتی، تاسیسات شهری، 
گردشگری، فرهنگی و ... با کمبودهای جدی مواجه 

است.
ایزدیار افزود: مشاور در این جلسه پیشنهاداتی در 
خصوص چگونگی تحقق ســرانه ها و کاربری های 
اســتاندارد در طرح تفصیلی آتی کرج ارائه داد و 

بخشی از این پیشنهادات توسط اعضا بررسی شد.
عضو شــورای شــهر کرج ابراز کرد: اعضای این 
کارگــروه در این جلســه بر توجه ویــژه به تمام 
سرانه های محله ای، ناحیه ای، منطقه ای و شهری 
در طرح تفصیلی آتی تاکید کردند. وی با بیان اینکه 
متاســفانه وضعیت موجود سرانه ها و کاربری های 
موجود شــهر با استانداردهای تعیین شده فاصله 
زیادی دارد، گفت: ما در مرحله اول به دنبال واقعی 
کردن سرانه ها در طرح تفصیلی آتی هستیم و بعد 
از آن باید راهکارهایی برای تحقق آنها اعمال کنیم.

معاون شهرســازی و معماری شهرداری کرج گفت: 
در طرح تفصیلی آتی کرج، ضوابط تشویقی مناسبی 
هم پش بینی شده تا مالکین و سرمایه گذاران بخش 
خصوصی ترغیب شــوند تا به مدیریت شهری برای 

افزایش سرانه ها و کاربری ها کمک کنند.

به گزارش پیام آشنا، عباس سعیدی کیا با اشاره به 
اینکه طرح تفصیلی آتی کرج دارای سه سند اصلی 
اســت، گفت: سند شــبکه معابر، دفترچه ضوابط و 
مقررات و پهنه بندی و کاربری ها این سه سند هستند.
وی ادامه داد: خوشبختانه شبکه معابر این طرح مدتی 
قبل توسط شورای شهر کرج به تصویب رسید و در 

انتظار ابلاغ آن هستیم.
وی توضیح داد: با پیگیری انجام شــده، هفته آینده 
دفترچه ضوابط و مقررات هم برای تصویب به شورای 

شهر ارسال خواهد شد.

این مســئول با بیان اینکه در رابطه با پهنه بدی ها و 
کاربری ها هم هر دوشنبه جلساتی در کارگروه مشترک 
شورای شهر و شهرداری برگزار می شود، تصریح کرد: 
این بخش هم پس از بررسی و انجام اصلاحات نهایی 

برای تصویب به شورای شهر ارسال خواهد شد.
معاون شهرسازی و معماری شهرداری کرج با اشاره 
به اینکه در طرح تفصیلی آتی کرج به بحث سرانه ها 
و کاربری ها توجه ویژه ای شــده، گفت: شورای عالی 
معماری و شهرسازی استانداردهایی را در این بخش 

پیش بینی کرده است که باید تحقق پیدا کنند.

وی ابراز کرد: در طرح تفصیلی آتی سرانه ها در چهار 
مقیاس محله ای، ناحیه ای، منطقه ای و شهری پیش 
بینی شده تا بتوانیم بخشــی از کمبودها موجود در 
سرانه ها و کاربری های خدماتی، فرهنگی، فضای سبز 

و ... را جبران کنیم.
سعیدی کیا گفت: در طرح تفصیلی آتی کرج، ضوابط 
تشویقی مناســبی هم پش بینی شده تا مالکین و 
ســرمایه گذاران بخش خصوصی ترغیب شوند تا به 
شــهرداری برای افزایش سرانه ها و کاربری ها کمک 

کنند.

سخنگوی شورای شهر کرج:

سرانه ها و کاربری های شهری در طرح تفصیلی موجود واقعی نیست

به زودی:

دفترچه ضوابط و مقررات طرح تفصیلی آتی کرج
به شورای شهر ارسال می شود

کسب و کار

آیا هوش مصنوعی می تواند 
به مدیران مشاوره بدهد؟

هوش مصنوعی بســیاری از صنایع را در سراســر جهان 
تحت تاثیر قرار داده یا روند جــاری آنها را دچار دگرگونی 
کرده است. بسیاری، آن را انقلاب صنعتی بعدی می   دانند 
که ادعای کمی نیســت. به همین دلیل، طبیعی است که 
افراد به این باور برسند که هوش مصنوعی، صنعت آنها را 
نیز دچار اختلال خواهد کرد. بسیاری از این روند استقبال 
می کنند و بسیاری نیز از ترس جایگزینی با هوش مصنوعی، 
از آن می   ترسند. همین شرایط را برای مشاوران مدیریت هم 
می توان ادعا کرد. گمانه   زنی   های رو به رشدی، از جایگزینی 
هوش مصنوعی با مشاوران وجود دارد اما این رخداد چقدر 
امکان   پذیر است؟ آیا واقعا هوش مصنوعی می تواند جایگزین 
مشاوران مدیریت شود؟ بیایید پاسخ واقع   بینانه   ای برای این 
پرسش بیابیم: هوش مصنوعی با صنعت مشاوره چه می کند؟

پیــش از پرداختن به اینکه آیــا هوش مصنوعی می تواند 
جایگزین مشاورهای مدیریت    شود یا نه، باید بفهمیم که 

هوش مصنوعی با این صنعت چه می کند.
در حال حاضر، هوش مصنوعی و مشاوره همپوشانی دارند. 
موسسه مک   کینزی در سال 2۰۱5 شرکت »کوانتوم   بلک« 
)QuantumBlack( را کــه کســب و کاری در حوزه 
هوش مصنوعی اســت، خریداری کرده است. آنها هوش 

مصنوعی را جهت بهبود عملکرد سازمانی به کار گرفته   اند.
به شکل مشــخص، آنها این کار را با کمک کلان   داده   ها و 
تجزیه و تحلیل پیشــرفته انجام می دهند. مک   کینزی با 
موفقیت از فناوری هوش مصنوعی برای بهبود خدمات خود 

استفاده می کند که خبر خوبی برای کل صنعت است.
با این حال، بسیاری از شرکت های مستقل فعال در حوزه 
هوش مصنوعی، در تلاش برای توسعه فناوری   های مختلف 
هستند. تمرکز اصلی آنها ساختن نرم افزاری مبتنی بر هوش 
مصنوعی اســت که به نوعی جایگزین مشاوران مدیریت 
شود. با توجه به اینکه بخش   های زیادی از فعالیت مشاوران 
با دسترســی بهتر به داده   ها و اطلاعات، کارآمدتر می شود، 
این نیز خبر خوبی است. این خبر خوب به این معنی است 
که می توانیم با هزینه   های کمتر ارزش بیشتری به مشتریان 

منتقل کنیم.
در آرمان   شــهر آینده، همه کارها ماشــینی می   شــوند و 
انســان   های زمانه، می توانند با فراغ بال، ذهــن خود را از 
طریق هنر و پیشرفت دانش گسترش دهند. آن روز، هوش 
مصنوعی جایگزین مشاوران مدیریت خواهد شد، همان طور 
که هوش مصنوعی جایگزین تک تک مشاغل روی کره زمین 
خواهد شد. اگر چه این اتفاق خیلی دور است! اما در آینده 

نزدیک زمانی بین ۱۰-2۰ سال چه خواهد شد؟
واقعیت این است که توسعه   دهندگان در تلاش هستند تا 
نوعی هوش مصنوعی ایجاد کنند که به مشاوران کمک کند؛ 
همان کاری که برای بسیاری از صنایع پیچیده دیگر انجام 
می دهند. هوش مصنوعی، یادگیری ماشینی و بسیاری از 
فناوری   ها و تکنیک   های دیگر تلاش می کنند تا به آسانی، 
تقریبا پاسخی برای هر پرسش قابل تصور داشته باشیم. با 
این حال، آنها نمی توانند به سادگی »مشاوره تخصصی« برای 

مشاور مدیریت خبره را ارائه دهند.
تا این تاریخ، و برای آینده قابل پیش بینی، یادگیری ماشینی 
و هوش مصنوعی به طور روزافزون عملکرد خوبی در بررسی 
مقادیر عظیمی از داده   ها، برای مقایســه و بازگرداندن یک 
پیش بینی  داشته اند. به عنوان مثال، با »روبات   های« پزشکی 
می توانیــم تمام علائم حیاتی را ثبت کنیم. از طرف دیگر، 
هوش مصنوعی صدها، هزاران و شــاید میلیون   ها علامت 
مشابه از موارد دیگر را بررسی می کند و بر اساس داده   های 
دیگری که در مورد شما دارد، می تواند بیماری احتمالی شما 

را پیش بینی کند. روی کلمه »احتمالی« تاکید می   کنیم.
هوش مصنوعی مزایای بسیاری دارد که مشاور آن را ندارد. 
توان اســتفاده از حجم عظیمی از داده   ها، که انسان هرگز 
نمی تواند »بهنگام« از آنها اســتفاده کند. هوش مصنوعی 

هرگز فراموش نمی   کند و یادگیری پیوسته دارد.
هر چه نمونه   ها بیشتر باشد، پیش بینی بهتر است. اما نکته 
اینجاست که خروجی آنها هنوز هم قابل »پیش بینی« است. 
پیش بینی   ها به صورت خطی و بر اســاس داده   های خطی 
انجام می   شوند. همیشه تعداد مشخصی از پیش بینی   های 
ممکن وجــود دارد، زیرا هوش مصنوعی بــه منابع داده 
گســترده، اما محدود و مشخص دسترســی دارد. اما این 
مناسب کارهای رویه   شده و روتین است. موضوع می تواند 
بسیار غامض باشد، که در این صورت باید آن را نقشه   برداری 
و مستندسازی کرد و برای آن    »درخت تصمیم« )ابزاری که 
وقتی حجم داده بالاست، با طبقه   بندی و خوشه   بندی داده   ها 

به تحلیلگران کمک می کند( درست کرد.
مشاور هم می تواند با آموزش، همین روال را دنبال کند. زیرا 
هوش مصنوعی می تواند درخت   های تصمیم را بررسی کرده 
و با مقایســه راه   حل   های گذشته به بهترین راه   حل ممکن 
برسد، به طوری که نتیجه سریع و دقیق یا حداقل بهتر از 
کار انسان شود که نهایتا کمک بزرگی به مشاوران مدیریتی 
می شود تا بتوانند فرآیندهای خود را ترسیم و رویه   ها را ایجاد 

کنند.
همچنین در هوش مصنوعی یکپارچگی وجود دارد. همین 
حــالا، ما پایگاه عظیمی از داده   های علمــی و دانش را در 

دستان خود یا کارکنان خود داریم.
دیگر لازم نیست شماره تلفن، سال تولد یا نشانی مشتری را 
به خاطر بسپاریم. اگر قصد عزیمت به جایی را داشته باشیم، 
می توانیم نقشــه      ای را با جهت   های مشخص و هشدارهای 
ترافیکی با پیشنهادهایی برای بهترین مسیر، فورا فراخوان 
کنیم. تنها کاری که باید انجام دهیم این است که بگوییم  

Hey Google و سوال را بپرسیم.
به عنوان مشــاور مدیریت، ما هر روز از این اهرم استفاده 
می   کنیم، اما باید در ایجاد روش، بهتر شویم. زمانی که هوش 
مصنوعــی و دانش افزوده به خوبی عمل نکنند، آن موقع، 
مشکل را باید از طریق »فرآیند تشخیصی« حل کنیم. اینجا 
مساله ای داریم که رویه   ها جوابگو نیستند. این دو پرسش 

را مجسم کنید: »چگونه می توانم کامیونم را تعمیر کنم؟«
در برابر »آیا باید از کامیون به عنوان راه حل لجستیکی خود 
استفاده کنم؟« در مورد پرسش اول، مهم نیست که خرابی 
چقدر پیچیده باشد، هوش مصنوعی راهکار دارد. می تواند 
یاد بگیرد که چه کاری، چه زمانی و چند وقت یک بار برای 
ســرویس کامیون موردنیاز اســت تا از خرابی   های بعدی 
جلوگیری شود. اما آیا هوش مصنوعی قادر است مصلحت 
کســب و کار شما برای اســتفاده یا عدم استفاده از ناوگان 

کامیون را به عنوان بهترین راه حل تشریح کند؟
مطمئنا با هوش مصنوعی، می توانیم به حجم عظیمی از 
داده   ها برای کمک به تصمیم گیری دسترسی داشته باشیم. 
اما تحویل دادن بهترین راه حل به مشــتری، نیازمند توان 
تشخیصی برای انتخاب مجموعه   ای بی   پایان از راه حل   ها و 

رویکردهای بالقوه است.
CMC-Global :منبع
مترجم: محمود مزینانی

معماران و هنرمندان هر کشور باید 
مدرنیسم خاص خود را کشف کنند

راج روال

معمار مدرن خلاق است. ژاپنی ها اولین کسانی هستند 
که جوهر این خلاقیت را استنتاج کرده و به زبان آشنای 
خودشان برگردانده اند. معماران و هنرمندان هر کشور، 
باید مدرنیسم خاص خود را کشف کنند. آراتا ایزوزاکی 
و تادائو آندو گام های مؤثری در این راه برداشته اند. تادائو 
آندو، خلاقیت و ابداع آثار خود را از فلسفه  ژاپنی کسب 
کرده است. او بیانی کاملاً مدرن دارد و این مدرنیسم را 
از فرهنگ خویش الهام می گیرد. }…{ باید با در نظر 
گرفتن واقعیت های دنیای امروز، مشکلات و مسائل 
خود را صادقانه حل کنیم. لیکن در این روند از هرگونه 

شکل گرایی باید پرهیز کرد.
حسن فتحی در عصر خویش بر پشتوانه های فرهنگی و 
سنتی کشورش به عنوان سرچشمه و منبع الهام تأکید 
می کرد. در آن زمان، یعنی حدود پنجاه ســال پیش، 
نوع برخورد او با هجوم فرهنگی غرب، مقابله ای به حق 
و درست بود، لیکن امروز چنین عکس العملی کاربرد 
خود را از دســت داده است. البته باید از گذشته پند 
گرفت و ریشه های کشف و شهود حرفه ای خود را در 
آنجا یافت. باید جنبه های روشن و مثبت گذشته را با 
چشــم دل دید، و این کاری است که غرب به صورت 

موفقیت آمیزی انجام داده است.
مهاتما گاندی از پنجره ای باز به دنیا می نگریست، و این 
بینشی است که در فلسفه  اسلامی نیز عیناً وجود دارد. 
از تجربیات جهانی باید بهره گرفت، لیکن تقلید، آن هم 
از غرب، اصالت محیطی را به بی هویتی می کشاند. )در 
گفتگوی با داراب دیبا، منتشر شده در مجله  آبادی، ش 

2۷ و 2۸، سال ۱۳۷6(
منبع: گفتار

دیدگاه

نسترن کیوان پور- چشــمانش روشن بود. وقتی 
همــه ی بچه ها داشــتند روی نیمکت ها کیک تولد 
می خوردند و با هم حرف می زدند یواشکی یک قلمو 
و یک لیوان رنگ برداشته بود و گوشه ای از حیاط کنارِ 
آبخوری، دور از چشــم بقیه، شروع کرده بود به رنگ 

کردنِ دیوار.
رفتم سمتش و اولش کمی ترسید. بعدش خندید و 
گفت خواهش می کنم من هم رنگ کنم. لبخند زدم و 
از او عکس گرفتم. گفت عاشقِ نقاشی کردن است و با 

آرامش به کارش ادامه داد.
بینِ یک عالمه کودکِ بازیگوشِ دیگر که زنگِ تفریح 
کلِ حیاطِ وسیعِ مدرســه را قُرق کرده بودند و از هر 
فرصتی برای پیوستن به دوستانشان و رنگ زدنِ دیوار 

استفاده می کردند، این یکی در رفته بود.
خوراکی ها توی دستشــان بــود و همان طور که به 
لقمه های نان و پنیر گاز می زدند از خانم مدیر یا من 
می پرسیدند که چه طور باید برای شرکت در پویش 

ثبت نام کنند؟!
2۰ آذر بود. ۴۰ نفر از بچه های کلاس سومیِ مدرسه ی 
دخترانه ی بعثت در حصارک بالا، با اجازه ی معلم درس 
نگارش و انشــاء، آمده بودند توی حیاط مدرسه و به 

صف ایستاده بودند.
زنگِ تفریح تازه تمام شــده بود. بچه ها مشــتاقانه 
بــه لیوان های پرُ از رنگ و قلموهــا نگاه می کردند و 

چشمانشان برق می زد.

دور و برِ تسهیلگرِ پویش نجات قطره ها حلقه زده بودند، 
شعر می خواندند و بعد راجع به راه های مصرف کمِ آب، 

گپ می زدند.
زمان نقاشــی که رسید مقنعه هایشان را کردند توی 
مانتوها که رنگی نشود. بیشتر دلشان رنگ های قرمز 

و آبی می خواست و مدام چانه می زدند.
هر کدام مشغول شــدند به رنگ کردنِ طرحی روی 
دیوار. دیدنشان که با خوشــحالی و شادابی در حالِ 

نقاشی کردند بودند، واقعا لذت بخش بود.
امــا این پویش حداقل برای من فرق داشــت؛ وقتی 
مشــغولِ صحبت با بچه ها بودم، اعضای تیمِ اجرایی، 

کیک تولد برایم گرفته بودند و غافلگیرم کردند.
بینِ بچه های هشــت نهُ ســاله ای که برایم “تولدت 
مبارک” می خواندند، دست می زدند و شادی می کردند، 
بهترین تولدم را تجربه کردم. البته قول هم دادیم که 
برای بقیه ی بچه هایی که با حسرت به دیوارها نقاشی 

شده نگاه می کردند، به زودی رویداد برگزار کنیم.

یک پویش متفاوت در مدرسه دخترانه بعثت

خبر

کاهش مصرف آب شرب
 در فضای سبز شهری کرج

رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرج گفت: با 
شناسایی نقاط ضعف و قوت شبکه یکپارچه خطوط انتقال آب خام و با 
اجرای برنامه های مدون و کاربردی کوتاه مدت و بلند مدت، عزم جدی 
بر جداسازی آب شرب از آب فضای سبز در دستور کار قرار گرفته است.

به گزارش پیام آشنا، علیرضا عاقلی گفت: با وجود شرایط کم آبی در 
کشور و با توجه به اینکه موضوع آب به عنوان یکی از محورهای اساسی 
در برنامه هفتم توسعه تعریف شده است، برنامه ریزی ها برای منابع آبی، 
دستیابی به سایر آب ها، بازچرخانی آب و مسأله پساب بیش از پیش در 
دستور کار سیاست های اخیر سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری 
شــهرداری کرج قرار گرفته است. وی افزود: دربند ب ماده ۴۰ لایحه 
برنامه هفتم توسعه، آبیاری فضای سبز با استفاده از آب شرب در کلیه 
اماکن عمومی و دولتی ممنوع شده و شهرداری ها و سایر متولیان اماکن 
عمومی و دولتی مکلف هستند نسبت به احداث شبکه های مستقل 
آبیاری فضای ســبز و جداســازی آن از آب شرب و استفاده از پساب 
و ســایر آب های غیر متعارف اقدام کنند. رئیس سازمان سیما، منظر 
و فضای سبز شهری شهرداری کرج گفت: طبق ماده 22 قانون هوای 
پاک، وزارت نیرو موظف به تأمین کمبود آب مورد نیاز فضای سبز از 
طریق تخصیص پساب به مجموعه مدیریت شهری است که متأسفانه 
علیرغم پیگیری ها اقدام مؤثری از طریق وزارت نیرو در این خصوص 
صورت نگرفته اســت. عاقلی گفت: در حــال حاضر حدود ۱۷ درصد 
عرصه های فضای ســبز شهر کرج از طریق آب شرب تأمین می شود 
که جداســازی آب فضای سبز و کاهش این میزان نیاز به همکاری و 
مساعدت وزارت نیرو دارد. وی اضافه کرد: در چنین شرایطی سازمان 
سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرج با شناسایی نقاط ضعف 
و قوت شــبکه یکپارچه خطوط انتقال آب خام و با اجرای برنامه های 
مدون و کاربردی کوتاه مدت و بلند مدت عزم جدی را بر جداسازی آب 
شرب از فضای سبز در دستور کار قرار داده تا حفظ و نگهداری از فضای 

سبز با مشکل مواجه نشود.

شهردار کرج: با کمک سامانه پایش بودجه عملکرد 
مدیران به خوبی قابل اندازه گیری است.  

به گزارش پیام آشــنا، با حضور مهرداد کیانی 
شــهردار کرج، مســعود محمدی  رئیس شورای 
اسلامی شــهر کرج، مجتبی حاجی قاسمی عضو 
شورای شــهر، معاونین شهردار، مدیران مناطق و 
روسای سازمان ها از سامانه پایش بودجه رونمایی 

شد.
شهردار کرج با اشاره به اینکه سامانه پایش بودجه 
عــلاوه بر جلوگیری از هدررفــت منابع به بهبود 

عملکرد مدیران مجموعه مدیریت شهری کمک 
می کند، گفت: با راه اندازی این سامانه امکان ارزیابی 
عملکردِ مدیران دقیق تر از گذشته محقق می شود.  
مهرداد کیانی گفــت: میزان انحــراف از اهداف، 
بهبود عملکرد، شناســایی گلوگاه ها، ارزشــیابی 
هزینه های اجرایی، تهیه گزارش های مدیریتی و 
ارائه دستاوردهای عینیِ مدیریت شهری در دوره 
ششم از فرصت هایی است که با وجودِ این سامانه 

اتفاق خواهد افتاد.  
وی ادامه داد: با استفاده از ابزارهای فناورانه سرعت 
و دقــت در اجرای کارها افزایش پیــدا کرده و از 

انحراف  از اهداف، جلوگیری می شود.  
این مســئول با بیان اینکه یکی از راه های ارزیابی 
عملکرد مدیران پایشِ فعالیت های عمرانی است، 
خاطرنشان کرد: با استفاده از سامانه پایش بودجه 

همچنین کیفیت پروژه ها ارتقا خواهد یافت چرا که 
با بهره  بردن از آن مدیریت زمان، مدیریت عملیات، 
مدیریت مالی و عملیات ارزیابی و رصد به درستی و 

با منطقِ درست صورت خواهد گرفت.

سامانه پایش بودجه شهرداری کرج 
رونمایی شد 

مدرسه دخترانه ی بعثت در محله ی حصارک بالا با تعداد بسیار بالایی دانش آموز در دو نوبت صبح و عصر 
دایر است. محبوبه صفری؛ مدیر شیفت صبح و عذرا مرادی؛ مدیر شیفت بعد از ظهر است. 

این مدرسه که در محله ای پر جمعیت نیز واقع شده یکی از مدارس فعال در حوزهی  فعالیت های اجتماعی 
و فرهنگی است و با داشتنِ دغدغه ی آموزش شهروندی، بستری برای برگزاری رویدادهای محیط زیستی و 
شهری فراهم کرده. پویش نجات قطره ها با همین هدف روز 20 آذرماه 1402 در این مدرسه برگزار شد 
و کودکان مستعد و فعال این مرکز به نقاشی دیواری پرداختند. در این پویش، صفحه مردمی اینستاگرامیِ 

“حصارک آنلاین” نیز مشارکت داشت.
گفتنی ست پویش نجات قطره ها با هدف فرهنگسازی مصرف آب در قالب نقاشی دیواری و برگزاری 
کارگاه آموزشــی، به همت شرکت آب منطقه ای استان البرز، پایگاه خبری هزار و یک شهر و شرکت 
رنگسازی نیپون در سطح محلات، بوستان ها، فرهنگسراها، مدارس، مهدهای کودک و مجتمع های تجاری 

برگزار می شود.
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زنان و خانواده

بنــا بر اظهارات معــاون امور زنان و خانــواده رئیس 
جمهوری، تکلیفی که دستگاه ها برای اختصاص یک 
درصد از بودجه خود به امور زنان و خانواده داشتند در 
قانون بودجه ۱۴۰۳ حذف نشده بلکه با دو مورد دیگر 

ادغام شده است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، انسیه خزعلی 
در پاسخ به سوالی درباره حذف اختصاص یک درصد 
بودجه دستگاه ها برای امور »زنان و خانواده« در بودجه 
۱۴۰۳، اظهار کرد: این بودجه حذف نشــده است. ما 

در ســال ۱۴۰2 برای اولین بار اختصاص یک درصد 
از بودجه دســتگاه ها به امور زنان و خانواده را در قانون 
بودجه آوردیم که حرکت بســیار خوبی بود که دولت 

انجام داد.
وی ادامه داد: امسال دولت چند بودجه »یک درصدی« 
را با هم ادغام کرده اســت؛ یعنی بودجه یک درصدی 
برای امور ایثارگران، بودجه یک درصدی برای امور بانوان 
و بودجه یک درصدی برای امور فرهنگی دستگاه ها را 
با هم ادغام کرده است. البته رئیس جمهوری و معاون 
اول رئیس جمهوری معتقد هستند که این بودجه باید 

به صورت مجزا دیده شود؛ امیدواریم که اصلاح شود.
معاون امور زنان و خانواده ریئس جمهوری در بخش 
دیگر سخنان خود درباره اجرای قانون جوانی جمعیت، 
توضیح داد: با توجه به اینکه مسئله جمعیت مربوط به 
ستاد ملی جمعیت است، اجرا یا عدم اجرای این قانون را 
باید به صورت دقیق از ستاد جمعیت پرسید چراکه این 
ستاد به صورت دقیق در این زمینه رصد داشته است 
اما ما نیز بر اساس ارتباط خود با سازمان های مختلف، 
از آنها می خواهیم که درصد اجرایی شدن قانون جوانی 

جمعیت را به ما گزارش دهند.

خزعلی تصریح کرد: بر اســاس گزارشات سازمان ها 
می توان گفت که دورکاری زنــان دارای فرزند زیر 2 
سال در تعدادی از سازمان ها اجرا می شود اما مرخصی 
زایمان بعضا به خوبی اجرا نمی شــود. البته از بانوان 
خواستیم اجرا نشدن مرخصی ۹ ماه زایمان و یا عدم 

پرداخت غرامت را به ما گزارش دهند.
وی افزود: آنطور که دلمان می خواهد و مطلوب قانون 
جوانی جمعیت اســت این امر اجرا نشــده اما رو به 
پیشرفت است. در این یکی دو سال اخیر بسیار بیشتر از 

سالهای قبل در حال اجراست.

اختصاص یک درصد بودجه دستگاه ها برای امور »زنان و خانواده« از بودجه ۱۴۰۳ حذف شد؟
خدمات توانبخشی و کاردرمانی 

تحت پوشش بیمه سلامت

مدیرکل دفتر خدمات تخصصی ســازمان بیمه سلامت ایران، 
خدمات توانبخشی و کاردرمانی که تحت پوشش این سازمان 

بیمه گر است را تشریح کرد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، محمد اسماعیل کاملی 
درخصوص خدمات کاردرمانی و توانبخشی تحت پوشش بیمه 
سلامت، گفت: در راستای اجرای ماده 6 قانون حمایت از حقوق 
معلولان، در آبان ماه سال ۱۳۹۹ تفاهم نامه ای میان بیمه سلامت 
ایران و سازمان بهزیستی کشور با موضوع بهره مندی افراد دارای 
معلولیت تحت پوشش سازمان بهزیستی کشور که دارای پوشش 

بیمه ای معتبر از بیمه سلامت هستند، منعقد شد.
به گفته وی، برابر با این تفاهم نامه ۹ کد خدمتی توانبخشی )از 
جمله ۴ کد در حوزه کاردرمانی( با مشارکت ۷۰ درصدی تعرفه 

دولتی توسط سازمان بیمه سلامت ایران پوشش داده شد.
مدیرکل دفتر خدمات تخصصی ســازمان بیمه سلامت ایران،  
تاکید کرد: از تاریخ ۳۰ شــهریور ماه سال ۱۴۰۱ نیز با تمدید 
این تفاهم نامه مشترک، تعداد خدمات توانبخشی که قبلا تحت 
پوشش بیمه ای نبودند به 5۹ کد خدمتی توانبخشی )از جمله 6 
کد در حوزه کاردرمانی( با پوشــش بیمه ای ۷۰ درصدی تعرفه 
خدمات متناسب با نوع مالکیت مرکز ارائه دهنده خدمات شامل 
دولتی، عمومی غیردولتی، خیریه و خصوصی توسط سازمان بیمه 

سلامت افزایش یافت.
وی افزود: اکنون بیش از ۷۳۰ هزارنفر از بیمه شدگان مشمول 
که قبلا از سوی سازمان بهزیستی به بیمه سلامت معرفی و در 
سامانه های این سازمان نشان دار شده اند در هنگام دریافت این 
خدمات در مراکز طرف قرارداد، از مزایای پوشــش بیمه ای آن 

برخوردار خواهند بود.
به گفته وی، از شــروع این برنامه تا پنجم آذر ماه ســال جاری 
ســازمان بیمه ســلامت ایران بابت کل هزینه هــای درمانی 
توانخواهان بهزیستی بالغ بر ۱۷۷۳ میلیارد تومان پرداختی داشته 
است که از این هزینه کل، بیش از ۴۳.2 میلیارد تومان مربوط به 
خدمات توانبخشی بوده و سهم کاردرمانی نیز حدود ۱۸ میلیارد 

تومان است.
کاملی ادامه داد: از طرفی با مجوز شــورای عالی بیمه سلامت، 
پوشش بیمه ای خدمات بستری توانبخشی از جمله کاردرمانی 
بیماران مبتلا به MS، آســیب مغزی، آسیب نخاعی و سکته 
مغزی در “بیمارستان رفیده” تهران به صورت پایلوت )آزمایشی( 
انجام گرفته اســت که با توجه به نتایــج حاصل از آن و تدوین 
دستورالعمل خرید راهبردی خدمات، در مرحله بعد این موضوع 
به صورت درخواســت بیمارستان های مشــابه در کل کشور 

گسترش می یابد.
وی با اشاره به اینکه یکی از برنامه های اصلی سازمان بیمه سلامت 
پوشش خدمات توانبخشی بیماران خاص و صعب  العلاج است، 
اظهار کرد: در این راستا پوشش خدمات توانبخشی بیماران خاص 
و صعب  العلاج طبق استانداردهای ابلاغی وزارت بهداشت تا سقط 
۱۰۰ درصد تعرفه دولتی و ۸۰ درصد تعرفه غیردولتی )از محل 

صندوق بیماری های خاص و صعب العلاج( در حال انجام است.
مدیرکل دفتر خدمات تخصصی ســازمان بیمه سلامت ایران 
مهم ترین این خدمات را برشــمرد و گفت: خدمات این بخش 
شامل خدمات کاردرمانی و گفتار درمانی و مداخلات روانشناسی 
بیماران اوتیسم؛ کاردرمانی، گفتاردرمانی، فیزیوتراپی و ارتوپدی 
فنی بیماران آســیب نخاعی و مبتلایان به MS، دوشن و غیر 
دوشن، بیماران پروانه ای؛ کاردرمانی، گفتار درمانی و فیزیوتراپی 
بیماران ســکته مغزی و SMA؛ کاردرمانــی، گفتار درمانی و 
فیزیوتراپی و شنوایی شناسی بیماران با آسیب شنوایی شدید و 
عمیق و بیماران موکوپلی ساکاریدوز؛ کاردرمانی و گفتاردرمانی 
بیماران متابولیک؛ کاردرمانی فردی و گروهی بیماران مزمن روانی 
و کاردرمانی، گفتاردرمانی و فیزیوتراپی بیماران مبتلا به سرطان 

است.

زوال عقل یک فرد به معنای کوتاه 
شدنِ عمر خواهر و برادر اوست

مطالعه ای که روی دوقلوها انجام شــد نشان می دهد که اگر 
فردی به زوال عقل مبتلا شده است، ممکن است برای طول 

عمر خواهر و برادرهایش خوب نباشد.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از مدیسن نت، جونگ یون 
جانگ، سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه کالیفرنیا، گفت: ما 
انتظار داشتیم که در دوقلوهایی که یکی از آنها دچار زوال عقل 
شده و دیگری نه، تفاوت در طول زندگی درست مانند افرادی 

باشد که با هم مرتبط نیستند.
این مطالعه شامل ۹۰ جفت از دوقلوهای همسان و 2۸۸ جفت 
دوقلوهای غیرهمسان، همه از یک پایگاه داده ۴۰ ساله از سوئد 

بود.
در تمام مجموعه های دوقلوهای مورد اســتفاده در مطالعه 
جدید، یکی از دوقلوها دچار زوال عقل شده بود در حالی که 

دیگری مبتلا نشده بود.
محققان در گزارش در مورد آلزایمــر و دمانس )زوال عقل( 
عنوان کردند که میانگین طول عمر پس از تشخیص زوال عقل 

حدود هفت سال بود.

در میان دوقلوهای این مطالعه، به طور خاص:
• طول عمر پس از تشخیص برای دوقلوهای همسان که در 

آنها زوال عقل تشخیص داده شد تقریباً مشابه بود.
• در میان دوقلوهای غیرهمسان، زمانی که یکی از آنها مبتلا 
به زوال عقل تشخیص داده می شود، در مقایسه با افرادی که 
هیچ خواهر و برادری مبتلا به زوال عقل ندارند، عمر دوقلویی 

که تحت تأثیر زوال عقل قرار نمی گیرد، اندکی کوتاه تر است.
چرا صرف داشتن یک خواهر یا برادر مبتلا به زوال عقل طول 
عمر یک فرد را کاهش می دهد؟ تیم تحقیق می گوید علت این 
موضوع روشن نیست، اگرچه محیط مشترکی که خواهر و برادر 

در آن بزرگ می شوند می تواند نقش داشته باشد.
به عنوان مثال، اگر هر دو در دوران کودکی عادات غذایی ناسالم 
یا سایر عادات ناسالم را داشته باشند، می تواند منجر به خطر 
مشــترک بیماری قلبی در دهه ها بعد شود. پزشکان از قبل 
می دانند که بیماری قلبی خطر زوال عقل را افزایش می دهد 
و برای خواهر یا برادری که تحت تأثیر زوال عقل قرار ندارند، 

بیماری قلبی می تواند طول عمر را در او کوتاه کند.

آنچه باید از آنفلوانزای فصلی 
بدانیم

مدیر گروه پیشگیری و مبارزه با بیماری های معاونت بهداشت 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، از آنفلوانزای فصلی به 
عنوان یک بیماری حاد تنفســی نام برد که به آسانی انتقال 

می یابد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از مهر، محمدرضا سربازی با 
اشاره به تفاوت آنفلوانزا با ســرماخوردگی، تب و سرفه را به 
عنوان علائم کلیدی این بیماری برشمرد و سردرد، گلودرد، 
درد عضلانی، تعریق، آبریزش بینی و گاهی استفراغ و اسهال 
را از سایر نشانه ها عنوان کرد و گفت: در کودکان ممکن است 
نشانه های گوارشی علامت، غالب باشد.وی با اشاره به راه های 
انتقال بیماری، افزود: ویروس آنفلوانزا از طریق قطرات حاوی 
ویروس )Droplet( در هنگام عطســه، ســرفه و صحبت 
کردن بیمار مبتلا در هوا منتشــر می شــود و افرادی که در 
فاصله نزدیک این قطرات را تنفس می کنند به بیماری مبتلا 
می شوند. سربازی ادامه داد: تماس غیرمستقیم از طریق دست 
آلوده به ویروس آنفلوانزا از ســطوح و وســایل آلوده و سپس 
دســت زدن به مخاط بینی، چشم و دهان نیز موجب انتقال 
بیماری می شــود. وی تاکید کرد: برای پیشگیری از انتقال و 
شیوع بیماری همه افراد باید علاوه بر رعایت آداب بهداشتی، 
هنگام سرفه و عطسه دهان و بینی خود را بپوشانند و دست ها 
را مرتب با آب و صابون بشویند. سربازی به افراد توصیه کرد 
که در طول مدت بیماری ضمــن پرهیز از حضور در اماکن 
عمومی و تجمعات حتماً از ماســک یک بار مصرف استفاده 
کنند. مدیر گــروه مبارزه با بیماری های معاونت بهداشــت 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی خاطرنشان کرد: آنفلوانزا 
یک بیماری خود محدوده شونده است و بهبودی به سرعت 
رخ می دهد. اما بســیاری از بیماران برای یک هفته یا بیشتر، 
کاهش قوای جسمانی یا انرژی را تجربه می کنند. سربازی با 
بیان اینکه استفاده از آنتی بیوتیک ها در درمان سرماخوردگی و 
آنفلوانزا و بیماری های ویروسی تأثیری ندارد، افزود: در صورتی 
که فرد مبتلا دارای سیســتم ایمنی آســیب پذیری باشد با 
تشخیص پزشــک ممکن است از داروهای ضدویروسی برای 
وی تجویز شود. وی همچنین بر استراحت در منزل و نوشیدن 
آب و مایعــات کافی در هنگام بیماری تاکید کرد. مدیر گروه 
پیشگیری و مبارزه با بیماری های معاونت بهداشت دانشگاه 
علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: همه گروه های سنی ممکن 
اســت به بیماری مبتلا شــوند، اما برخی گروه ها به عنوان 

گروه های پرخطر محسوب می شوند.

گروه های پرخطر
- سالمندان

- ساکنان و کارکنان آسایشگاه ها
- افراد دارای بیماری زمینه ای مانند بیماری های، قلبی عروقی، 

آسم، دیابت، بیماری های کلیوی، کبدی و...
- مبتلایان به بیماری هایی که سیســتم تنفســی را مختل 
می کنند نظیر بیماری های احتقانی )بیماری انســدادی ریه 
در سیگاری ها(، صدمات نخاعی، اختلالات صرعی، اختلالات 

عصبی عضلانی
- خانم های باردار که سه ماهه دوم و سوم حاملگی آنان مقارن 
با فصل شیوع آنفلوانزا است و مادران تا دو هفته پس از زایمان

- افراد دارای نقص سیستم ایمنی
- افراد زیر ۱۸ سال که تحت درمان طولانی مدت با آسپرین 

هستند
- افراد چاق که توده بدنی آنها مساوی یا بالاتر از ۴۰ است

- کودکان زیر 5 سال به ویژه کودکان زیر 2 سال.

توصیه های مهم برای پیشگیری از آنفلوانزا
افراد از تماس دســت ها با چشــم ها، دهان و بینی خودداری 

کنند.
دســت ها به طور مکرر با آب و صابون شسته شود و یا از مواد 

ضدعفونی کننده استفاده شود.
در محل سکونت، محل کار و اماکن تجمعی به تهویه مناسب 

و مطلوب توجه شود.
گروه های درمعرض خطر و آســیب پذیر واکســن آنفلوانزا را 

سالانه تزریق کنند.
فاصله گذاری اجتماعی رعایت شــود و از تماس با افراد مبتلا 

خودداری شود.
در صورت ابتلای یکی از افراد خانواده به آنفلوانزا ضمن رعایت 
بهداشت و شست و شوی دست ها، هنگام مواجهه با بیمار از 

ماسک استفاده شود.
وسایل و سطوح مشــترک به ویژه در زمانی که یکی از افراد 

خانواده بیمار است به طور مکرر تمیز و گندزدایی شود.
از تماس بدون حفاظت با پرندگان و ســایر حیوانات به ویژه 

لاشه پرندگان و حیوانات تلف شده خودداری شود.

تازه های سلامت

گوناگون

معاونت بهداشت وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی از غربالگری بیش از ۷۴ هزار فرد جدید در 
پویش ملی سلامت برای ارزیابی دیابت و پرفشاری 

خون خبر داد.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از ایرنا، حســین 
فرشــیدی با اعلام این خبر افزود: ۱6 میلیون و ۹6 
هزار و 26۳ نفر تا امروز در »پویش ملی سلامت« در 
زمینه بیماری های پرفشاری خون و دیابت در سطح 

کشور، غربالگری شده اند.
وی یادآور شد: از این تعداد افراد غربالگری شده ۳۳۸ 
هزار و ۱2 نفر با احتمال ابتلا به پرفشــاری خون و 
2۱۸ هزار و ۳65 نفر با احتمال دیابت شناســایی 

شدند.
فرشیدی اظهار کرد: همچنین در 2۴ ساعت گذشته 
۷۴ هزار و ۹۱ نفر در این پویش غربالگری شدند که 
از این تعداد 2 هزار و 6۰ نفر با احتمال پرفشــاری 
خون و هزار و 655 نفر با احتمال دیابت شناسایی 

شدند.
بــه گفته وی منظور از »احتمال دیابت« قند خون 

۱26 به بالا و منظور از »احتمال پرفشاری خون«، 
عــدد ۱۴۰ روی ۹۰ میلیمتر جیوه )۱۴ روی ۹( به 

بالاست.
وزیر بهداشت درباره این پویش سلامت گفته است: 
در این پویش تکمیل پرونده سلامت الکترونیک و 
غربالگری دیابت و پرفشاری خون برای ارتقای برنامه 
ســلامت خانواده مورد توجه است و امیدواریم ۷۰ 

درصد مردم در این پویش مشارکت داشته باشند.
بهــرام عین اللهی افزود: ۸۳ درصــد از کل مرگ و 
میرهای بیمارستانی مربوط به بیماری های غیرواگیر 
است و ســالانه ۳۰۰ هزار نفر به دلیل بیماری های 

قلبی و عروقی می میرند و ۳2 درصد افراد بالای ۱۸ 
سال فشارخون بالا دارند و 6۰ درصد نیز از فشارخون 
خود بی خبرند و ۳۰ هزار مرگ در ســال به خاطر 
دیابت در کشور اتفاق می افتد که موارد مهمی است.
وی افزود: با اجرای پویش ملی سلامت می توان از نیم 
میلیون مرگ بیماری های غیرواگیر و ۳۰ هزار مرگ 

ناشی از دیابت پیشگیری کنیم.
عین اللهی گفت: پویایی سلامت در کنترل بیمارها 
بسیار موثر است. در دوران کرونا تجربیات خوبی به 
دست آمد و مردم یاد گرفتند که چگونه سلامت خود 
را با استفاده از ماسک و شست وشوی دست ها حفظ 

کنند.
وزیر بهداشــت تصریح کــرد: در این پویش ملی، 
افراد بالای ۱۸ سال با تکمیل پرسشنامه ای درباره 
سابقه دیابت و فشار خون بالا دارای پرونده سلامت 
می شوند و در صورت تشخیص بیماری تحت کنترل 

و درمان قرار می گیرند.
وزیر بهداشــت خاطرنشــان کرد: امروزه به پویش 
ســلامت نیاز داریم و باید از خانواده آغاز کنیم و در 
اینجا موضوع پرونده سلامت بسیار مهم است زیرا 
بسیاری از بیماری ها قابل پیشگیری است و در آینده 
هر کد ملی یک پرونده سلامت خواهد داشت البته 
در ۹۳ شهرستان اطلاعات سلامت توسط مراقبان 

بهداشت جمع آوری می شود.
وی گفت: بر اســاس پویش ملی ســلامت و ایجاد 
پرونده ســلامت، وقتی به بیماری برخورد کردیم، 
راه درمــان را از طریق نظام ارجاع انجام می دهیم و 
مشوق های خوبی وجود دارد به طوری که در بخش 

بستری ۸5 درصد هزینه ها را پرداخت می کند.
قابل ذکر است؛ پویش ملی سلامت از 2۰ آبان ۱۴۰2 

شروع شده و تا ۱5 دی ماه ادامه خواهد داشت. 

آدم ها گویی از روی یکدیگر کپی پیست شده اند؛ 
بینی های رو به بــالا، صورت هایی که از تزریق پر 
شــده اند و بدن هایی که با داروهــا و مکمل های 
متعددی فرم گرفته اند؛ اما پای چه کسانی یا چه 
چیزی در شــباهت های بیش ازاندازه نوجوانان و 
جوان های امروزی در میان است؟ چه چیزی باعث 
پذیرش هویت های پوشالی و شباهت های بیش از 

حد شده است؟ 

به گزارش پیام آشنا به نقل از جام جم آنلاین، 
پاسخ روشــن است، سلبریتی ها و شخصیت های 
هالیوودی منجر به نوعی خودبیگانگی و افراط در 
تغییر ظاهر در بین برخی جوانان شده اند؛ جوانانی 
که وقتی خود را در آینه می بینند، انگار با چهره و 
ظاهرشان بیگانه و از خود بیزار هستند و آن زیبایی 
مدنظرشان، بسیار دورتر از تصورات شان است. آنان 
همه تلاش خود را به کار می گیرند تا به تصاویر و 
فیلم هایی که از چهره ها و شخصیت های هالیوودی 
و حتی سلبریتی ها دیده اند، بیشتر نزدیک شوند. 
گویی مسابقه ای است که زمان در آن بسیار مهم 
اســت و این جوانان هم می خواهند ره صدساله را 

یک شبه طی کنند.
 گرایــش جوانــان و نوجوانــان بــه چهره ها و 
شخصیت های هالیوودی موضوعی است که گاهی 
ایــن جوان ها را تا مرز بحران هویتی پیش می برد 
و به حدی معیار و ملاک هــای آنان برای زیبایی 
تغییر می کند که فروکش کردن آن کار آســانی 
نیست. البته تاییدگرفتن از گروه همسالان و کشف 
هویتی تازه از خود نیز ازجمله علل گرایش جوانان 
و نوجوانان به این چهره هاست. این الگوگرفتن ها تا 
جایی پیش می رود که جوانان برای تغییر فیزیک 
خود از داروهای هورمونی استفاده می کنند که در 

بسیاری مواقع به مرگ شان نیز منجر می شود. در 
این گزارش سعی کردیم تا چرایی علل گرایش و 
علاقه مندی جوانان و نوجوانان به الگوهای هالیوودی 

را بررسی کنیم.
   

علل گرایش جوانان به سلبریتی ها
چند سالی است که در جامعه و بیشتر در فضای 
مجازی با جوانان و نوجوانانی مواجه می شویم که در 
حد افراطی، طرفدار برخی چهره ها و شخصیت های 
هالیوودی می شوند. این قضیه تا جایی پیش می رود 
کــه غافل از هر نوع فرهنگ و ارزشــی، جوانان و 
نوجوانــان را مجذوب آن چهره هــای هالیوودی 
می کند. افرادی که به شدت نیازمند توجه دیگرانند 
و از اعتمادبه نفس پایینی برخوردار هستند. اصغر 
کیهان نیا، مشاور خانواده با اشاره به علت های گرایش 
جوانان و نوجوانان به چهره های هالیوودی به جام جم 
می گوید: »هر نوجوان و جوانی به توجه و محبوبیت 
در بین مردم نیاز دارد. بنابراین، این نوجوان سعی 
می کند از لباس، آرایش، رفتار و گفتار چهره های 
هالیوودی تقلیــد کند. فرقی نمی کنــد که این 
سلبریتی هنرمند، ورزشکار یا بازیگر باشد. به هرحال 
جوان دنبال الگوست و سعی بر این دارد تا خود را 
به گونه ای کند که شبیه آنان شود.« البته این مشاور 
بر این باور است که جوانان و نوجوانان جویای نام 
هستند و میل به مطرح شدن دارند و پس از مدتی 
که خود را پیدا کنند و اعتمادبه نفس شان افزایش 

پیدا کند، این مسأله در آنان از بین می رود. 
   

الگوبرداری جوانان از فضای مجازی
درحال حاضر هم با گســترش تکنولوژی و فضای 
مجازی، این چهره ها خود را در قالب های مختلفی 
نشان می دهند و جوانان زیادی صفحات شخصی این 

افراد را در فضای برخط دنبال می کنند. اگر نگاهی به 
صفحات این افراد بیندازیم، متوجه خواهیم شد که 
هرکدام از این چهره ها دنیای خود را در فضای مجازی 
دارند که گاهی هنجارشکن نیز هستند. نوجوانان و 
جوانان با الگوبرداری از این افراد نه تنها در رفتار، بلکه 
در نوع پوشش و طرز فکر و مخصوصا ظاهرشان نیز 
از آنها تقلید می کنند. کیهان نیا نیز معتقد است که 
اکثر جوانان به دلیل نداشتن سرگرمی لازم، بیشتر 
وقت خود را در فضای مجازی سپری می کنند حال 
آن که در این فضا هم بی رحمانه، محتواهای مختلفی 
منتشــر می شــود و جوانان هم آماده دریافت این 

مطالب و الگوگرفتن از این فضا هستند.
   

الگوهای هالیوودی و پیامدهای آن
در گذشته نقش الگو و هویت سازی را خانواده ایفا 
می کرد، اما درحال حاضر الگوهای خارج از خانواده 
مانند چهره های هالیوودی و سلبریتی هایی که در 
فضای مجازی حضور دارنــد، به یک مرجع برای 
شکل گیری باور، رفتار و هویت نوجوانان و جوانان 
تبدیل  شده اند. این افراد پیامدهای منفی و مخربی 
را برای جوانان ما به همراه دارند. جلب توجه بیش از 
حد اطرافیان در نتیجه باعث ایجاد وسواس فکری، 
افسردگی و اضطراب نسبت به چهره یا اندام بدن 
می شود که می تواند جوانان را درگیر اختلالاتی کند. 
ریشه این گونه رفتارها به دوران کودکی بازمی گردد؛ 
زمانی که والدین به نوعی با برخی از رفتارهای خود 
منجر به طرد کودک می شوند و این طردکردن باعث 
می شود که کودک همیشه رفتاری را انجام دهد که 
موردپذیرش دیگران باشد. کیهان نیا هم ضمن بیان 
عدم تاثیر و پذیرش نســل جدید تصریح می کند: 
»متاسفانه این نسل تاثیرات مستقیم رانمی پذیرد 
وبایدبه صورت غیرمستقیم روی اعتمادبه نفس آنان 

کار کرد و هویت وارزش های درونی آنان را ارتقاداد تا 
به سلبریتی ها وابسته و متمایل نشوند«.

عوارض داروهای هورمونی
کم نیســتند جوانانی کــه در ایــن الگوبرداری ها 
ســر از داروخانه ها و مصــرف داروهای هورمونی و 
پروتئین های رایج درمی آورند، اما آنان نمی دانند که 
مصرف انواع داروهای هورمونی می تواند برای شــان 
پشــیمانی به باربیاورد.همچنان که زهرا جهانگرد، 
مدیرکل دفتر نظارت و پایش مصرف فرآورده های 
سلامت محور ســازمان غذا و دارو در گفت وگویش 
با خبرگزاری مهر می گوید: »مصرف انواع داروهای 
هورمونی با هدف بدن ســازی در جوانان می تواند 
سبب بروز عوارض وخیمی همچون عقیمی، نارسایی 
قلبی و کبدی، کوتاهی قد و بزرگ شــدن سینه در 
مردان و پرمویی و خشونت صدا در خانم ها شود.« 
عوارضی که شاید بسیاری از جوانان از آن بی خبرند و 
چیزی جز رسیدن به مقصود برای شان مهم نیست. 
همچنین طبق اظهارات جهانگرد، استفاده خودسرانه 
از فرآورده های قاچاق و بدون مجوز برای بدن سازی و 
پرورش اندام در جوانان، خطر ابتلا به انواع اختلالات 
جســمی و روانی را برای مصرف کننده در بر دارد. 
البته کیهان نیا نیز درباره مصرف و عوارض این داروها 
می گوید: »تارنماهای مختلفی نسبت به تبلیغات این 
داروها به صورت افسارگسیخته اقدام می کنند. دولت و 
مسئولان نباید به مراکز تولیدکننده چنین داروهایی 

اجازه فعالیت دهند.« 
می دانیم که نقش افراد سرشناس و سلبریتی ها در 
دنیای جوانان و نوجوانان انکارناپذیر است. به هرحال 
راه دیگری جز آگاهی والدین از شیوه های صحیح 
فرزندپروری و تربیت فرزندانی با اعتمادبه نفس بالا، 

مستقل و دارای قدرت تحلیل و نقد وجود ندارد.

غربالگری بیش از ۷۴ هزار فرد جدید در »پویش ملی سلامت«

حمله به هویت با شباهت های تقلیدی

یک مطالعه جدید نشان می دهد که رژیم غذایی 
سالم گیاهی می تواند خطر ابتلا به دیابت نوع 2 را تا 

2۴ درصد کاهش دهد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از هلث دی نیوز، به 
گفته محققان، خوردن میوه های تازه، سبزیجات و 
غلات کامل حتی در افرادی که استعداد ژنتیکی 
دیابت یا عوامل خطرزا مانند چاقی، ســن بالا یا 
کمبود فعالیت بدنی دارند، این اثر محافظتی را دارد.
بر اساس این گزارش، محققان بهبودهای سلامتی 
خاصی را از یک رژیم غذایی گیاهی شناســایی 

کردند که از فرد در برابر چاقی محافظت می کند.
به گفته محققان، این موارد شامل بهبود در فراوری 
قند خون و همچنین عملکرد بهتر کبد و کلیه است.
به گفته محققان، این بدان معناســت که اثرات 
محافظتی یک رژیم غذایی گیاهی بسیار فراتر از 

کاهش وزن و کاهش چربی است.
تیلمن کوهن، محقق ارشــد و پروفســور تغذیه 
بهداشت عمومی در دانشگاه پزشکی وین اتریش، 
گفــت: مطالعه مــا اولین مطالعه ای اســت که 

نشانگرهای زیستی فرآیندهای متابولیک مرکزی و 
عملکرد اندام را به عنوان واسطه اثرات سلامتی رژیم 

غذایی گیاهی شناسایی می کند.
محققان خاطرنشان کردند رژیم های که هنوز مملو 

از شــیرینی، غلات تصفیه شده و نوشیدنی های 
شیرین هستند با افزایش خطر ابتلا به دیابت نوع 

2 مرتبط هستند.
برای این مطالعه، کوهــن و همکارانش داده های 
بیش از ۱۱۳۰۰۰ شرکت کننده را در یک مطالعه 
مشاهده ای بریتانیایی در مقیاس بزرگ، که طی ۱2 

سال جمع آوری شده بود، بررسی کردند.
آنها دریافتند که مقادیر طبیعی کلســترول، قند 
خون، التهاب و انسولین با خطر کم دیابت مرتبط 

است.
آنها همچنین دریافتند که عملکرد خوب کبد و 

کلیه در پیشگیری از دیابت مهم است.
کوهن در بیانیه خبری دانشگاه گفت: تحقیقات ما 
اکنون نشان داده است که یک رژیم غذایی گیاهی 
سالم می تواند عملکرد کبد و کلیه را بهبود بخشد و 

در نتیجه خطر ابتلا به دیابت را کاهش دهد.

رژیم غذایی گیاهی خطر دیابت را تا ۲۴ درصد کاهش می دهد
قابل توجه
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کافه کتاب

نجات از هزارتو

نویسنده: نیکول لپرا
مترجم: شهرام شیری
انتشارات متخصصان

پیام آشنا: کتاب نجات از هزارتو نوشتهٔ نیکول لپرا و ترجمهٔ 
شهرام شیری است و نشر متخصصان آن را منتشر کرده 
است. موضوع این کتاب شناخت الگوها، درمان گذشته و 

بازسازی خود است.

درباره کتاب نجات از هزارتو
 How کتاب نجات از هزارتو ترجمهٔ فارسی کتابی با نام
To Do The Work اثر دکتر نیکول لپرا است. دکتر 
لپرا در این کتاب به تشریح رویکرد درمانی جدید خود با نام 
»روانشناسی کل نگرانه« پرداخته است. این رویکرد به حدی 
مورد استقبال قرار گرفت که این کتاب به یکی از کتاب های 

پرفروش  نیویورک تایمز تبدیل شد.
کتاب نجات از هزارتو بر اساس »روان شناسی کل نگرانه« 
نگاشته شده است. دیدگاهی ساختارشکنانه به عافیت روانی، 
جسمی و معنوی که این قدرت را به افراد می دهد تا هر روز 
متعهد به انجام کارهایی باشند که به اصلاح الگوهای منفی، 

ترمیم زخم های گذشته و تقویت خودآگاه منجر می شود.
»روان شناســی کل نگرانه« با تمرکز بر روی ذهن، بدن و 
روان سعی دارد تا تعادل را به سیستم عصبی بازگرداند و 
زخم های عاطفی حل نشده را درمان کند. به شما قدرتی 
می دهد که خودتان را به نســخهٔ واقعی تان تبدیل کنید؛ 
همان نسخه ای که بدون هیچ لایهٔ مزاحمی در درون خود 
دارید. روان شناسی کل نگرانه علائم جسمی و روانی بیماری 
را پیام هایی می داند که باید به آنها توجه کرد، نه اختلالاتی 
که تنها می شــود آنها را مدیریت کرد. روشی است که به 
ریشهٔ دردهای مزمن، استرس، خستگی، اضطراب، مشکلات 

گوارشی و عدم تعادل های سیستم عصبی می پردازد.

فهرست مطالب این کتاب از این قرار است:
- پیشگفتار

- مقدمه ای بر روان شناسی کل نگرانه
۱: شما بهترین درمانگر خودتان هستید

2: خودآگاه شدن
۳: نظریۀ جدید تروما

۴: بدن تروما زده
5: تمرینات ذهنی-بدنی برای درمان شدن

6: قدرت باور
۷: ملاقات با کودک درون

۸: داستان های ایگو
۹: پیوندهای ترومایی

۱۰: مرزبندی
۱۱: باز-والدگری
۱2: بلوغ عاطفی

سخن آخر: جعبۀ پیتزا
منابع پیشنهادی جهت مطالعه بیشتر

مراجع

خواندن کتاب نجات از هزارتو را به چه کســانی 
پیشنهاد می کنیم

اگر می خواهید بزرگ ترین و باارزش ترین هدیه را به خودتان 
بدهید این کتاب را بخوانید. این کتاب به شما کمک می کند 
زخم های روحی تان را شفا دهید و زندگی جدیدی را آغاز 

کنید.

بخشی از کتاب نجات از هزارتو
»شــاعران و عارفان، به نظر همیشه در جایی باشکوه، به 
لحظۀ بیداریِ درون می رسیدند )در کوهستان و درحالی که 
به دریای پهناور خیره شده اند، یا کنار جوی آب روان یا در 
دشت و دمن(؛ اما این بیداری برای من، در کلبه ای چوبی و 
در میان جنگل رخ داد؛ زمانی که به صورت غیرقابل کنترلی 
گریه می کردم و اشک هایم بر روی کاسۀ سوپی که در حال 

خوردن آن بودم، می بارید.
من به همراه شــریک زندگی ام، للُــی، در حال گذراندن 
تعطیلات در بخش شمالی ایالت نیویورک بودیم تا کمی 

از زندگی شهری و استرس زا در فیلادلفیا فاصله بگیریم.
همیــن که صبحانه ام را خــوردم، به صفحات یک کتاب 
روان شناســی نگاه انداختم. کتابی دربــارة مادرانی که از 
لحاظ عاطفی، در دسترس نیستند. در حال خواندن این 
کتاب بودم که ناگهان مطالب آن باعث شد بدنم یک پاسخ 

غیرمنتظره، گیج کننده و احساسی از خود نشان دهد.
للُی به من گفت: »تو الان خسته و تحریک پذیر شدی، فکر 

کنم باید دست نگه داری و کمی آروم باشی.«
من پیشنهاد او را با کم محلی پس زدم. معتقد نبودم این 
اتفاق و احساساتی که داشتم، چیز خیلی خاصی باشند. 
تعداد زیادی از مراجعین و دوستانم، از تجربه ای مشابه به 
این وضعیت، گلایه کرده بودند. این اتفاق برای همه پیش 
آمده است که بعضی روزها خسته و بی انرژی از خواب بیدار 
شوند، سر کار حواسشان پرت شود یا حس کنند از کسی 

که دوستش دارند، دور هستند. 
من به تازگی تولد سی ســالگی ام را جشن گرفته بودم و با 
خودم فکر می کردم کــه: »واقعاً همین بود؟!« با اینکه به 
بســیاری از رؤیاهای خود دست یافته بودم )در شهری که 
دوست داشتم زندگی می کردم، مطب روان درمانی خودم 
را داشتم و کسی که دوست داشــتم را پیدا کرده بودم(، 
ولی همچنان این حس را داشتم که یک چیز اساسی در 
وجود من، از دست رفته یا گم شده است یا اصلاً از اول هم 
در من وجود نداشــته است. بعد از سال ها بودن در روابط 
مختلف، هنوز از لحاظ عاطفی، احساس تنهایی می کردم. 
در نهایت، با شخصی آشنا شدم که حس می کردم برای من 
مناسب است. او خیلی با من فرق داشت. هرچقدر من مردد 
و بی حوصله بودم، او پرشور و مصمم بود. اغلب به روش هایی 
مرا به چالش می کشــید که حس می کردم هیجان انگیز 
هســتند. با تمام این تفاسیر، من قاعدتاً باید خوشحال یا 
حداقل راضی می بودم؛ اما این طور نبود. من همچنان غرق 
در افکارم می شدم، هیچ حسی نداشتم و از درون، احساس 

تهی بودن می کردم«.

مدیرکل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
اســتان البرز از فراهم شــدن زمینه الحــاق دوباره و 
بازگشت بخشی از اراضی کاخ تاریخی سلیمانیه کرج 
خبر داد و گفت: پس از الحاق محوطه به کاخ سلیمانیه، 
اجرای طرح های مرمتی و تأمین اعتبار لازم، نسبت به 

راه اندازی موزه در این مجموعه اقدام خواهد شد.

به گزارش پیام آشــنا، رحیم خاکی روز شنبه در 
نشست بررسی وضعیت کاخ تاریخی سلیمانیه کرج با 
اشاره به همکاری بین اداره کل میراث فرهنگی استان 
البرز و دانشکدگان کشاورزی و منابع طبیعی تهران در 
راستای احیا و ساماندهی بنای ارزشمند کاخ سلیمانیه 
گفت: طبق توافق با رئیس دانشــکدگان کشاورزی و 
منابع طبیعی داشنگاه تهران مقرر شد که بخشی از 
حیاط بنای کاخ تاریخی سلیمانیه که در تملک این 

مراکز آموزش عالی بود برای ساماندهی و بهره برداری 
بهینه از بنا به مجموعه تاریخی الحاق شود.

وی ادامه داد: در این بخش از حیاط بنا یک اســتخر 
آب با دیوارهای آجری، به قرینه ســمت دیگر حیاط 
بنا وجود دارد که در کاوش های باستان شناسی چند 
سال پیش توســط اداره کل میراث فرهنگی استان 

آشکار شد.
به گفته مدیر کل میراث فرهنگی اســتان با توجه به 
همکاری خوب مدیریت دانشــکدگان کشــاورزی و 
منابع طبیعی دانشگاه تهران می توان از این استخر در 
راستای احیای کامل محوطه کاخ تاریخی سلیمانیه 

کرج استفاده کرد.
خاکی افزود: در طرح ســاماندهی بنا در این بخش از 
کاخ سلیمانیه مقرر شد که ضمن تکمیل زیرساخت ها، 
محل تردد ویژه معلولانن نیز طراحی و اجرا شود که از 

نیازهای اساسی این مجموعه است.
وی همچنین در مورد روند بازگشایی موزه تاریخی در 
کاخ سلیمانیه کرج تصریح کرد: پس از الحاق محوطه 
به کاخ ســلیمانیه، اجرای طرح های مرمتی و تأمین 
اعتبار لازم، نسبت به راه اندازی موزه در این مجموعه 

اقدام خواهد شد.
عمارت کاخ سلیمانیه که بنای آن متعلق به دوره قاجار 
اســت در بافت مرکزی شهر کرج و در ضلع جنوبی 
دانشکدگان کشاورزی و منابع طبیعی دانشگاه تهران 

در میان یک باغ بزرگ محصور است .
مجموعه کاخ سلیمانیه بین سالهای ۱22۴ و ۱22۷ 
هجری قمری به دستور فتحعلی شاه قاجار در یکی 
از منزلگاه های حد فاصل تهران و چمنگاه سلطانیه 
زنجــان در ییلاق خوش آب و هوای کرج ســاخته و 
بعدها به نام پسرش سلیمان میرزا حاکم منطقه کرج 

سلیمانیه نام گذاری شد.
این اثر در تاریخ 2 اسفند ۱۳2۷ با شمارهٔ ثبت ۳۷۰ 
به عنوان یکی از میراث ملی ایران به ثبت رسیده  است.

)س(،  زهرا  حضرت  فاطمیه  ایام  یافتن  پایان  با 
کنسرت های تهران در هفت سالن برگزار خواهند شد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، کنسرت های 
تهران از ۳۰ آذرماه دوباره از سر گرفته خواهند شد و تا 
نیمه دی ماه قریب به ۳۰ کنسرت در سالن های میلاد 
نمایشگاه، برج میلاد، اسپیناس پالاس، تالار وحدت، 
برج آزادی، فرهنگسرای ارسباران و خانه هنرمندان 

برگزار خواهد شد.

میلاد نمایشگاه
هوروش پنجشنبه ۳۰ آذر در دو سانس ۱۸:۴5 و 2۱:۴
مجید خراطها شنبه دوم دی در دو سانس ساعت 2۱

میثم ابراهیمی یکشنبه سوم دی در دو سانس ۱۹ و 22
و  دو سانس ۱۸:۳۰  در  دوشنبه چهارم دی  ماکان 

2۱:۳۰
مهدی احمدوند پنجشنبه هفتم دی در دو سانس 

۱۸:۳۰ و 2۱:۳۰
روزبه بمانی جمعه هشتم دی

معین زندی شنبه نهم دی
مجید رضوی یکشنبه ۱۰ دی

برج میلاد
آرون افشار پنجشنبه ۳۰ آذر در دو سانس ۱۹ و 2۱:۴5

حامی جمعه یکم دی در دو سانس ۱۹ و 22
علیرضا پوراستاد شنبه دوم دی در دو سانس ۱۹ و 22

روزبه نعمت الهی یکشنبه سوم دی در دو سانس ۱۸:۳۰ 
و 2۱:۳۰

امین بانی و محمدرضا علیمردانی شنبه نهم دی ساعت 
2۱:۳۰

بهنام بانی یکشنبه ۱۰ دی در دو سانس ۱۸:۳۰ و 
2۱:۴5

سامان جلیلی دوشنبه ۱۱ دی در دو سانس ۱۹ و 22

اسپیناس پالاس
فرزاد فرزین جمعه یکم و شنبه دوم دی در دو سانس 

۱۸:۳۰ و 2۱:۳۰
رضا بهرام یکشنبه سوم دی در دو سانس ۱۸:۴5 و 

2۱:۴5
علیرضا طلیسچی دوشنبه چهارم در دو سانس ۱۹ و 

22
سانس  دو  در  آذر  پنجشنبه ۳۰  خسروی  سیروان 

۱۸:۳۰ و 2۱:۴5

تالار وحدت

گروه موسیقی نهال با همراهی گروه حرکت واله )ویژه 
بانوان( جمعه یکم دی ساعت ۱۴

ارکستر سمفونیک تهران جمعه یکم ساعت 2۱:۳۰
یکشنبه ۱۰ دی ساعت  )خاک وطن(  داتا  ارکستر 

2۱:۳۰

برج آزادی
گروه آوای موج دوشنبه چهارم دی ساعت 22

فرهنگسرای ارسباران
فلامنکو رمیک هوانسیان و گروه جمعه یکم دی ساعت 

2۰
شب اپرا پنجشنبه هفتم دی ساعت 2۰

خانه هنرمندان
رسیتال پیانو/ فصل سپید )رعنا حیدریان( ساعت ۱۹

بازگشایی موزه تاریخی
در کاخ سلیمانیه کرج؛ به زودی

کدام کنسرت ها از هفته آینده برگزار می شود؟

کوتاه از فرهنگ

سینمای ایران

سینمای جهان

نشست ادبی »یلدا در آیینه شعر 
پارسی« برگزار می شود

نشست ادبی »یلدا در آیینه شعر پارسی« روز دوشنبه 2۷ 
آذر در فرهنگسرای خانواده برگزار می شود.

نشست  آشنا،  پیام  گزارش  به 
ادبی یلدا در آئینه شــعر پارسی با 
هدف پاسداشــت آداب و رسوم و 
سنت های ایرانی دوشنبه 2۷ آذر 
برگزار  در فرهنگســرای خانواده 

می شود.
شب یلدا یا شب چلهّ یکی از کهن ترین جشن های ایرانی 
است، در این جشن، طی شدن بلندترین شب سال و به 
دنبال آن بلندتر شــدن طول روزها که مصادف با شروع 

زمستان است، گرامی داشته می شود.
نشســت مورد اشاره، به شــعر خوانی شاعران حاضر در 
جلســه، نقالی، اجرای موسیقی سنتی، تفال به حافظ و 
سخنرانی پرستو یمینی در باب آداب و رسوم و سنت های 

شب یلدا اختصاص دارد.
این برنامه در قالب برنامه »شیوایی و شیدایی« با همکاری 
کانون ادبی عرفانی شــفق روز دوشنبه 2۷ آذر از ساعت 
۱6:۳۰ در فرهنگســرای خانواده واقع در خیابان ســید 
جمال الدین اسدآبادی )یوسف آباد(، خیابان بیست و یکم، 

بوستان شفق برگزار می شود.

»آسمان دوست داشتنی« 
در هند برنده جایزه شد

پویانمایی »آسمان دوست داشتنی« ساخته امیر مهران 
دیپلم افتخــار دومین جشــنواره بین المللی فیلم های 

انیمیشن هند را دریافت کرد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از 
روابــط عمومی و امور بین المللی 
کانــون پرورش فکــری کودکان 
و نوجوانان، پویانمایی »آســمان 
دوســت داشتنی« ســاخته امیر 
مهــران دیپلــم افتخــار دومین 

جشنواره بین المللی فیلم های انیمیشن هند )جشنواره 
انیماتوران صنف انیمیشن AGIF ( را دریافت کرد.

این پویانمایی که تاکنون توانســته اســت حضورهای 
بین المللی بسیاری را در کارنامه خود ثبت کند در دومین 
جشــنواره بین المللی فیلم های انیمیشن هند در گروه 
بهترین فیلم انیمیشن کوتاه کمتر از ۴5 دقیقه به نمایش 

درآمد.
پویانمایی ۱۴ دقیقه ای »آســمان دوســت داشتنی« از 
تولیدات جدید کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان با 
فیلم های منتخب این بخش از کشورهای هند، چین، ژاپن، 
کره جنوبی، ســوییس، ایران و بلژیک به رقابت پرداخت 
و دیپلم افتخار هیات داوران دومین جشنواره بین المللی 

فیلم های انیمیشن هند AGIF را به دست آورد.
هدف انتخاب هیات داوران این دوره از جشنواره بین المللی 
فیلم های انیمیشن هند، فیلم هایی بوده است که به گونه ای 

خلاقانه تولید شده اند.
نحوه انتخاب بهترین های این جشنواره  تخصصی در حوزه 
انیمیشن شامل بهترین فیلم انیمیشن دانشجویی، بهترین 
فیلم انیمیشن کمتر از ۴5 دقیقه، بهترین پروژه انیمیشن 
تجاری، بهترین موزیک ویدیو، بهترین سریال انیمیشن، 
بهترین پروژه رسانه ای، بهترین طراحی صدا برای پروژه 
انیمیشــن تجاری، بهترین طراحی صدا برای انیمیشن 
غیرتجاری، بهترین مفهوم برای پروژه انیمیشن تجاری و 

بهترین طراحی شخصیت برای پروژه انیمیشن بود.
دومین جشــنواره بین المللی فیلم های انیمیشن هند 
AGIF روز ۱۹ آذر سال ۱۴۰2 )۱۰ دسامبر 2۰2۳( در 

شهر بمبی کشور هند به کار خود پایان داد.

»تنها در خانه« در فهرست ملی 
آمریکا ثبت شد

فیلم موفق »تنها در خانه« محصول دهه ۱۹۹۰ میلادی هالیود 
وارد فهرست ملی ثبت فیلم آمریکا شد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از آن 
پی آر، »تنها در خانه« محصول سال 
۱۹۹۰ به کارگردانی کریس کلمبوس 
و نویسندگی جان هیوز است و مکالی 
کالکین، جو پشی، دنیل استرن، جان 
هرد و کاترین اوهارا بازیگران این فیلم 

هستند.
کالکین در نقش کوین بازی می کنــد. پس اینکه خانواده اش 
به طور تصادفی او را در سفر به پاریس در تعطیلات کریسمس 
جا می گذارند، از خانه اش در حومه شیکاگو در برابر سارقان دفاع 
می کند. مکالی کالکین نامزد دریافت جایزه گولدن گلوب بهترین 
بازیگر مرد فیلم موزیکال یا کمدی شد و تبدیل به جوان ترین 
فردی شد که تا به حال کاندیدای دریافت این جایزه شده است. 
او در آن زمان ۱۱ ســال داشت. این فیلم به یکی از موفق ترین 
و سودآورترین فیلم های هالیوود تبدیل شد و توانست 26 برابر 

هزینه فیلم را در گیشه ها به دست آورد.
 National Film :فهرســت ملی ثبت فیلم )به انگلیســی
Registry( نام یک فهرست ویژه فیلم های سینمایی محصول 
آمریکاست که از سال ۱۹۸۸ میلادی در کتابخانه ملی کنگره 
آمریکا تأســیس شده  است. هر ساله تعداد 25 فیلم سینمایی 
آمریکایی که دارای تأثیر فرهنگی و تاریخی برجسته، یا از نظر 

زیبایی، قابل توجه هستند در آن قرار می گیرند.
فیلم برنده اسکار »دوازده سال بردگی« ساخته استیو مک کوئین 
محصول 2۰۱۳ یکی از جدیدترین فیلم هایی است که امسال 

وارد فهرست ملی ثبت فیلم آمریکا می شود.

بلیت جشنواره سینما حقیقت برای اعضای باشگاه 
موزه سینما نیم بها شد.

روابط عمومی  از  نقل  به  به گزارش پیام آشنا 
موزه سینما، بر اساس هماهنگی های صورت گرفته 
با ستاد برگزاری جشنواره سینما حقیقت، سالن 
سینماتوگراف موزه به صورت ویژه به عنوان یکی 

از سینماهای میزبان هفدهمین جشنواره فیلم های 
مستند سینما حقیقت مشخص شده است.

عموم علاقه مندان و مخاطبان موزه سینما می توانند 
بر اساس جدول نمایش بلیت فیلم های این جشنواره 
را تهیه کنند و به تماشای اثر منتخب خود بنشینند.
همچنین با تمهیدات صورت گرفته، اعضای باشگاه 
درصدی   5۰ تخفیف  با  سینما  موزه  مخاطبان 

می توانند بلیت های خود را خریداری کنند.
کد تخفیف در پنل کاربری اعضای باشگاه قابل 
سامانه  از  بلیت  خرید  زمان  در  و  است  رویت 
سینماتیکت با درج این کد می توانند از این تخفیف 

برخوردار شوند.
هفدهمین جشنواره سینما حقیقت از 2۷ آذر تا 2 

دی برگزار می شود.

استمرار جریان حضور  و  تازه  فیلم های  اکران  با 
پرشور مخاطبان در سالن های نمایش فیلم ها، آمار 
مخاطبان سالانه سینمای ایران به مرز 2۰ میلیون 

نفر نزدیک شده است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از مهر، از روز ۱5 
با آغاز اکران عمومی فیلم های »ویلای  آذرماه و 
ساحلی«، »ضد«، »سلفی با رستم« و »مسافری از 
گانورا« مجموع فیلم ها اکران شده در سینمای ایران 

از ابتدای سال ۱۴۰2 به عدد ۴۹ رسید.
بنابر آمار ثبت شده در سامانه سمفا این ۴۹ فیلم تا 
به امروز بالغ بر ۱۹ میلیون و ۷۰۰ هزار مخاطب را 
به سالن سینما فراخوانده اند که این آمار در قیاس با 
آمار ۱۴ میلیونی مخاطبان سینمای ایران در ۱2 
ماه سال ۱۴۰۱ به وضوح نشان از جهش استقبال 
مخاطبان از فیلم های در حال اکران در سال جاری 

دارد.
پیش تر و در گزارشی مشروح به جزئیات عملکرد 
ابتدایی  تا هفته  اکران ۱۴۰2  در چرخه  فیلم ها 
آذرماه پرداخته بودیم و در این گزارش به بازخوانی 
آمار فروش به بهانه تغییر در ترکیب اکران سینماها 

خواهیم پرداخت.

نگاه اول؛ شمایی کلی از اکران 1402
از میان ۴۹ فیلمی که از ابتدای امسال روانه پرده 
بالغ بر ۱۰  فروش  فیلم  است ۱2  سینماها شده 
میلیارد تومان داشته اند که می توان آن ها را خوش 
اقبال ترین فیلم های اکران شده در سال جاری از نگاه 

جذب مخاطب دانست.
علاوه بر فیلم های »فسیل« با 2۹۷ میلیارد تومان، 
»هتل« با ۱۹2 میلیارد تومان و »شهر هرت« با ۷6 
میلیارد تومان که تا به اینجا سه فیلم پرفروش امسال 
»نارگیل 2«، »سه  فیلم »بچه زرنگ«،  هستند، 
کام حبس«، »آهنگ دونفره«، »گیجگاه«، »کت 
چرمی«، »ویلای ساحلی«، »عروس خیابان فرشته« 
و »غریب« ۹ فیلم دیگر اکران امسال هستند که 

مجموع فروش خود را از مرز ۱۰ میلیارد تومان عبور 
داده اند.

اکران شده  فیلم   ۴۹ فهرست  در  دیگر  سوی  از 
می توان ۱۴ فیلم را نام برد که رقم فروش آن ها در 
گیشه از مرز یک میلیارد تومان هم عبور نکرده است 
و این واقعیت نشان می دهد استقبال از فیلم های 
در حال اکران و رونق گیشه سینماها، سور عمومی 
برای همه فیلم ها نبوده و همچنان آثاری وارد چرخه 
اکران می شوند که در جذب مخاطب عملکرد موفقی 

نمی توانند داشته باشند.

عملکردی  چه  تازه  فیلم های  دوم؛  نگاه 
داشتند؟

از میانه آذر ماه 6 فیلم جدید وارد چرخه اکران 
عمومی شدند که ترکیب فیلم های در حال اکران 
در سینماها را با تنوع بیشتری همراه کردند و هر 
یک هم ظرفیت ویژه ای برای جذب طیف خاصی 

از مخاطبان داشتند.
فیلم  بود،  هم  پیش بینی  قابل  که  همان طور 
»ویلای ساحلی« به کارگردانی کیانوش عیاری با 
نقش آفرینی زوج رضا عطاران و پژمان جمشیدی با 
بیشترین استقبال مواجه شد و ۳۰۰ هزار مخاطب 
را به سالن سینما کشاند. فروش این فیلم تا امروز از 

مرز ۱۴ میلیارد تومان عبور کرده است.
امیرعباس  کارگردانی  به  »ضد«  سینمایی  فیلم 
ربیعی را هم می توان مهمترین فیلم غیرکمدی 
در ترکیب تازه اکران سینماها دانست که طی ۱۰ 
روز ابتدایی اکران خود بالغ بر ۱2 هزار مخاطب را به 
سینماها کشانده و مجموع فروش آن در گیشه هم 

از مرز نیم میلیارد تومان عبور کرده است.
کارگردانی  به  ممنوع«  خروج  و  »ورود  فیلم 
با جذب ۸۹ هزار  آقایی هم  امید  حجت الاسلام 
داشته و  اکران  در  قبولی  قابل  کارنامه  مخاطب، 
مجموع فروش آن از مرز ۴ میلیارد و 2۰۰ میلیون 

تومان عبور کرده است.
»مسافری از گانورا« هم انیمیشن سینمایی تازه ای 
است که با پشتوانه موج استقبال از انیمیشن »بچه 
زرنگ« روانه پرده سینماها شد و در ۱۰ روز گذشته 
نزدیک به ۳۰ هزار مخاطب را مجاب به حضور 
در سالن سینما کرده است. فروش این انیمیشن 
سینمایی به کارگردانی احمد علمدار، تا امروز از مرز 

یک میلیارد تومان عبور کرده است.
»سلفی با رستم« هم دیگر فیلم کودک و نوجوان 
به  فیلمی  است.  ماه  آذر  ابتدای  از  شده  اکران 
کارگردانی حسین قناعت که پیش تر در جشنواره 
کودک و نوجوان رونمایی شده بود و حالا بعد از 2 

هفته اکران عمومی 25 هزار مخاطب داشته و یک 
میلیارد تومان فروش کرده است.

ستاره  کارگردانی  به  ماه«  آن  »خورشید  فیلم 
اسکندری هم تنها چند روز است که به چرخه اکران 
اضافه شده و هنوز نمی توان درباره عملکرد آن در 
گیشه قضاوت درستی داشت. این فیلم که از 22 آذر 
ماه روی پرده رفته، تا کنون ۳۱۰ مخاطب داشته 

است.

نگاه سوم؛ عملکرد هفتگی فیلم ها
در کنار مجموع فروش فیلم ها و عملکرد آن ها در 
گیشه در مدت زمان اکران، آنالیز رفتار مخاطبان در 
بازه زمانی هفتگی هم می تواند از شاخص های قابل 

توجه در بررسی وضعیت اکران باشد.
در جدول فروش سینماها در هفته ای که گذشت، 
فیلم »هتل« با ۱2 میلیارد و ۱۰۴ میلیون تومان 
صدرنشین است و بعد از آن »ویلای ساحلی« با ۹.5 

میلیارد تومان فروش قرار گرفته است.
فیلم »ورود و خروج ممنوع« با بازی اکبر عبدی 
و محمدرضا شریفی نیا هم سومین فیلم پرفروش 
هفته گذشته بوده است که بیش از ۳ میلیارد و ۳۰۰ 
میلیون تومان در یک هفته گذشته فروش داشته 

است.
فیلم »فسیل« هم که در نیمه نخست امسال در 
جدول هفتگی صدرنشین بود، در هفته های اخیر 
با افت فروش مواجه شده و این هفته 2 میلیارد و 
5۸۷ میلیون تومان فروش داشت و چهارمین فیلم 

پرفروش هفته بود.
انیمیشن »بچه زرنگ« را هم با فروش 2 میلیارد و 
۳۰۰ میلیون تومان در یک هفته، می توان پنجمین 

فیلم در جدول فروش هفتگی سینماها دانست.
در رتبه های بعدی »جوجه تیغی« با بیش از یک 
میلیارد و ۳25 میلیون تومان، »مسافری از گانورا« 
با بیش از ۷۴5 میلیون و 6۹2 هزارتومان و »نارگیل 
2« با 6۳۰ میلیون و ۹52 هزار تومان فروش قرار 

دارند.

تخفیف ویژه موزه سینما 
برای تماشای فیلم های سینما حقیقت 

۲۰ میلیون مخاطب به تماشای ۴۹ فیلم نشستند

اهدای خون، اهدای زندگی
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پایان مرحله اول واریز سود
 سهام عدالت

مدیرعامل شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه از 
پرداخت سود به بیش از ۴۳ میلیون سهامدار سهام عدالت خبر داد و 

گفت که مرحله نخست واریز سود سهام عدالت به اتمام رسیده است.

به گزارش پیام آشنا، محمد باغستانی با بیان اینکه فرایند مرحله 
نخست واریز سود سهام عدالت به اتمام رسیده است، گفت: در این 
مرحله به حساب ۴۳ میلیون و ۷2۴ هزار و ۴5۱ سهامدار سود واریز شد.

وی اظهار کرد: شماره شبای نامعتبر، حساب بانکی مسدود، راکد، 
مشترک )دو امضا(، ارزی و بلندمدت مهم ترین دلایلی است که تاکنون 

سود به حساب این گروه از سهامداران سهام عدالت واریز نشده است.
باغستانی با بیان اینکه سهامداران نگران دریافت سود سهام عدالت خود 
نباشند، تصریح کرد: افرادی که سود خود را دریافت نکرده اند، می توانند 
Se�با مراجعه به سامانه جامع اطلاعات مشتریان )سجام( به آدرس 
jam.ir، اطلاعات خود را به روز رسانی کنند تا شرکت سپرده گذاری 

مرکزی در مرحله بعدی سود این افراد را به حسابشان واریز کند.
مدیرعامل سمات، درباره واریز سود به وراث متوفیان سهام عدالت 
گفت: در صورتی که وراث تا اوایل اسفندماه امسال با مراجعه به شعب 
شرکت های کارگزاری و یا بانک های منتخب، مدارک خود را در سامانه 

میراث ثبت کنند، می توانند تمام سود سنوات گذشته را دریافت کنند.
طبق اعلام پایگاه خبری بازار سرمایه ایران )سنا(، وی در خصوص زمان 
واریز مرحله دوم سود سهام عدالت، تصریح کرد: سازمان بورس و شرکت 
سپرده گذاری مرکزی مکاتبات و مذاکرات لازم را برای دریافت کل سود 
از شرکت های سرمایه پذیر را انجام خواهد داد که امیدوارم بتوانیم تا 
پایان سال باقیمانده سود این گروه از سهامداران را دریافت و به حساب 

آنها واریز کنیم.

عراق، امارات و ترکیه، مقاصد 
اصلی صادرات اسباب بازی

سرپرست مرکز ملی خلاق و فرش ایران با بیان اینکه از جمله مهمترین 
مقاصد صادراتی کشورهای همسایه مثل عراق، امارات و ترکیه هستند، 

درباره ارائه تسهیلات به واحدهای دارای مجوز توضیحاتی ارائه داد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، محمدرضا زارع با بیان اینکه 
صادرات اسباب بازی سال گذشته حدود ۳۸.5 میلیون دلار بوده که 
امسال به نزدیک 5۰ میلیون دلار خواهد رسید، گفت: مهمترین مقاصد 
صادراتی کشورهای همسایه مثل عراق، امارات و ترکیه و همچنین 
ارمنستان، آذربایجان، روسیه و ازبکستان بوده است. البته در مواردی 
کالای ایرانی از کشورهایی مثل روسیه، به سایر کشورها نیز مجدد صادر 

می شود که در آمار دیده نمی شود.
به گفته وی ایران در اسباب بازی های علمی آموزشی، بازی های کارتی، 
عروسک های پولیشی و عروسک های کوچک مقیاس مزیت رقابتی دارد. 
همچنین تولید ماشین های کنترلی و پهپادها با ارتفاع کم در حال حاضر 
در کشور انجام می شود. توان تولید برخی کیت های الکترونیک هم که 
در گذشته وارداتی بود در حال حاضر در کشور ایجاد شده است. اما در 
مورد کالاهای جدید، هنوز تولید به اندازه ای نیست که امکان صادرات 

وجود داشته باشد.
زارع با بیان اینکه یکی از مشکلات در حوزه اسباب بازی این بوده که 
مجموعه ها کوچک هستند و نمی توان به آنها مجوز صنعتی داد، تصریح 
کرد: اما اعلام شده این مجموعه ها می توانند در کنار هم قرار بگیرند و 
مجوز صنعتی دریافت کنند. در این صورت وزارتخانه به واحدهای دارای 
مجوز در حوزه تسهیلات، اعطای زمین در شهرک های صنعتی، تامین 
مواد اولیه و تسهیل در حوزه صادرات کمک خواهد کرد. تاکنون حدود 
۹۰ پروانه بهره برداری صنعتی در حوزه اسباب بازی صادر شده است.  

به گفته وی در سال جاری حدود ۱۰۰ تن ماده اولیه به شرکت های 
دارای مجوز در حوزه اسباب بازی داده شده است. اما هنوز امکان پوشش 

همه مجموعه ها به دلیل کوچک بودن آن ها فراهم نشده است.

پرداخت پاداش ۵۵۲ میلیون 
تومانی به گزارشگر فرار مالیاتی

سازمان امور مالیاتی کشور از پرداخت پاداش 552 میلیون تومانی به 
گزارشگر فرار مالیاتی از طریق سامانه سوت زنی خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، با توجه به گزارش مردمی واصله در سامانه سوت 
زنی سازمان امور مالیاتی در اوایل سال گذشته، دو شرکت بزرگ در 
استان البرز مورد بازرسی ویژه مالیاتی قرار گرفتند و با بررسی اسناد 
فیزیکی و نرم افزاری پنهان شده مربوط به درآمد واقعی شرکت ها، فرار 

مالیاتی بزرگی شناسایی شد.
در مجموع منجر به صدور برگ تشخیص و مطالبه مالیات عملکرد و 
ارزش افزوده و جرایم متعلقه با مبلغی بیش از ۴۰۰ میلیارد تومان شد 
که بخشی از آن پس از طی فرایند دادرسی قطعی و وصول شده و مابقی 
در فرایند قطعیت است. با توجه به امکان تشویق گزارشگران گزارش های 
موثق فرار از محل وصولی مالیات، با دستور سید محمد هادی سبحانیان، 
رئیس کل سازمان، از گزارشگر تقدیر و با پرداخت مبلغ 552 میلیون 

تومان قدردانی شد.

مجوز شرکتهای متخلف گارانتی 
موبایل لغو می شود

مدیرکل دفتر خدمات فنی وزارت صمت اعلام کرد: عملکرد نامناسب 
شرکت های گارانتی موبایل، موجب لغو مجوز آن ها می شود.

به گزارش پیام آشنا، حمید محله ای مدیرکل دفتر خدمات فنی 
وزارت صمت در بخش خبری صدا و سیما با اشاره به اینکه تاکنون همه 
شرکت های گارانتی عضو سامانه جامع خدمات پس از فروش شده اند، 
اعلام کرد: با پیوستن شرکت های ارائه دهنده خدمات پس از فروش، 

شرکت هایی که عملکرد مناسبی نداشته باشند، لغو مجوز می شوند.
وی افزود: هر ایرادی پس از خرید برای گوشی ها ایجاد شود و عرضه 
کننده کالا امکان تعمیر و اصلاح آن را مانند روز اول نداشته باشد، باید 

کالا را با کالای دیگری در همان مدل تعویض کند.
مدیرکل دفتر خدمات فنی و مهندسی وزارت صمت گفت: افزون بر 
تشدید نظارت ها، ظرف یک هفته به شکایات شهروندان از کیفیت 

خدمات پس از فروش تلفن همراه رسیدگی می شود.
وی در پاسخ به این سوال که با تکمیل فرآیند پیوستن گوشی های تلفن 
همراه به سامانه جامع خدمات پس از فروش چه اتفاقی می افتد و این 
موضوع برای خریداران تلفن همراه چه مزایایی به همراه دارد؟ گفت: در 
حوزه خدمات پس از فروش برای موبایل و لوازم خانگی در حال حاضر 
شرکتی را نداریم که واردکننده یا تأمین کننده این تجهیزات باشد و در 
سامانه جامع خدمات پس از فروش ثبت نام نکرده باشد و یا کالاهایش 
را اظهارنکرده باشد. محله ای تصریح کرد: حدود دو ماه پیش، به صورت 
سیستمی این شرکتها متصل نبود، ولی الان قبل از این که اظهار و 
شناسنامه خدمات پس از فروش و تأیید شود، هیچ گونه امکان وارداتی 

یا اظهار وارداتی یا اظهار تولیدی وجود ندارد.

اخبار کوتاه

اثر توسعه ابزارهای مالی
 بر بازارهای مالی

یکی از مشخصه های مهم بازارها و نهادهای مالی، پویایی و تغییر مدام 
است. در زمینه توسعه بازارهای مالی، اهمیت ابزارهای مالی را نمی توان 
نادیده گرفت. این ابزارها در تحولات و سازگاری بازارهای مالی به منظور 
پاسخگویی به نیازهای در حال تغییر مشارکت   کنندگان نقش کاتالیزور را 
ایفا می کنند. ابزارهای مالی از طریق تسهیل فعالیت   های مالی، مدیریت 
ریسک و ایجاد فرصت   های سرمایه گذاری به تقویت اقتصاد و افزایش 
نفوذ و شفافیت در بازارهای مالی کمک می کنند و با ماهیتی پویا، در 
پاسخ به تغییر روندها، پیشرفت    فناوری و تعقیب نوآوری   های مالی نقش 
حیاتی دارند. انواع گوناگونی از ابزارهای مالی وجود دارند که از جمله موارد 
مرسوم و شناخته شده آنها می توان به اوراق بهادار، اوراق تامین مالی، اوراق 
مشتقه، صندوق های سرمایه گذاری و از نمونه های اخیر این ابزارها می توان 
 )Carbon Credit( به اعتبارات کربنی یا مجوزهای معاملاتی آلاینده
و ابزارهای مالی مبتنی بر فناوری اشاره کرد که هریک وظایف و نقش    

خاص خود را ایفا می کند.
این ابزارها معمولا شامل گستره وسیعی از طراحی   ها و روش های اجرایی 
هستند که به شکل مستقیم یا غیرمستقیم به فرآیند جذب سرمایه و 
افزایش نرخ سرمایه گذاری کمک می کنند و حتی در مواردی همچون 
مجوزهای معاملاتی آلاینده ها می توانند برای تغییر رفتار شرکت ها و افراد 
به سوی اهداف و سیاست های خاص استفاده شوند. پیشرفت های تازه 
در طراحی ابزارهای مالی، در کشورهای پیشرو صنعت مالی همچون 
ایالات متحده، ژاپن و بازارهای اروپایی، اهمیت و جایگاه این ابزارها را 
و  سهام  در  سرمایه گذاری  صندوق های  رشد  می کند.  بیان  به وضوح 
بازارهای نوظهور همچون رمزارزها، صندوق های سرمایه گذاری خصوصی 
در بازار ایالات متحده، به همراه توجه ویژه به محصولات مالی ساختاری و 
صندوق های معاملاتی )ETF(، نشان   دهنده انعطاف   پذیری ابزارهای مالی 
در پاسخ به تقاضاهای مختلف بازار است. بررسی روند توسعه این ابزارها در 
ژاپن و کشورهای پیشرو حوزه اتحادیه اروپا نیز منعکس کننده موضوعی 
 )ETF( مشابه در نوآوری است که با تمرکز بر صندوق های معاملاتی

و صندوق های سرمایه گذاری در املاک )REITs( شکل گرفته است.
توسعه این ابزارها نه تنها نشان   دهنده واکنش به روندهای مالی جهانی 
است، بلکه تعاملات بازارهای مالی به صورت بین المللی را نیز بیان می کند. 
به عنوان مثال، فرآیند تبدیل وام   های مسکن به اوراق بهادار، نوعی نقطه 
عطف در توسعه ابزارها و متعاقبا بازارهای نوین در ژاپن و نمایانگر اهمیت 
این نوع ابزارها در تغییر و تحولات بزرگ در زمینه تامین مالی بخش های 
مختلف اقتصاد این کشور به شمار می آید که با الهام از روندی مشابه در 
بازار آمریکا صورت گرفته است. در سال های اخیر منظر جهانی بازارهای 
مالی تحت تاثیر بسیاری از تحولات مستمر ابزارهای مالی قرار گرفته است. 
این ابزارهای نوآورانه نه   تنها راه   حل   های نوینی برای سرمایه گذاری معرفی 
کرده   اند، بلکه در توسعه و تغییر اکوسیستم بازارهای مالی هم نقش حیاتی 
ایفا کرده   اند. یکی از تحولات مهم، در زمینه تکنولوژی بلاک چین و ارزهای 

دیجیتال بوده است.
ظهور، تقویت و مقبولیت تکنولوژی های مبتنی بر بلاک چین و ارزهای 
دیجیتال، بازارهای مالی سنتی را دستخوش فراز و نشیب های زیادی 
فراهم  بی   مرز  و  غیرمتمرکز  تراکنش   های  نوآوری   ها  این  است.  کرده 
می کنند و تکنولوژی بلاک چین به طور فعال در زمینه   های مختلفی از 
جمله فعالیت های مالی و قراردادهای هوشمند استفاده می شود. از دیگر 
ابزارهای نوظهور می توان به اوراق سبز )Green Bond(، ابزارهای 
و   )Sustainable Finance Instruments( پایدار  مالی 
مجوزهای معاملاتی آلاینده های کربنی اشاره کرد. افزایش صدور اوراق 
سبز در سال های اخیر به مثابه ابزار مالی مختص تامین پروژه   های موثر 
بر محیط زیست به عنوان یک ابزار مالی کاملا محسوس بوده است، به 
طوری که حجم این اوراق از ۱55میلیارد دلار در سال 2۰۱۷ به حدود 
5۰۰میلیارد دلار در سال 2۰22 رسیده است. دولت   ها و شرکت ها با صدور 
اوراق سبز، سرمایه گذاران مسوولیت   پذیر اجتماعی را جذب کرده و توسعه 

بازارهای مالی پایدار را ترویج می دهند.
 Social Impact( ابزارهای مالی پایدار، مانند اوراق تاثیر اجتماعی
Bonds( و دیگر ابزارهای مالی پایدار، به جذب سرمایه گذارانی که علاوه 
بر بازده مالی، معیارهای اجتماعی یا محیط زیستی را نیز در سرمایه گذاری 
دخیل می کنند افزوده   اند. به طور مشابه، اعتبارات کربن ابزارهای مالی 
هستند که شرکت ها و نهادها را به کاهش گازهای گلخانه   ای تشویق 
می کنند. این اعتبارات قابل معامله برای هر واحد از کاهش انتشار صادر و 
در بازارهای کربن خرید و فروش می شوند و در سال های اخیر با توجه به 
تغییرات قوانین حوزه تولید در اقتصادهای بزرگ همچون آمریکا، چین، 
اروپا و کره جنوبی رشد قابل توجهی داشته اند. از دیگر ابزارهای نوآورانه 
می توان به پلتفرم   های اعطای وام همتا به همتا، شرکت های هدف خاص 
)SPACs(، نوآوری فین   تک و مشاوران روباتیک اشاره کرد که نه    تنها 
امکانات جدیدی را برای سرمایه گذاران ارائه می دهند، بلکه نوآوری، جذب 
سرمایه و به صورت کلی پایداری جهانی بازارهای مالی را ارتقا می   بخشند.

راستای  بسیاری در  اخیر تلاش های  نیز در سال های  بازار داخل  در 
ابزارها و بازارهای مالی صورت گرفته  همسویی با روند جهانی رشد 
است. با پررنگ تر شدن نیاز به تقویت زیرساخت های اقتصادی و مالی 
در کشور پس از رشد نسبی صنعتی در دو دهه اخیر، شاهد جذابیت 
بیشتر رشته های دانشگاهی اقتصاد و فایننس بوده ایم که همین موضوع 
ورود نیروهای متخصص به بخش اقتصاد کشور را تقویت کرده و شاهد 
بهبود نسبی وضعیت بازارها در نمایی کلان طی دهه اخیر بوده ایم. هرچند 
در مسیر رشد و معرفی این ابزارها فراز و نشیب های بسیاری وجود 
داشته است، به هر ترتیب چهره بازارهای مالی کشور در سال های اخیر 

دستخوش تغییرات بسیاری شده است.
یکی از موانع مهم بر سر راه توسعه ابزارها و متعاقبا بازارهای مالی، ناتوانی 
در جذب سرمایه و عدم مشارکت عمومی به واسطه ضعف در ایجاد 
اعتماد سرمایه گذاران بوده است. استفاده ناصحیح و غیر علمی از بازارهای 
مالی و تزلزل در روند تصمیم گیری در مقاطعی به از بین رفتن اعتماد 
سرمایه گذاران منجر شده و همین موضوع جذب سرمایه به بازارهای 
مالی را که در مقایسه با بازارهای موازی داخلی از مکانیزمی بسیار شفاف 
برخوردارند با شکست مواجه کرده است. فرصت استفاده از بازار سرمایه و 
رشد، گسترش و متنوع سازی ابزارها و گسیل سرمایه های خرد و کلان به 
سمت صنعت در سال های اخیر به وضوح فراهم بوده است که متاسفانه با 
برخوردی غیرعملی این فرصت تا حد زیادی از بین رفته و حتی با تعطیلی 
معاملات قراردادهای مشتقه در بازار طلا برچسب تجربه ای ناموفق را به 

کارنامه دست اندرکاران اقتصادی در این بخش زده است.
در حالی که ایجاد شفافیت یکی از مزیت های مهم استفاده از ابزارها 
و بازارهای مالی است، در سال های اخیر با رویکردهایی غیر منطقی، 
سیاست های تشویقی به منظور مشارکت و ایجاد شفافیت در بخش 
عظیمی از اقتصاد جای خود را به رویه های تنبیهی داده و حجم زیادی از 
سرمایه را به بازارهای موازی و غیر شفاف گسیل کرده است.به نظر می رسد 
اولین و البته مهم ترین مرحله در توسعه ابزارها و بازارهای مالی در کشور، 
بازسازی اعتماد ازدست رفته به منظور مشارکت بیشتر بخش خصوصی و 
تعمیق بازارها باشد. در مرحله بعد با مدیریتی صحیح و با ایجاد آرامش در 
این بازارها می توان با استفاده از تجربه های موفق سایر کشورهای پیشرو در 
صنعت مالی به روند توسعه سازنده در بازارها در سال های اخیر بازگشت و 
با ایجاد مکانیزمی سالم و شفاف همراه با عمقی قابل قبول و نقدشوندگی 
متعارف به معرفی ابزارهای مالی به اقشار مختلف و بازیگران اقتصادی 

پرداخت.
با توجه به ماهیت تورمی اقتصاد داخل و ساختار بخش صنعت، این ابزارها 
می توانند با ایفای نقش چندگاه به بهبود وضعیت اقتصادی فعالان در 
بخش های مختلف صنعتی و اقتصادی کمک شایانی کنند.به صورت 
عمومی در حالی که به دلیل تشدید تنش های ژئوپلیتیک، تغییرات اقلیمی 
و رشد پرشتاب هوش مصنوعی به سمت دوره تغییرات و اختلالات مداوم 
در اقتصاد جهانی و تبعا بازارهای مالی حرکت می   کنیم، انعطاف   پذیری 
بازارها  به عنوان توسعه دهندگان  ابزارهای مالی  بودن  و چندمنظوره 
می تواند نقش این ابزارها در ایجاد تعادل در سبدهای سرمایه گذاری و 
تقویت استراتژی های پوششی را پررنگ تر از قبل کند. ابزارهای مالی نه تنها 
فرصت   های جدیدی را برای سرمایه گذاران ایجاد می کنند، بلکه نوآوری، 
فراگیری و پایداری را در بازارهای مالی جهانی تقویت می کنند. تکامل 
مداوم این ابزارها حاکی از نقش مهم آنها در شکل دادن به آینده امور 
مالی بین المللی، ارائه راه حل برای چالش های نوظهور و توسعه بیشتر 

بازارهاست.
هادی صحت پور
دانشجوی دکترای فایننس دانشگاه تکنولوژی سیدنی
Alborz.payam@gmail.com 

یادداشت

انتظامی مجوز واردات  بر اساس مصوبه دولت، نیروی 
2۰۰۰ دستگاه خودروی سواری را دریافت کرد.

به گزارش پیام آشنا، مصوبه هیأت وزیران در خصوص 
مجاز بودن وزارت کشور )فراجا( نسبت به ثبت سفارش، 
ورود و ترخیص 2۰۰۰ دستگاه خودروی سواری با اولویت 
خودروهای برقی و ترکیبی )هیبریدی( با سود بازرگانی 

یک درصد ابلاغ شد.
در این مصوبه که 22 آذر ماه به وزارت کشور، وزارت 
است:  آمده  ابلاغ شده،  فراجا  و  وزارت صمت  اقتصاد، 

هیأت وزیران در جلسه ۱۹/۹/۱۴۰2 به پیشنهاد شماره 
۱۳۳۳/۱۳/ د / ج مورخ 5/6/۱۴۰2 وزارت کشور و به 
استناد اصل یکصد و سی و هشتم قانون اساسی جمهوری 
اسلامی ایران تبصره بند )الف( ماده )۳۰( قانون تنظیم 
بخشی از مقررات مالی دولت مصوب ۱۳۸۰ و تبصره )۱( 
ماده )۴( قانون ساماندهی صنعتی خودرو مصوب ۱۴۰۰ 

تصویب کرد:امروز

اسلامی  جمهوری  انتظامی  )فرماندهی  کشور  وزارت 
ایران( مجاز است نسبت به ثبت سفارش ورود و ترخیص 
)2۰۰۰( دستگاه خودروی سواری با اولویت خودروهای 
برقی و ترکیبی )هیبریدی( از محل اعتبارات مصوب 
مربوط و با سود بازرگانی یک درصد و تأیید وزارت صنعت، 
معدن و تجارت مبنی بر ضرورت واردات خودروهای یاد 

شده و با رعایت سایر قوانین و مقررات اقدام نماید.

بازرسی اصناف کشور از کم فروشی در وزن چانه نان 
در برخی نانوایی های شهر تهران خبر داد و اعلام کرد 
که نانوایی های متخلف به سازمان تعزیرات حکومتی 

معرفی می شوند.

به گزارش پیام آشنا، بازرسی اصناف کشور اعلام 
کرد: در بازدید از نانوایی های لواشی سطح شهر تهران 
شاهد کم فروشی چانه نان در برخی نانوایی ها بوده اند، 
به طوری که نان های لواش این نانوایی های متخلف 

آب رفته و کوچک شده است.
طبق مصوبه دولت وزن چانه نان لواش باید ۱6۰ گرم 
باشد در حالی که بازرسی ها از برخی نانوایی ها نشان 
داده وزن چانه های نان ۴۰ گرم، ۷5 گرم تا ۸۰ گرم 

است و این نانوایان اقدام به کم فروشی می کنند.
بازرسی اصناف تاکید کرد با متخلفان و کم فروشان و 
گران فروشان نان برخورد قانونی می کند و در صورت 
کم فروشی در وزن چانه نان، به تعزیرات حکومتی 

معرفی می شوند.

رئیس اتحادیه میوه و سبزی قیمت میوه های شب 
یلدا را اعلام کرد.

رئیس  کارگر  اسدالله  آشنا،  پیام  گزارش  به 
اتحادیه میوه و سبزی اظهار کرد: بر اساس سنوات 
گذشته بخش خصوصی تلاش دارد سفره شب 
حاضر  حال  در  که  کند  تأمین  را  مردم  یلدای 

قیمت ها در تعادل است.
وی افزود: هرگاه تره بار با گرانی رو به رو می شود، 
گونه  این  بنابراین  باز می گردد.  ثبات  به  مجدد 
همان صورت  به  اقلام  برخی  گرانی  که  نیست 

بماند.
کارگر درباره نرخ اقلام مورد نیاز سفره شب یلدا 
مردم هم گفت: ما بیشتر در این مناسبت از اقلامی 
انار، هندوانه و خرمالو استفاده می کنیم و  مثل 

میوه های دیگر نیز در کنار آن جای دارد و مصارف 
عمدتاً هندوانه و خرمالو و انار است. البته این سفره 

تنوع دارد.
برشمردن  و سبزی ضمن  میوه  اتحادیه  رئیس 
برخی نرخ ها هم گفت: خرمالوی شمال از ۱5 تا 
2۰ هزار تومان وجود دارد و سقف این میوه نیز 
۳۰ هزار تومان است. خرمالوی شهریار از 25 هزار 
تومان تا ۴۰ هزار تومان عرضه می شود که سقف 

این میوه هم 6۰ هزار تومان است.
وی افزود: قیمت انار شیراز هم از 2۰ هزار تومان 
شروع می شود و میانگین ۳۰ هزار تومان و سقف 

قیمتی 55 هزار تومان است.
کارگر گفت: قیمت سیب زرد از ۱5 هزار تومان 
آغاز شده و به ۳5 هزار تومان می رسد و این ارقام 

بنا بر کیفیت محصول تفاوت می کند.

آمار بهره برداری از سدهای مخزنی کشور تا 2۱ آذر ماه 
بیانگر این است میزان پرشدگی حجم آب موجود در 

مخازن کشور تنها ۴۰ درصد است.

به گزارش پیام آشنا، میزان ورودی مخازن کل 
کشور از ابتدای سال آبی )ابتدای مهرماه( تا 2۱ آذرماه 
معادل سه میلیارد و ۸۴۰ میلیون متر مکعب بوده که 
در قیاس با سال گذشته که عددی معادل یک میلیارد 
و 5۹۰ میلیون مترمکعب بوده هفت درصد رشد 
داشته است. همچنین میزان کل خروجی سدهای 
کشور نیز نسبت به سال قبل با 22 درصد افزایش 
مواجه بوده است. حجم آب موجود مخازن اکنون ۱۹ 
میلیارد و ۸۰۰ میلیون متر مکعب ثبت شده که این 
عدد نسبت به سال قبل که عددی معادل ۱۸ میلیارد 
و ۳۰ میلیون متر مکعب بوده ۱۰درصد افزایش یافته 

است. همچنین حجم پرشدگی سدهای کشور نیز تا 
2۱ آذر ماه ۴۰ درصد است.

وضعیت برخی از سدهای مهم کشور بیانگر این است 
که در شش درصد پرشدگی کمتر از ۱۰ درصد است، 
به طوری که سد دوستی و سد طرق استان خراسان 
رضوی به ترتیب 6 و ۱۰ درصد، سد رودبال داراب 
استان فارس یک درصد، چاه نیمه ها استان سیستان 
و بلوچستان سه درصد، سد تنگوئیه سیرجان استان 
کرمان ۹ درصد، سد ساوه استان مرکزی هفت درصد 
پر هستند. همچنین ارتفاع کل ریزش های جوی 
کشور معادل ۳۴.5میلیمتر است. این مقدار بارندگی 
نسبت به میانگین دوره های مشابه درازمدت )5۰.۳ 
میلیمتر( ۳۱ درصد کاهش و نسبت به دوره مشابه 
سال آبی گذشته )۳۷.2میلیمتر( هفت درصد افزایش 

را نشان می دهد.

خانی نژاد- خبرنگار زمان؛ مدیرکل تعاون،کار 
ورفاه اجتماعی استان البرز گفت: به کارگیری اتباع 
غیر ایرانی در صنایع غذایی و بهداشتی این استان 

ممنوع است.
با خبرنگاران گفت: در  دارایی در نشست  عبدالله 
مشاغل مرتبط با مواد غذایی، بهداشتی و شوینده ها 
کارگاه ها و کارخانجات تولیدی مواد غذایی و بهداشتی 
که اقدام به بکارگیری اتباع خارجی داشته باشند، 

مورد پیگرد قانونی قرار می گیرند.
دارایی در تشریح سفر یک روزه وزیر تعاون کار و رفاه 
اجتماعی دومین دور سفر رئیس جمهور به البرز، 
گفت:  از آن جایی که ایشان به عنوان نماینده رئیس 
جمهور در استان حضور داشتند از شهرستان طالقان  

نیز بازدید داشتند.

این مسئول گفت: پس از ورود به شهرستان طالقان 
و بازدید از بیمارستان ۳2 تختخوابی دکتر حشمت و 
حضور در برنامه های مختلف سفر یک روزه خود به 
طالقان، در برنامه پایانی خود از روند ساخت و تکمیل 
تونل جاده جدید طالقان به هشتگرد بازدید و نکات 
مورد نظر پیشرفت ساخت این تونل در جلسه شورای 
برنامه ریزی و توسعه استان با حضور رئیس جمهور 

مطرح شد. 
دارایی تاکید کرد: با اشاره به ضرورت شناسایی و 
احصای نقاط ضعف جاده  جدید طالقان به هشتگرد و 
با توجه به وجود نقاط حادثه خیز در این مسیر، علاوه 
بر طرح تامین روشنایی و ایمن سازی آن، تکمیل 
تونل در دست ساخت جاده طالقان به هشتگرد یکی 
از اولویت  اداره کل راه و شهرسازی استان در 2 نوبت 

کاری این تونل تکمیل شد.
 مدیرکل تعاون،کار ورفاه اجتماعی البرز با اشاره به 
نرخ بیکاری در استان گفت: نرخ بیکاری و اشتغال به 
واسطه صنعتی بودن است و یکی از اقدامات این اداره 
کل اولویت قرار دادن اشتغال فارغ التحصیلان است 

که اقدامات لازم و در حال اجرا است.
عبدالله دارایی در خصوص تعاونی ها نیز گفت: ۱۱۴2 
تعاونی فعال داریم و برخی نیز نیمه فعال شده اند که 
با بررسی های انجام شده فعال و یا برخی انحلال 

یافته اند.
دارایی به ارز آوری و صادرات این تعاونی ها نیز اشاره 
کرد و افزود: ۹6 درصد از تعاونی ها متعلق به مردم 
است و تنها ۴ درصد در حوزه تسهیلاتی و دولتی 
فعالت دارند که تلاش ما تقویت تعاونی هاست تا 

منجر به اشتغال زایی شده و مشکلات آنان مرتفع 
می شود.

دارایی نرخ بیکاری در استان را ۷و۴ اعلام کرد و 
گفت: با برگزاری میز خدمت در اداره کار و سازمان 
تاکنون  و  انجام شده  زیر مجموعه کارهایی  های 
۴۰۷۰ مراجعه کننده داشتیم و در آستانه سفر رئیس 
جمهور نیز ۴۰۰ نفر از مراجعه کنندگان مشکلاتشان 

در بخش اشتغال بود.
این مسئول به وام های مشاغل خانگی اشاره کرد و 
گفت: ۱۱۷ میلیارد تومان برای استان ابلاغ شد که 5 

دستگاه در استان پای کار بودند.
دارایی خاطر نشان کرد: در بخش اشتغال زایی این 5 
دستگاه به عنوان دستگاه های متعهد اشتغال و اعطای 

تسهیلات شناسایی و انجام وظیفه می کنند.

مدیرکل دفتر سبزیجات وزارت جهاد کشاورزی از 
عرضه ۱2۰ هزار تن هندوانه در شب یلدا به بازار 
خبر داد و گفت: قیمت هندوانه کیلویی ۸ تا ۱۰ 
هزار تومان است و البته با قیمت ارزان تر هم عرضه 

می شود.

به گزارش پیام آشنا، حسین اصغری مدیرکل 
جهاد  وزارت  جالیزی  گیاهان  و  سبزیجات  دفتر 
کشاورزی درباره عرضه هندوانه پاییزی برای شب 
یلدا اظهار کرد: امسال برای تولید ۳25 هزار تن 
که  ریزی شده  برنامه  پاییز  در  محصول هندوانه 
حدود ۱۷۰ هزار تن از این عدد در آذرماه عرضه و 
۱2۰ هزار تن از این محصول در آخر آذر ماه )شب 

یلدا( به بازار عرضه می شود.
اصغری افزود: برنامه ریزی کشت هندوانه از مردادماه 
شروع شده و سه چهار ماه قبل از آن هم کارهای 
مربوط به تأمین بذر و نهاده های هندوانه انجام شده 

است. ما از ماه اردیبهشت و خرداد درگیر برنامه 
ریزی برای تولید این محصول هستیم.

مدیرکل دفتر سبزیجات و گیاهان جالیزی وزارت 
جهاد کشاورزی گفت: خوشبختانه به دلیل تولید 

خوبی که داشته ایم، قیمت هندوانه تقریباً کیلویی 
۸ تا ۱۰ هزار تومان است و البته با قیمت ارزان تر از 

این هم عرضه می شود.
وی درمورد پرمصرف بودن کاشت هندوانه توضیح 

کشور  تولیدی  صیفی  سبزی  ترین  مظلوم  داد: 
در  آب  بودن  پرمصرف  عده ای  است.  هندوانه 
کاشت هندوانه را مطرح می کنند در صورتی که 
کشور،  آب  و  خاک  مؤسسه  علمی  دستاوردهای 
متر  را حدود ۴5۰۰  مصرف خالص آب هندوانه 

مکعب بیان می کند.
تولید  امروز  که  هندوانه ای  کرد:  اظهار  اصغری 
آب  از  استفاده  با  و  جنوبی  مناطق  در  می شود 
بارندگی )آب سبز( تولید می شود، بنابراین هندوانه 
به هیچ وجه محصول پرآبی نیست ضمن اینکه در 
سبد غذایی ما ایرانیان به عنوان یک میوه مورد 
استفاده قرار می گیرد و کنار خیلی از غذاها به عنوان 

مکمل محسوب می شود.
وی گفت: با توجه به شرایط فعلی آب در کشور، ما 
باید همه محصولات کشاورزی را مدیریت و سطح را 
در حدی کشت کنیم که کالای تولید شده در بازار 

به مصرف برسد و ضایعات نداشته باشد.

دارایی مطرح کرد

ممنوعیت اتباع غیر ایرانی در صنایع غذایی البرز

هندوانه کیلویی ۸ هزار تومان 

توزیع ۱۲۰ هزار تن هندوانه در شب یلدا

مجوز دولت به نیروی انتظامی
برای واردات 2۰۰۰ دستگاه خودروی سواری

بازرسی اصناف کشور خبر داد

کم فروشی برخی نانوایی ها با کاهش وزن چانه

سدهای کشور از نصف هم کمتر آب دارندقیمت میوه های شب یلدا اعلام شد

آگهي  مزایده )نوبت اوّل(
اداره آموزش و پرورش ناحیه یک کرج در نظر دارد اجاره فضاهای آموزشی مازاد برنیاز مربوط به آموزش و پرورش 
ناحیه۱ کرج را بر اساس قانون معاملات دولتی و از طریق مزایده عمومي به اشخاص حقوقي و حقیقی واجد شرایط واگذار 
نماید. متقاضیان می توانند جهت اطلاع از نحوه و شرایط مزایده از روز شنبه ۱۴۰۲/۱۰/۰۲ به سامانه تدارکات الکترونیکی 

)سامانه ستاد(  www.setadiran.ir   مراجعه نمایند.
شناسه آگهی:۱۶۲۲۳۷۱

       اداره آموزش و پرورش ناحیه یک کرج
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با کسب مدال  ایران  تکواندوکار وزن ۸۰- کیلوگرم 
المپیک  در  حضور  جواز  ووشوی،  گرنداسلم  طلای 

پاریس را کسب کرد.

به گزارش پیام آشنا، در روز دوم و پایانی مرحله 
مهران  چین،  ووشوی  در  تکواندو  گرنداسلم  نهایی 
به  کیلوگرم  منهای ۸۰  وزن  فینال  در  برخورداری 
مصاف »جسوربک جایسانوف« از ازبکستان رفت و در 
پایان مبارزه ای حساس و تماشایی که سه راند به طول 
انجامید، صاحب برتری شد و جواز حضور در المپیک 

پاریس را کسب کرد.

برخورداری در اوایل سال جاری و در فینال مرحله 
نخست گرنداسلم برابر همین نماینده ازبکستان شکست 
خورده و به مدال نقره رسیده بود، اما امروز ضمن جبران 
آن شکست توانست علاوه بر کسب مدال طلا، جواز 

حضور در المپیک پاریس را کسب کند.
پیش از این ناهید کیانی در بخش بانوان و در طریق 

رنکینگ سیستم، مسافر المپیک پاریس شده بود.

تکواندوکاران ایران برای افزایش سهمیه های خود برای 
حضور در المپیک، مسابقات قاره ای را نیز در پیش دارند 

که اسفندماه سال جاری در چین برگزار می شود.
با توجه به اینکه تکواندو ایران تاکنون 2 سهمیه المپیک 
مسابقات  در  کرده،  را کسب  برخورداری(  و  )کیانی 
قاره ای تنها می تواند یک نماینده در بانوان و یک نماینده 

در آقایان داشته باشد.

سوریه،  اهلی  الاتحاد  بسکتبال  تیم  هواداران 
رکورد حضور تماشاچی در مسابقات سوپر لیگ 

غرب آسیا را شکستند.

به گزارش پیام آشنا، در جریان بازی تیم های 
بسکتبال الاتحاد اهلی سوریه با ساجس لبنان 
که به میزبانی نماینده سوریه در سالن الحمدانیه 
برگزار شد، هواداران سوری یک رکورد بی نظیر 

را به ثبت رساندند.
شاگردان »صفویان فرجانی« در حالی سومین 
ساجس  مقابل  را  رقابت ها  این  از  خود  بازی 
لبنان، واگذار کردند که هواداران این تیم رکورد 
حضور ۱۳ هزار تماشاچی در یک بازی خانگی 

از سوپر لیگ غرب آسیا را شکستند.
این رکورد در حالی به ثبت رسید که پیش از 
این، هواداران همین تیم الاتحاد اهلی سوریه، 

»الفیها«،  سالن  در  نفری  هزار  با حضور ۱۱ 
رکوددار حضور تماشاگر در یک بازی خانگی 

این رقابت ها بودند.
در حال حاضر تیم الاتحاد اهلی سوریه با دو 
ساجس  و  گرگان  شهرداری  )مقابل  باخت 
لبنان( و کسب یک برد )مقابل النفت عراق(، 
با ۴ امتیاز در رتبه سوم گروه A این قابت ها 

قرار دارند.

با کسب طلای گرنداسلم تکواندو؛
مهران برخورداری المپیکی شد

رکورد تماشاگران سوری ها در بسکتبال غرب آسیا

لواندوفسکی: تساوی مقابل والنسیا 
ناامید کننده بود

مهاجم باتجربه تیم فوتبال بارسلونا، گفت: تساوی مقابل والنسیا ناامید 
کننده بود و برای پایان دادن به این شرایط باید تلاش مان را چند برابر 

کنیم.

به گزارش پیام آشنا، تیم فوتبال بارسلونا شنبه شب و در ادامه روند نزولی 
خود، مقابل والنسیا به تساوی یک بر یک بسنده کرد تا امیدهایش برای 

تکرار قهرمانی در لالیگا کمتر شود.
تیم تحت هدایت ژاوی، پس از شکست خانگی سنگین مقابل ژیرونا 
که پدیده این فصل لالیگا لقب گرفته است، در لیگ قهرمانان نیز مقابل 
آنتورپ بلژیک متحمل شکست دور از اننظار سه بر دو شد. هرچند صعود 
بارسلونا قطعی شده بود اما شکست مقابل تیمی که حتی یک امتیاز هم 
در دیدارهای قبلی نگرفته بود، نتیجه عجیبی برای کاتالان ها محسوب 

می شود.
بارسلونا شب گذشته در هفته هفدهم لالیگا در مستایا به میهمانی والنسیا 
رفت و مقابل خفاش ها به تساوی یک بر یک بسنده کرد تا فاصله اش با 
ژیرونا و رئال مادرید بیشتر شده و کارش برای تکرار قهرمانی در اسپانیا 

سخت تر شود.
لواندوفسکی مهاجم باتجربه لهستانی که او نیز این روزها مورد انتقاد قرار 
گرفته و نتوانسته در خط حمله بارسلونا عملکرد خوبی داشته باشد در 
خصوص تساوی مقابل والنسیا، گفت: خوب نبودیم و این تساوی ناامید 
کننده بود. وی افزود: انتظار می رفت پس از چند نتیجه نامناسب، بتوانیم 
برابر والنسیا به برتری برسیم که این اتفاق رخ نداد. حالا باید تلاش مان را 
بیشتر کنیم تا به شرایط خوب برگردیم. ما بارسلونا هستیم و حتما در مسیر 

درست قرار خواهیم گرفت.

پیروزی ناپولی
 در شب درخشش اوسیمن

تیم فوتبال ناپولی توانست در هفته شانزدهم سری آ به پیروزی برسد.

به گزارش پیام آشنا، در جریان هفته شانزدهم سری آ ایتالیا، دو تیم 
ناپولی و کالیاری به مصاف هم رفتند که این رقابت با پیروزی 2 بر ۱ 
ناپولی به پایان رسید. اوسیمن در دقیقه 6۹ و کواراتسخلیا در دقیقه ۷5 دو 
گل ناپولی را به ثمر رساندند. در تیم مقابل پاولوتی در دقیقه ۷2 تک گل 

کالیاری را به ثمر رساند تا ناپولی برنده این دیدار باشد.
ناپولی با این برد خانگی به هشتمین برد خود در این لیگ دست یافت تا با 

2۷ امتیاز در رده چهارم لیگ ایتالیا قرار بگیرند.
در دیگر دیدارهای برگزار شده در هفته شانزدهم سری آ ایتالیا، لچه 
توانست با نتیجه 2 بر ۱ از سد فروزینونه بگذرد و برنده بازی شود. لچه با 

این پیروزی به چهارمین برد خود در این لیگ دست یافت.

ادامه روزهای تلخ الاتفاق با جرارد
الاتفاق در ادامه نتایج ناامید کننده خود با استیون جرارد این باز برابر التعاون 

شکست خورد.

به گزارش پیام آشنا، در ادامه هفته هفدهم رقابت های لیگ عربستان دو 
بازی برگزار شد. ابتدا الریاض در خانه با یک گل از الخلیج شکست خورد.

در دیگر بازی برگزار شده الاتفاق با هدایت استیون جرارد در ورزشگاه 
خانگی اش از التعاون پذیرایی کرد و با دو گل شکست خورد تا جرارد یک 
گام دیگر به اخراج نزدیک تر شود. الاتفاق در رده هشتم جدول رده بندی 
قرار دارد. این تیم شروع بسیار خوبی با جرارد داشت اما از هفته های اخیر 
نتایج بسیار ناامید کننده ای کسب کرده است. در جدول رده بندی لیگ 
عربستان الهلال با ۴۷ امتیاز صدرنشین است و النصر هم با ۳۷ امتیاز در 

رده دوم است.

توقف لخ  پوزنان
 در غیاب ستاره ایرانی

لخ پوزنان در غیاب علی قلی زاده متوقف شد.

به گزارش پیام آشنا، لخ پوزنان شنبه شب در چارچوب هفته نوزدهم 
لیگ برتر لهستان مهمان رادومیاک رده نهمی بود که این دیدار سخت با 

تساوی دو، دو لخ پوزنان به پایان رسید.
در این دیدار علی قلی زاده، بازیکن ایرانی لخ پوزنان از روی نیمکت نظاره گر 

بازی هم تیمی هایش بود.
لخ پوزنان در این بازی ابتدا 2 بر صفر پیش افتاد اما پس از اخراج کالستروم 

در دقیقه 65 کار برایش گره خورد تا دروازه اش دو بار باز شود.
با این نتیجه لخ پوزنان با ۳۳ امتیاز در رتبه سوم باقی ماند.

دکو: ژاوی پیشنهاد ما را رد کرد
مدیر ورزشی باشگاه بارسلونا گفت ژاوی پیشنهاد تمدید طولانی مدت 

قراردادش با کاتالان ها را رد کرده است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از مارکا، ژاوی در فصل نخست حضورش 
در نیمکت نوکمپ عملکرد خوبی داشت و توانست این تیم را به قهرمانی 
در رقابت های لالیگا برساند. باشگاه بارسلونا پیشنهاد تمدید طولانی مدت 
قراردادش را به ژاوی داد اما ظاهرا این سرمربی جوان آن را رد کرده و 

خواستار تمدید کوتاه مدت قراردادش شده است.
ژاوی تا تابستان 2۰2۴ با بارسلونا قرارداد داشت و قراردادش را تنها تا سال 

2۰25 تمدید کرده است.
دکو، مدیر ورزشی آبی -اناری ها در این باره گفت: ما قرارداد ژاوی را تمدید 
کردیم اما نه برای طولانی مدت؛ چرا که خود چنین نظری داشت. ژاوی 
مربی بزرگی است. او در شرایط سختی هدایت بارسلونا را بر عهده گرفت 
و شجاعتش را نشان داد. او فصل قبل توانست تیم را به قهرمانی در لالیگا 

برساند و نتایج بسیار خوبی را کسب کند.
بارسلونا در فصل جاری عملکرد خوبی با هدایت ژاوی نداشته است. این تیم 
در رده سوم جدول لالیگا قرار دارد و با وجود یک بازی بیشتر نسبت به 
ژیرونای صدرنشین شش امتیاز از این تیم شگفتی ساز کم دارد تا شرایط 

برای تکرار عنوان قهرمانی بسیار سخت شود.

شرایط کاپیتان لوتون پایدار شد
در بازی بین دو تیم لوتون تاون و بورنموث، کاپیتان لوتون دچار حمله قلبی 

شد و بازی در دقیقه 5۹ متوقف شد.

به گزارش پیام آشنا، لاکی یر، کاپیتان لوتون تاون که 6 ماه پیش در یکی 
از رقابت های چمپیونشیپ انگلستان دچار حمله قلبی شده بود،  در دقیقه 
5۹ بازی با بورنموث مجددا دچار همان اتفاق تلخ شد؛ اتفاقی که منجر به 

لغو بازی لوتون و بورنموث شد و لاکی یر را به بیمارستان منتقل کردند.
دقایقی پیش باشگاه لوتون طی بیانیه ای اعلام کرد شرایط لاکی یر پایدار 

است و وضعیت او مساعد گزارش شده است.
او برای انجام آزمایشات بیشتر در بیمارستان است و باید دید آیا او دوباره در 

مستطیل سبز حاضر خواهد شد.

نیم نگاهاخبار کوتاه

شغل و مسکن طلایی های هانگژو 
چه شد؟

یکی از بندهای تفاهم نامه کمیته ملی المپیک و شهرداری تهران مربوط 
به حل مشکل اشتغال و مسکن طلایی های هانگژو و المپیک پاریس است 

که باید تکلیف آن مشخص شود.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، کمیته ملی المپیک  از سال های 
گذشته در آستانه رویدادهای مهمی چون بازی های آسیایی و المپیک 
تفاهم نامه هایی را با ارگان ها و بخش های خصوصی منعقد می کند تا 
حمایت هایی از مدال آوران انجام شود. در سال های گذشته بعضی از 
این تفاهم نامه ها به مرحله اجرا می رسید اما برخی دیگر هم به دست 

فراموشی سپرده می شد.
کمیته ملی المپیک اسفند سال ۱۴۰۱ تفاهم نامه همکاری با شهرداری 
تهران منعقد کرد تا طبق آن شهرداری تهران از مدال آوران بازی های 
آسیایی هانگژو و المپیک پاریس حمایت کند. این تفاهم نامه تا حدودی 
اجرایی شده است. پس از بازی های آسیایی هانگژو نیز با برگزاری مراسمی 
از مدال آوران تجلیل و طی تفاهم نامه، پاداش جدیدی به مدال آوران 
نیز تخصیص یافت و طبق اعلام محمود خسروی وفا در مجمع عمومی 

کمیته ملی المپیک، شهرداری کمک مالی هم کرده است.
البته تفاهم نامه بین شهرداری تهران و کمیته ملی المپیک یک بند دیگر 
هم دارد که به نظر می رسد باید تکلیف آن هم کم کم مشخص شود. 
یکی ازبندهای این تفاهم نامه در راستای حمایت و پشتیبانی از قهرمانان 
المپیک 2۰2۴ فرانسه و بازی های آسیایی 2۰2۳ هانگژو است و طبق 
این بند: برای هر یک  از مدال آوران طلا معرفی شده از طرف کمیته 
ملی المپیک، حمایت و مساعدت شهرداری تهران در خصوص مسکن 
و اشتغال این قهرمانان در چارچوب قوانین و مقررات مربوطه صورت 

می پذیرد.
 در بازی های آسیایی هانگژو ۱۳ ورزشکار صاحب مدال طلا شدند و 
در حال حاضر این طلایی ها در انتظار تعیین تکلیف وعده اشتغال  و 

مسکن  هستند.
در حال حاضر حدود دو ماه از بازی های آسیایی هانگژو گذشته است 
و فعلا خبر جدیدی در مورد این بند از تفاهم نامه به گوش نرسیده 
است این در حالی است که اشتغال یکی از معضلات جدید این روزهای 
ورزشکاران است و هر روز به تعداد نفراتی که نسبت به نداشتن شغل 
گلایه دارند، اضافه می شود. از این رو حتی اگر تکلیف شغل و مسکن 
طلایی های هانگژو مشخص شود، می تواند انگیزه مضاعفی برای المپیک 

پاریس هم باشد.
البته ابتدا باید جزییات این طرح مشخص شود که مساعدت شهرداری 
تا چه اندازه است و چگونه قرار است زمینه اشتغال و تهیه مسکن برای 

ورزشکاران فراهم شود.

اخبار

راه ورود دختر تنیس باز ایران
 به گرنداسلم استرالیا

تکلیف دختر تنیس باز ایران برای حضور در گرنداسلم جوانان استرالیا با 
اعلام رنکینگ ژانویه 2۰2۴ مشخص می شود.

به گزارش پیام آشنا، ماندگار فرزامی دختر تنیس باز ایران  به دنبال این 
است که مانند مشکات الزهرا صفی جواز حضور در گرند اسلم های جوانان 
را به دست آورد.  فرزامی با حضور در مسابقات بین المللی مختلف در حال 
جمع کردن امتیاز و بهبود جایگاه خود در رنکینگ جوانان است. دختر 
۱۷ ساله تنیس ایران در حال حاضر در رده 2۷۹ جوانان جهان قرار دارد. 
۱2۸ نفر اول رنکینگ، کاندیدای حضور در گرنداسلم هستند. اول ژانویه 
2۰2۴ رنکینگ جهانی به روز می شود و نفراتی که سن آنها بیشتر از 
۱۸ سال است، از رنکینگ خارج می شوند از این رو این احتمال است که 
با خارج شدن این نفرات، فرزامی بتواند بهبود جایگاه داشته باشد و جواز 
حضور در گرنداسلم استرالیا را به دست آورد. همچنین امتیاز مسابقات 
j2۰۰ جوانان هم که در کیش برگزار می شود، می تواند به فرزامی برای 
حضور در گرنداسلم استرالیا کمک کند.  در صورتی که فرزامی نتواند به 
گرنداسلم استرالیا برسد، این شانس را دارد با گرفتن امتیاز مسابقات دیگر  
خودش را به گرنداسلم فرانسه برساند. فدراسیون ایران در حال حاضر نام 
ماندگار فرزامی را برای گرنداسلم استرالیا ثبت نام کرده است اما ۱۴ روز 
مانده به آغاز این مسابقات جدول مقدماتی و اصلی این مسابقات مشخص 
می شود. فدراسیون ایران با فدراسیون استرالیا مکاتبه کرده تا دعوتنامه 
برای فرزامی ارسال شود تا او بخشی از کارهای مربوط به اخذ ویزا را انجام 
دهد. پیش از این مشکات الزهرا صفی اولین دختر تنیس باز ایران بود که 
توانست به گرنداسلم جوانان راه یابد و باید دید فرزامی می تواند دومین 

دختر ایرانی حاضر در این مسابقات معتبر باشد یا خیر.

طلای جام جهانی هنرهای رزمی 
سواره بر گردن یک ایرانی 

ملی پوش سوارکاری ایران در رشته هنرهای رزمی سواره برای نخستین 
بار مدال طلای جام جهانی را از آن خود کرد.

به گزارش پیام آشنا، گرشا قورچیان ملی پوش هنرهای رزمی سواره، 
مدال طلای مسابقات جام جهانی که در کشور عربستان شهر العلا در 
حال برگزاری است را به نام ایران ثبت کرد تا چنین نتیجه ای برای 
نخستین بار در تاریخ سوارکاری ایران رخ دهد. مسابقات جام جهانی در 
رشته هنرهای رزمی سواره در شهر العلا عربستان درحال برگزاری است.

تیم ملی ایران متشکل از علی قورچیان، گرشا قورچیان، فواد اکبری، 
سلمان زارع و پیمان دانشمندی در این رویداد حضور پیدا کرده است.

تساوی مقصودلو مقابل نماینده 
شطرنج آمریکا

ملی پوش شطرنج ایران مقابل لوون آرونیان ارمنی که با پرچم آمریکا در 
مسابقات هند دست به مهره شده است، به تساوی رسید.

به گزارش پیام آشنا، در جریان دور دوم مسابقات چنای هند، پرهام 
مقصودلو مرد شماره یک شطرنج ایران به مصاف لوون آرونیان ارمنی که با 

پرچم آمریکا در مسابقات حضور دارد رفت و به تساوی رسید.
مقصودلو که با ریتینگ 2۷۴2 در این مسابقات حضور دارد درحالی در 
این بازی متوقف شد که حریفش در این دور از مسابقات دارای ریتینگ 
2۷2۳ بود.  مقصودلو در دور نخست این مسابقات مقابل حریف اوکراینی 
تن به شکست داد تا اکنون با ۰.5 امتیاز در رده هفتم این مسابقات 
بایستد. مسابقات چنای با حضور ۸ شطرنج باز در هفت دور کار خود 
را دنبال می کند.  این مسابقات از ۱5 تا 2۱ دسامبر برگزار می شود و  
مجموع جوایز این مسابقات 6۰ هزار دلار تخمین زده شده است. در این 
مسابقات شطرنج بازانی چون گوکش هندی و آرونیان آمریکایی دست 
به مهره شده اند. مقصودلو در صورتی که 5.5 امتیاز از ۷ امتیاز ممکن 
این مسابقات را کسب کند، از طریق ریتینگ خود می تواند واجد شرایط 

مسابقات کاندیداهای 2۰2۴ شود.

روئینگ  قایقرانی  های  رقابت  از  روز  چهارمین 
قهرمانی زیر 2۳ سال و جوانان آسیا با کسب مدال 

طلا برای فاطمه مجلل همراه شد.

به گزارش پیام آشنا، در ادامه رقابت های قایقرانی 
آسیا  جوانان  و  سال   2۳ زیر  قهرمانی  روئینگ 
پاروزنان کشورمان روز چهارم  تایلند،  پاتایای  در 
مسابقات خود را با کسب یک مدال طلای دیگر 

آغاز کردند.
فاطمه مجلل در روئینگ تکنفره سنگین وزن زیر 
2۳ سال بانوان در فینال A با حریفانی از قزاقستان، 
هنگ کنگ، ویتنام، فیلیپین و سریلانکا رقابت کرد 
در جایگاه  دقیقه  زمان ۹:۰۷.۴۴5  با  پایان  در  و 
نخست ایستاد و صاحب مدال طلا شد. در این ماده 
نمایندگان هنگ کنگ و فیلیپین به ترتیب دوم و 

سوم شدند.
فاطمه مجلل روز گذشته هم در دونفره روئینگ زنان 

با کیمیا زارعی صاحب گردن آویز طلا شده بود.
در ادامه رقابت ها آوینا بخشایی و مهنا حاجی حسینی 

در روئینگ دونفره جوانان در فینال A با حریفانی از 
ازبکستان، ژاپن، چین، ویتنام و کره رقابت کردند و 
در پایان با زمان ۸:25.۹۸2 دقیقه عنوان پنجمی را 
کسب کردند. در این ماده نمایندگان چین، ویتنام و 

ازبکستان به ترتیب اول تا سوم شدند.
تکنفره  روئینگ  در  عبدالی  امیررضا  همچنین 
سبک وزن زیر 2۳ سال آقایان که به فینال رسیده 
بود، در فینال A با حریفانی از قزاقستان، ازبکستان، 
هنگ کنگ، ویتنام و فیلیپین رقابت کرد و در پایان 
با زمان ۸:۳۹.62۱ دقیقه عنوان ششمی را کسب 
کرد. در این ماده نمایندگان ویتنام، هنگ کنگ و 
ازبکستان به ترتیب در رده اول تا سوم قرار گرفتند.

آوینا بخشایی در روئینگ تکنفره جوانان در گروه 
ویتنام،  تایلند،  از  مصاف  به  نیمه نهایی  دور  دوم 
ژاپن، قزاقستان و اندونزی رفت و در پایان با زمان 
 A ۸:5۷.۳۴5 دقیقه به عنوان قایق سوم به فینال

راه یافت.
این مسابقات با رقابت نمایندگان کشورمان در پاتایا 

تایلند در جریان است.

پیشکسوت تیم فوتبال استقلال تهران با اشاره 
به نبودن سیستم کمک داور ویدیویی در فصل 
بیست و سوم لیگ برتر گفت: اگر VAR از 
ابتدای فصل وجود داشت پرسپولیس الان در 

جدول هشتم بود.

به گزارش پیام آشنا به نقل از مهر، محمد 
نوری پیشکسوت تیم فوتبال استقلال تهران در 
خصوص دربی ۱۰2 پایتخت که با حاشیه های 
زیادی همراه بود گفت: بازی از کیفیت بسیار 
پایینی برخورد دار بود و آن چیزی را که انتظار 

داشتیم به وقوع نپیوست. 
در نیمه اول دو تیم بازی محتاطانه ای را ارائه 
دادند و به همین دلیل هم در نیمه اول بازی 

موقعیت زیادی را نداشت.
 استقلال در نیمه دوم با توجه به تغییر تاکتیک 
بهتر از پرسپولیس بود و اگر کمی با دقت تر 
بازی می کرد می توانست به گل برسد و بدون 

شک مستحق پیروزی بود.

بنیادی فر با ترس صحنه های VAR را چک 
می کرد

وی در مورد داوری مسابقه گفت: کار تیم داوری 
دربی های  از  راحت تر  مراتب  به  بازی  این  در 
این  در   VAR با وجود که  بود، چرا  گذشته 
مسابقه کم و کاستی نداشتند اما باز هم دیدیم 
موعود بنیادی فر با ترس سوت می زد و زمانی 
بینی  باز  برای  را  او  ویدئویی  داور  کمک  که 
صحنه ای فرا می خواند ترس و دلهره زیادی را 
از فشارها و  این ها هم  در چهره داشت. همه 
حساسیت های موجود در این بازی بود. به نظرم 
چون نمی خواستند جو ورزشگاه را متشنج کنند 
بسیاری از تصمیمات را به درستی اعلام نکردند. 
اعلام شد  استقلال  برای  پنالتی هم که  روی 

چون کاملاً واضح بود نتوانستند رد کنند.

هم  را  ویدئویی  داور  کمک  می خواستند 
دور بزنند

نوری در ادامه افزود: آنها می خواستند کمک داور 

ویدئویی را هم دور بزنند و نتیجه را به سود خود 
کنند اما خدا را شکر می کنم که چنین اتفاقی رخ 
نداد و حق به حقدار رسید. به جرأت می توانم 
بگویم که می خواستند به هر نحوی که هست سر 
استقلال را در ورزشگاه آزادی ببرند اما نتوانستند.

مدافعان استقلال اشتباه کردند
پیشکسوت تیم فوتبال استقلال تهران در ادامه 
در رابطه با عملکرد خط دفاع استقلال روی گل 
نخست پرسپولیس، عنوان کرد: به نظرم در آن 
صحنه مدافع استقلال کار اشتباهی کرد و نباید 
پاس رو به عقب می داد. در آن صحنه کاری از 
تصمیم  بهترین  و  برنمی آمد  حسینی  دست 
همان بود که دیدیم ولی اشتباه مدافعان در این 
خصوص باعث شد که پرسپولیس به گل برسد. 
اشتباه کردن تاوان دارد استقلال هم تاوان اشتباه 
می کنم  شکر  را  خدا  اما  داد  را  خود  مدافعان 
در ادامه بازیکنان استقلال توانستند با به ثمر 
رساندن گل تساوی شرایط بازی را تغییر دهند. 

امیدوارم برای بازی های آینده بازیکنان مصدوم 
استقلال هم برسند و بتوانند به تیم کمک کنند.

سود  به  فصل  این  در   VAR نبودن 
پرسپولیس بود

مدافع سابق تیم فوتبال استقلال در پایان درباره 
شرایط این تیم بعد از تساوی در دربی گفت: 
بسیار خوبی  استقلال در حال حاضر شرایط 
دارد و در جدول جایگاه خوبی نسبت به حریفان 
دارد. با توجه به تیم سپاهان که تیم پر مهره ای 
است من فکر می کنم قهرمانی در این فصل بین 
استقلال و سپاهان خواهد بود. پرسپولیس هم 
در این فصل باید برای جایگاه سوم و یا چهارم 
با سایر تیم ها بجگند. هرچند اگر سیستم کمک 
داور ویدئویی از ابتدای فصل وجود داشت آنها 
امروز در رده های هفتم یا هشتم بودند. نبودن 
VAR در این فصل به ضرر خیلی تیم ها شد 
و تنها تیمی که از نبودن این سیستم نفع برد 

پرسپولیس بود.

روئینگ قهرمانی و زیر ۲۳ سال جوانان آسیا - تایلند

فاطمه مجلل باز هم طلایی شد

می خواستند VAR را هم دور بزنند

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو

 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمان های فاقد سند رسمی
برابر رای شماره۱۴۰26۰۳۳۱۰5۷۰۰2۷5۳ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج -  ناحیه 
دوتصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اقای / خانم امیررضا جان نثار فرزند محمد بشماره شناسنامه 
۰۴۴۰6۸۸66۳صادره از در یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت مساحت ۹۳۴.5۰ مترمربع ا 
زپلاک ۳2۳۹ فرعی از ۹ اصلی واقع در البرز کرج ماهدشت خیابان امام رضا پلاک ۱2۴ خیابان قنات 
قطعه دوم خریداری از مالک رسمی آقای / خانم مسعود بدیعه  محرز گردیده است . لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. شناسه آگهی: ۷۳۷/م الف
تاریخ انتشارنوبت اول: ۱۴۰2/۰۹/۱۱
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۱۴۰2/۰۹/2۷

مهران رشیدی
رئیس ثبت اسناد واملاک

حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه سه
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای معین منشاء زاده ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق شده اعلام نموده است که سند مالکیت 
ششدانگ یک دستگاه آپارتمان مسکونی به مساحت ۱۳۰.۹۷ مترمربع قطعه ۱6 تفکیکی به شماره 
پلاک ۱۹۳۸۰ فرعی از۱6۹ اصلی مفروز از پلاک ۱۷25 فرعی از اصلی مذکور واقع در اراضی حوزه ثبتی  
شهرستان کرج به شماره چاپی 2۴۱2۹۴ج۹۷ به شماره  الکترونیکی ۱۳۹۸۰5۳۳۱۰۱۱۰۱۴۴2۴ 
مفقود گردیده وتقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده است.لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی 
به ماده ۱2۰ آئین نامه قانون ثبت دریک نوبت آگهی می شود تا چنانچه کسی مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود ویا انجام معامله نسبت به ملک مذکور باشد ازتاریخ انتشار این آگهی به مدت ده روز 
اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق مقررات عمل گردد بدیهی 
است چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراضی واصل نشود ویا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نگردد سند 

مالکیت المثنی طبق مقررات به متقاضی تسلیم خواهد شد .شناسه آگهی: ۱62۴2۳۷

آگهی تغییرات شرکت سهامی خاص ترمه رنگ ماهان فرتاک به شناسه 
ملی ۱۴۰۰۸۳۹۶۳۶۱ و به شماره ثبت ۴۳۷۰ به استناد صورتجلسه هیئت 
مدیره مورخ ۱۴۰۲/۰۸/۰۴ تصمیمات ذیل اتخاذ شد: محل شرکت به 
استان البرز، شهرستان نظرآباد، بخش مرکزی، شهر نظرآباد، شهرک 

صنعتی نظرآباد، خیابان اطلسی، خیابان محمدی، پلاک ۰، قطعه۱۹۶، 
طبقه همکف کد پستی: ۳۳۳۱۴۹۷۸۹۸ تغییر یافت و ماده مربوط 

دراساسنامه به شرح فوق اصلاح گردید.
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز مرجع ثبت شرکت ها و 

موسسات غیرتجاری ساوجبلاغ )1625109(
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زان بی نشان نشانی

هر کس ازو نشانی دارد 
نشان ندارد

هاتف اصفهانی

باور کنید زندگی ارزش زیستن و ادامه دادن 
را دارد؛ این باور به خلق حقایق کمک خواهد 

کرد...
ویلیام جیمز

»جهان غــرب و جریان های رســانه ای متحد آن مکث
همواره سعی داشته اند تا رژیم اشغالگر قدس را به 
مثابه مدینه فاضله ای در خاورمیانه تصویرسازی کرده 
و حمایت های خود را از آن توجیه کنند. با این حال، 
نسل کشــی رژیم صهیونیستی در بحبوحه جنگ 
غزه علیه مردم فلسطین، ماهیت پوشالی ادعاهای 
غربی ها در مورد اسرائیل را آشکار کرده و حمایت 
از ایــن رژیم را به یک داغ ننگ عینی و ابدی برای 

غربی ها تبدیل کرده است«.

به گزارش پیام آشنا به نقل از الف، بیراه نیست اگر 
جنگ غزه را یکی از مرگبارترین و غیرانسانی ترین 
جنگ های دوران معاصر بدانیم. جنگی که در قالب 
آن، صهیونیست ها ظرف دو ماه حملات همه جانبه 
خود به نوار غزه، موجب به شهادت رسیدن قریب به 
۱۹ هزار غیرنظامی فلسطینی و زخمی شدنِ هزاران 
تن دیگر شده اند و البته که صدها هزار فلسطینی نیز 

در نتیجه آن، آواره شده اند.
جنگی که موجب به شهادت رسیدن بیش از ۹ هزار 
زن و کودک شده و بسیاری از ناظران و تحلیلگران بر 
این باورند که صهیونیست ها علنا در حال پیاده سازی 
پروژه نسل کشــی و پاکسازی قومیتی در قالب آن 
هستند. با این همه، یکی از نکات بارز و برجسته در 
بحبوحه جنگ غزه، حمایت های بی چون و چرای 
رهبران غربی از رژیم اشغالگر قدس و جنایات آن ها 

علیه مردم غزه بوده است.
در این راستا، جدای از اینکه شاهد بوده ایم رهبران 
ارشد دولت های غربی نظیر رئیس جمهور آمریکا، 
نخست وزیر انگلستان، صدر اعظم آلمان، و رئیس 
جمهور فرانســه، در همان نخستین روزهای آغاز 
جنگ غزه عازم اراضی اشغالی شده و حمایت خود 
را از رژیم اســرائیل اعلام کردند، در عین حال، این 
دســته از کنشگران، ســیلی از کمک های مالی و 
تسلیحاتی را نیز به صهیونیست ها تخصیص داده اند. 
به عنــوان مثال، تنها در یک مــورد، دولت بایدن 

بسته کمک مالی به ارزش ۱۴ میلیارد دلار را برای 
صهیونیست ها در نظر گرفته که این میزان بیش از 
سه برابر حمایت های مالی است که آمریکایی ها به 
صورت سالانه از رژیم اشغالگر قدس انجام می دهند.

با این همه، حداقل بــه 2 دلیل عمده و محوری، 
حمایت های قدرت های غربی از رژیم اشغالگر قدس 
در بحبوحه جنگ غزه، داغ ننگی است که به این 
زودی از پیشانی این دسته از کنشگران عرصه روابط 

بین الملل پاک نخواهد شد.
اولا، رهبران غربی سال هاســت که ادعاهای پوچ 
و واهی را در رابطه با رژیم صهیونیســتی به افکار 
عمومی خــود ارائه می کننــد؛ ادعاهایی که البته 
جریان هــای رســانه ای غربی نیز کــه پیوندهای 
محکمی با دلارهای صهیونیستی دارند. آن ها را به 
طور مرتب تکرار می کنند و سعی در ته نشین کردن 
آن ها به مثابه حقیقت، در ذهن افکار عمومی غربی 
و بین المللی داشته و البته دارند. یکی از گزاره هایی 
که آن ها در سال های گذشته مانور گسترده ای را با 
محوریت آن انجام می دادند این نکته بوده که رژیم 
اشغالگر قدس، تنها رژیم سیاسی لیبرال دموکراسی 

به معنای واقعی کلمه در منطقه خاورمیانه است.

به بیان ساده تر، دولت های غربی و رسانه های حامی 
آن ها سعی داشته اند رژیم صهیونیستی را مدینه 
فاضله ای در منطقه خاورمیانه تصویرسازی کنند که 
وجود آن بــه صلح و آرامش در این منطقه کمک 
می کند. این در حالی است که بسیاری از نهادهای 
حقوق بشــری بین المللی نظیر عفو بین الملل به 
صراحت رژیم اشغالگر قدس را یک دولت آپارتایدی 
و نژادپرست خطاب می کنند و در عین حال، جنایات 
هولناک آن علیه مردم فلسطین و در هم شکستن 
پایه های دموکراسی پوشالی در اراضی اشغالی که با 
روی کار آمدن نتانیاهو و تندروهای افراطی حامی 
وی، ابعاد و جلوه های عینی تری را نیز به خود گرفته، 
همــه و همه از ادعاهای دور و دراز و واهی غرب در 
رابطه با اسرائیل، افشاگری می کنند و در حقیقت 
به این نکته اشــاره دارند که واقعیت های میدانی 
صهیونیست ها با آنچه در مورد آن ها ادعا می شود، 

زمین تا آسمان تفاوت دارد.
معادله ای که ســبب شــده تا هزینــه حمایت از 
صهیونیست ها در خودِ دولت های غربی نیز به شدت 
بالا برود و آنها دیگر به راحتی نتوانند با مشتی دروغ، 

حمایت های خود از صهیونیست ها را توجیه کنند.

نکته دوم اینکه انتشار گسترده تصاویر و ویدئوهای 
مرتبط با جنایات رژیم اشــغالگر قدس در جریان 
حمله به نوار غزه و به خاک و خون کشــیدن زنان 
و کودکان و هدف قــرار دادن غیرنظامیان و البته 
گروه های امدادی و خبرنگاران و غیره، همه و همه 
این سوال را در ذهن افکار عمومی بین المللی ایجاد 
کرده که آیا به معنای واقعی کلمه، رژیم اسرائیل، 
یک رژیم خونخوار و بی قاعده نیســت؟ رژیمی که 
سال هاست چهره زشت خود را در پسِ فعالیت های 
تبلیغاتی و اقدامات رسانه ای جریان های وابسته به 

خود پنهان می کند.
در این رابطه جالب است که اخیرا نشریه انگلیسی 
"اســپکتیتور" در گزارشــی با عنوان اینکه "چرا 
نوجوانــان در غرب اقبال زیادی به فلســطینی ها 
نشــان می دهند؟" به این موضوع اشاره کرده که 
یکی از چالش های جدی اســرائیل در عصر حاضر 
این است که دیگر تنها خودش روایتگر جنگ علیه 
فلسطینی ها نیست و ظهور صداهای جدید در این 
رابطه که از واقعیت های میدانی افشا می کنند، در 
نوع خود رسوایی های بزرگی را برای اسرائیل به بار 
آورده و البته که انتشار گسترده این واقعیت ها در 
شبکه های اجتماعی نیز سبب شده تا افکار عمومی 
بین المللی و به ویژه غربی ها، به راحتی روایت های 
یک طرفه صهیونیست ها و رسانه های قدرتمند غربی 
که حامی آن ها در مورد مسائل مختلف هستند را 

نپذیرند.
در این میان، اثبات مظلوم بودن مردم فلســطین 
به افکار عمومی بین المللی نیز ســبب شــده تا 
محبوبیــت آن ها در اقصی نقاط جهــان و به ویژه 
برای نوجوانان و جوانان حاضر در کشورهای غربی 
به نحو قابل توجهی بالا برود. مســائلی که همه و 
همه، حمایت های بی چون و چرای غربی ها از رژیم 
غیرانسانی صهیونیستی را به یک داغ ننگ برای این 
نظام های سیاسی تبدیل کرده که تا ابد با آن ها باقی 

خواهد ماند.

یکــی از موارد پرتکرار از طرف دشــمن به ویژه 
آمریکایی ها در ایام جنگ وحشیانه غزه، ارتباط 
دادن اضلاع مقاومت به ایران اســلامی به ویژه با 
ادبیات و مفهوم »پراکسی« یا نیروی نیابتی بوده 
اســت. موضوعی که از طرف ایران به ویژه رهبر 
معظــم انقلاب با ادبیــات و قواعدی دیگر مورد 

خطاب قرار گرفته است.

به گزارش پیام آشــنا، صفحه نواصولگرا، در 
اینستاگرام خود نوشت:

به بیان دیگر، رهبری دقیقا در نقطه مقابل این 
روش غربیان، نیروی هــای مقاومت را نیروهای 

مستقلی می دانند که به وظیفه خود در دفاع از 
کیان اسلام و مسلمین عمل می نمایند و البته از 

ایران متاثر بوده و روحیه انقلابی را از آن گرفتند.
اما علت این تفاوت نگاه به مقاومت چیست؟ حال 
اینکه ممکن اســت تصور شود، اتفاقا استفاده از 
ادبیات نیروی نیابتــی به ایران قدرت منطقه ای 
داده و آن را در چشم دشمنان بزرگ می کند. اما 
علت اصلی را باید در چند بعد دید. اولا نگاه انسانی 
انقلاب اسلامی اجازه نمی دهد که مجاهدینی که 
از اسلام حمایت می کنند را برای مقاصد سیاسی، 
تقلیل به نیرویی وابسته به خود معرفی کند. در 
نگاه انقلاب اسلامی نباید دیگران را خرج خودمان 

بکنیم. این نیروهای اســلامی هم قرار نیســت 
دستورات کسی را برای منافع دیگران اجرا کنند؛ 
همانطور که ایران تا به حال به آنها دستوری نداده 
و دستوری هم نخواهد داد. لذا رابطه ما و اضلاع 
مقاومت، رابطه ی نیابتی نیســت؛ بلکه رابطه ی 

همدلی، هم بستگی براساس اسلام است.
حمایت ایران از اضلاع مقاومت هم اولا به همین 
نگاه اسلامی و وظیفه محور است کمااینکه برخی 
دوســتان مقاومت در برهه جنگ سوریه دچار 
اشتباه شدند و سپس اشــتباه خود را تصحیح 
کردند اما ایران دســت از حمایت آنها برنداشت. 
مسئله سیاسی ابعاد بعدی و در اولویت های بعدی 

است. این نوع از ارتباط ایدئولوژیک و فکری از هر 
ارتباط دیگر وثبق تر و عمیق تر است.

بعد دیگر مربوط به ایجاد اعتمادبه نفس در این 
نیروها اســت. راهبرد رهبری از روز اول طوفان 
الاقصــی این بود که تمــام افتخار این عملیات 
بــزرگ را به نیروهای فلســطینی بدهد. بدون 
این اعتمادبه نفس نمی تــوان امیدی به پیروزی 
مقاومت فلســطین یا دیگــر نیروهای مقاومت 
داشت. به یمن بنگرید که با همین اعتمادبه نفس 
به جنگ ابرقدرت ها رفته و نمی ترسد. پس این 
موضوع از نگاهی عمیق به مسئله مقاومت درون زا 

برمی گردد.

ابوالفضل ظهره وند، کارشناس مسائل سیاسی 
بــا بیان اینکه آمریکا با وجود حمایت از رژیم 
صهیونیستی می داند کابینه نتانیاهو به بن بست 
خورده است، گفت: مشاور امنیت ملی آمریکا 
قصد دارد با هدف خســارت بیشــتر ندیدن 
صهیونیســت ها، دیدگاه های عربســتان را با 
طرف های صهیونیستی در میان بگذارد تا به 

راه حل برون رفت از بحران دست یابند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از راهبرد معاصر، 
کاخ سفید اعلام کرد، محمد بن سلمان ولیعهد 
سعودی با جیک سالیوان، مشاور امنیت ملی 
آمریــکا در ریاض دیــدار و درباره تلاش های 
جاری برای دستیابی به صلح دائم و پایدار میان 
رژیم صهیونیستی و فلسطینیان گفت وگو کرد.
بن سلمان و سالیوان همچنین درباره تلاش ها 
برای افزایش جریان کمک ها به غزه گفت وگو 
کردند. تقویــت همکاری های دوجانبه ریاض 
و واشــنگتن در زمینه های امنیتی، تجاری، 
اکتشاف فضا و فناوری های پیشرفته از دیگر 

محورهای گفت وگو بوده است.
شواهد مؤید این است جریان پیوستن جوانان 
فلسطین به حماس سرعت چشمگیری یافته 
است، زیرا جوانان فلسطینی داغدار از دست 

دادن اقوام و خانواده هایشان هستند
ابوالفضل ظهره وند، کارشناس مسائل سیاسی 
درباره دلایل سفر مشاور امنیت ملی کاخ سفید 
به ریاض و تل آویو گفت: بیــش از دو ماه از 
جنگ تمام عیار رژیم صهیونیستی و متحدان 
غربی علیه مقاومت فلسطین و جنبش مقاومت 
اسلامی فلسطین )حماس( می گذرد، اما نکته 
حائز اهمیت اینکه بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر 
رژیم صهیونیستی در همه عرصه ها ناکام مانده 

و دستاوردی کسب نکرده است.
وی افــزود: آمریکا و غرب نگران وضعیت آتی 

رژیم صهیونیســتی هســتند و چالش های 
پرشــمار صهیونیســت ها را از نزدیک رصد 
می کنند. اخبــار افزایش جان باختگان ارتش 
رژیم صهیونیستی صهیونیســت ها را بسیار 
نگران کرده است، به طوری که طبق خبرها، 
برخی عناصر حماس با پوشــش ســربازان 
صهیونیســت و با به دست گرفتن سلاح های 
این رژیم با سربازان صهیونیست وارد درگیری 
شدند و ارتش صهیونیستی را دچار سردرگمی 

و تنش بسیاری کردند.
کارشناس مسائل سیاسی با بیان اینکه تردیدی 
وجود ندارد نیروهای رژیم صهیونیستی در غزه  
تنها مانده و در تلــه حماس افتاده اند، عنوان 
کرد: شــواهد مؤید این است جریان پیوستن 
جوانان فلسطین به حماس سرعت چشمگیری 
یافته اســت، زیرا جوانان فلسطینی داغدار از 
دست دادن اقوام و خانواده هایشان هستند، لذا 
با نفرت و کینه بیش از پیش به دنبال انتقام 

سخت از رژیم صهیونیستی هستند.
کارشناس مسائل سیاســی یادآور شد: در دو 
ماه گذشته شــاهد تداوم و افزایش حملات 
حزب الله لبنــان و انصارالله یمن به مواضع و 

کشــتی های متعلق به رژیم صهیونیستی یا 
کشــتی های حامل مواد غذایی و تسلیحات 
نظامی به سرزمین های اشــغالی بوده ایم، به 
طوری که ســخنگوی انصارالله تأکید کرد، با 
تمام توان آمــاده مبارزه با تمامی ناوگان های 

دریایی غرب و حامیان صهیونیستی هستند.
ظهره وند با بیــان اینکه آمریکایی ها متوجه 
پیچیده شدن اوضاع ســرزمین های اشغالی 
شده اند و ســالیوان به این دلیل به عربستان 
و رژیم صهیونیســتی سفر کرده است، گفت: 
سران سعودی به شدت نگران گسترش بیش 
از پیش جبهه های مقاومت در منطقه هستند، 
زیرا قطعاً عربستان و امارات قربانی های اصلی 

ماجرا خواهند بود.
وی یادآور شد: مشاور امنیت ملی کاخ سفید 
برای اطمینان دهی بیشــتر به ریاض ســفر 
کرده است تا بگوید از آن ها حمایت می کنند 
و عربســتان کماکان مسیر پرواز موشک های 
انصارالله به ســمت ســرزمین های اشــغالی 
را هــدف قرار دهد. عربســتان بعد از تهدید 
انصارالله نسبت به کمک های آشکار به رژیم 
صهیونیستی از خود خویشتن داری نشان داده 

است.
سران سعودی به شدت نگران گسترش بیش 
از پیش جبهه های مقاومت در منطقه هستند، 
زیرا قطعاً عربستان و امارات قربانی های اصلی 

ماجرا خواهند بود.
کارشناس سیاســت خارجی تصریح کرد: با 
وجود اینکه آمریکا در هفته های گذشــته به 
شدت از رژیم صهیونیستی حمایت کرده است، 
اما به خوبی می دانند تمام ترفندهایی که به کار 
گرفته اند و آنچه کابینه نتانیاهو برای پیروزی 
در صحنه غزه به کار گرفته، به در بسته خورده 
است. جیک سالیوان بر آن است دیدگاه های 
عربستان را با طرف های صهیونیستی در میان 
بگذارد تا به راه حلی برای برون رفت از وضع 
کنونی و جلوگیری از تحمیل صدمات بیشتر به 

رژیم صهیونیستی دست یابند.
ظهره وند گفت: نامعلوم بودن وضعیت اسیران 
صهیونیست و هلاکت بیش از ۹ نفرشان در 
خلال بمباران های اخیر رژیم صهیونیستی و 
بی نتیجه بودن آب بستن به تونل های حماس 
وضعیت عجیبی در اراضی اشغالی و به زیان 
کابینه نتانیاهو و حامیانش ایجاد کرده است، به 
همین دلیل مشاور امنیت ملی کاخ سفید در 
تلاش است با رایزنی سعودی ها راهکاری برای 
جلوگیری از فروپاشی رژیم صهیونیستی بیابد.

کارشناس مسائل سیاسی تصریح کرد: ارزیابی 
کارشناســان بین الملل ازجمله کارشناسان 
داخلی آمریکا نشان می دهد، انصارالله شکست 
ناپذیر اســت و حملاتشــان به زیــان رژیم 
صهیونیســتی تمام می شود. نگرانی آمریکا و 
دنیای غرب از طولانی شدن روند جنگ در غزه 
موجب شده است سالیوان به منطقه اعزام شود 
تا شاید واشنگتن طرحی در راستای جلوگیری 
از تحمیل زیان های بی شمار به دست نشانده 
خود در منطقه، یعنی رژیم صهیونیستی بیابد.

جهان غرب و داغِ ننگ حمایت از صهیونیست ها

چرا نباید نیروهای مقاومت را نیابتی خواند؟

رمزگشایی از سفر مرد مرموز کاخ سفید به غرب آسیا

گزارش روز

برش

اشاره

رسانه چه خبر

ادغام؛ بازی جدید با رشته های 
دبیرستانی

خبر ادغام احتمالی رشته های نظری در دوره دبیرستان که روی 
خروجی خبرگزاری ایسنا قرار گرفت به نظر موضوعی عجیب و تازه 
می آمد. از آن دســت اقداماتی که به زعم عده ای، آموزش و پرورش 
ناگهانی و بی مقدمه به آن دست می زند اما ادغام رشته های ریاضی، 
تجربی و انسانی رشته ای است که ســری دراز و ایده ای است که 

عمری بیش از ۱۳سال دارد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از جام جم آانلاین، اتفاقا آن سال ها 
نیز درماه آبان و درفصل پاییز بود که این موضوع بسیار درخبرها 
تکرار می شد و سوژه ای داغ به شمار می رفت، بنابراین خبری که روز 
گذشته مطرح شد را باید دنباله همان بحث قدیمی بدانیم که دست 
آخر هم مشخص نشد چرا تبش این همه زود خوابید و بی نتیجه 

رها شد.
 حرف هایــی کــه اکنون معــاون آمــوزش متوســطه وزارت 
آموزش و پرورش درباره ادغام رشته های نظری بر زبان می آورد در 
یک بخش هایی دقیقا همانی اســت که رئیس سازمان پژوهش و 
برنامه ریزی آموزشــی و اعضای کمیســیون آموزش و تحقیقات 
مجلس به عنوان دنبال کنندگان این ایده در اواخر دهه۸۰ مطرح 
می کردند. محمدمهدی کاظمی نیز اکنون گفته است: »برای ادغام 
رشته ها، الگوهای مختلفی مدنظر است و این که کلا دو رشته یا یک 
رشته تحصیلی در دبیرستان داشته باشیم، در دست بررسی است.«
در واقع از نخســتین باری که موضوع ادغام رشــته ها مطرح شد 
صحبــت از این بود که همه دانش آموزان یا در یک رشــته درس 
بخوانند یا این که رشته های تجربی و ریاضی در هم ادغام شوند و 
در نتیجه فقط دو رشته تحصیلی در شاخه نظری باقی بماند. اکنون 
نیز باید ایده قالب همین باشــد، زیرا فقط در این صورت است که 

رشته های تحصیلی آسیب نمی خورد.
 

ادغام می تواند خوب باشد 
با این که فعلا کاهش و ادغام رشــته های تحصیلی در حد ایده و 
در سطح کارشناسی مطرح است اما به عنوان یک احتمال که به 
گفته معاون وزیر شــاید از دو سال آینده در نظام آموزشی کشور 
پیاده سازی شود، قابلیت بحث دارد. بنابراین ما از ابراهیم سحرخیز، 
معاون اسبق آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش و کارشناس 
مســائل آموزشی سؤال کردیم که این ادغام وجه مثبت هم دارد؟ 
پاسخ سحرخیز به ما البته دو بخش داشت که یکی از آنها حکایت 
از حسن و دیگری حکایت از عیب داشت. این کارشناس در توضیح 
وجه مثبت این ادغام می گوید: »دو رشته تجربی و ریاضی اشتراکات 
فراوان و نقاط افتراق بســیار اندکی دارند که به راحتی می توانند با 
هم ادغام و تبدیل به یک رشته شوند. این موضوع باعث می شود 
تا امکانات سخت افزاری و منابع انسانی بسیار بهتر از اکنون مصرف 
شود، چرا که مدارس زیادی به خصوص در روستاها وجود دارند که 
این دو رشته را با دانش آموزان اندک تدریس می کنند حال آن که 
اگر تجربی و ریاضی در هم ادغام شوند کمبود شدید معلم نیز تا حد 
زیادی رفع می شــود و امکانات با بهره وری بیشتری مورد استفاده 

قرار می گیرد. 
 

چالش توجه به علایق و استعدادها
اما در بحث ادغام رشته های نظری در دوره متوسطه، یک موضوع 
مهم وجود دارد که روز گذشته کاظمی، معاون وزیر آموزش و پرورش 
آن را به این گونه شرح داد: »اگر تدریس فقط یک رشته دردبیرستان 
به عنوان تصمیم نهایی، رای بیاورد و اجرا شــود همه دانش آموزان 
یک ســری دروس را به صورت مشترک و یک ســری از درس ها 
رامتناســب با علایق و استعدادهای شان انتخاب می کنند. به این 
ترتیب اگر عمده دانش آموزان ۸ ساعت یک درس را بخوانند عده ای 
از دانش آموزان ممکن است همان درس را تا ۱2 ساعت بخوانند.« 
این موضوع علاوه بر گنگ بودنش یک مشکل اساسی دارد، زیرا پای 
علاقه و استعداد دانش آموزان را به میان می کشد؛ یعنی دو مسأله ای 
که در نظام آموزشی ما هیچ گاه مورد توجه نبوده و معلوم نیست 
که چطور قرار است از این به بعد محور قرار بگیرد. انتقاد و در واقع 
ایرادی که ابراهیم سحرخیز به طرح ادغام رشته ها وارد می کند نیز 
دقیقا از همین ناحیه ناشی می شود. او می گوید: »یکی از مشکلات 
نظام آموزشی ما اجرا نشدن نظام جامع هدایت تحصیلی است که 
اتفاقا یکی از زیرنظام های مورد توجه در سند تحول بنیادین هم 
هست. در نظام جامع هدایت تحصیلی بر شناسایی استعداد و علایق 
همه دانش آموزان از دوره ابتدایی تا پایان متوسطه تاکید می شود و 
همچنین مهارت آموزی و توسعه رشته های مهارتی جایگاه مهمی 
دارد. بنابراین تا زمانی که از هدایت تحصیلی فعلی که متعلق به 
دهه 5۰ است دست برنداریم، نمی توانیم دروس را براساس استعداد 
و علایق افراد به آنها ارائه دهیم، چون شــناختی از این دو موضوع 
نداریم.« البته باز گذاشتن میدان برای علایق به گفته این کارشناس 
نه به طور کامل عملی اســت و نه اصولا کار درستی است، زیرا نه 
می توان علایق را دســته بندی کرد و نه نظام آموزشــی را باید در 
اختیار علایق قرار داد، زیرا آموزش و پرورش باید بازارمحور باشد و 
تقسیم بندی دانش آموزان در رشته های مختلف را براساس نقشه 
آمایش هر استان و نظام جامع هدایت تحصیلی انجام داد. اگر قرار 
باشد استعداد تک تک دانش آموزان را نیز ملاک قرار دهیم قاعدتا 
مدارس به اندازه کافی امکانات سخت افزاری یا نرم افزاری ندارند. البته 
از آنجا که این طرح فعلا در حد بررســی و کارشناسی است، امید 

می رود در مراحل چکش کاری، به این مسائل توجه شود.

علوم پایه آسیب نمی خورد؟
پس از مطرح شدن دوباره موضوع ادغام رشته های نظری در مدرسه، 
عده ای نیز نگرانی هایی را از این باب که این کار شــاید در راستای 
سیاست کاهش رشته های علوم پایه باشد، مطرح می کنند. علوم 
پایه رشته هایی هستند که جنبه های کاربردی آنها با زندگی روزمره 
ما سرو کار جدی دارد، بنابراین اگر کمرنگ شوند، اداره امور کشور در 
بخش های مختلف با مشکل مواجه می شود. اما آیا ادغام رشته های 
تحصیلی و احیانا یکی شدن رشته های تجربی و ریاضی با هم یا 
ایجاد یک رشته واحد و تازه می تواند به تضعیف علوم پایه بینجامد؟ 
این سؤال ما از ابراهیم سحرخیز بود که وی به آن پاسخ منفی داد 
و گفت: »آموزش و پرورش موظف است آموزش های عمومی به افراد 
ارائه دهد نه آموزش های تخصصی، زیرا آموزش های تخصصی و از 
جمله علوم پایه در دانشگاه است که معنی می گیرد، ضمن این که 
اگر رشته های تجربی و ریاضی با هم ادغام نیز بشوند، این یکی شدن 

هرگز به معنی نادیده گرفته شدن علوم پایه نیست«.

توزیع سری جدید بسته های
 »لبخند مادری« در سراسر کشور

بنیاد 15 خرداد ستاد اجرایی فرمان امام (ره): معاون اجتماعی بنیاد ۱5 
خرداد ســتاد اجرایی فرمان امام )ره( از توزیع سری جدید بسته های »لبخند 
مادری« در تمامی استان های کشور خبر داد. یاسر اشراقی افزود: با توزیع سری 
جدید بسته های »لبخند مادری« در آذرماه جاری، فرآیند اهدای بسته های ثبت 
نام کنندگان در سامانه »ایران جوان« نیز سرعت خواهد گرفت. اشراقی با اشاره 
به توزیع بسته های »لبخند مادری« در ۳۱ استان کشور گفت: این بسته ها به 
خانواده های دارای فرزند سه قلو و بیشتر و خانواده های کم برخودار دارای فرزند 
سوم و بالاتر که فرزندان شان از ابتدای نیمه دوم امسال به بعد به دنیا آمده اند، 
اهدا می شود. به گفته معاون اجتماعی بنیاد ۱5 خرداد، خانواده های دارای فرزند 
سه قلو و بیشتر می توانند جهت استفاده از حمایت های این بنیاد به سامانه »ایران 
جوان« به نشانی iranejavan.۱5۴2.ir مراجعه و ثبت نام کنند. اشراقی 
تاکید کرد: مردم و خیرین نیز برای مشارکت در تامین بسته های لبخند مادری 
می توانند با شماره گیری کد دســتوری ۴2#*۷۸۰* در این امر خداپسندانه 

سهیم شوند.
بر اســاس این گزارش، بنیاد ۱5 خرداد ستاد اجرایی فرمان امام )ره( در حوزه 
جمعیت فعالیت هایی را آغاز کرده است؛ تولید و پخش پنج فیلم کوتاه در حوزه 
جمعیت و خانواده با عنوان های فیلم های کوتاه تولد، قاب زندگی، سکوت، بازی 
بد و چیکو برای نمایش در شبکه تلویزیونی »ایران جوان« و شبکه های رسانه 
ملی، حمایت از مادران باردار و خانواده های دارای چند قلو از دیگر فعالیت های 
این ســتاد در حوزه جمعیت و خانواده اســت؛ همچنین این بنیاد در ساخت 

خوابگاه های دانشجویی و مدرسه سازی پیشرو است.

هشدار پلیس فتا درباره کلاهبرداری
 با پیامک »سود سهام عدالت«

پلیس فتا: معاون فرهنگی اجتماعی پلیس فتای فراجا نسبت به کلاهبرداری 
از شــهروندان در پوشش دریافت سود سهام عدالت هشدار داد. سرهنگ رامین 
پاشــایی در این  باره اظهار کرد: براساس رصدهای انجام شده در فضای مجازی و 
گزارش های دریافتی از هموطنان با مرکز فوریت های سایبری پلیس فتا؛ مشخص 
شده مجرمان سایبری با مانیتورینگ فضای خبری کشور و با سوء استفاده از نام و 
اعتبار سامانه سهام عدالت با ترفند »واریز یا افزایش سود سهام عدالت به حساب 
جاماندگان« اقدام به ارســال پیامک های جعلی حاوی لینک های آلوده کرده اند. 
وی با بیان اینکه این لینک ها می تواند منجر به آلوده ســازی گوشی تلفن همراه 
فریب خوردگان، سوءاستفاده از اطلاعات شخصی یا برداشت غیر مجاز از حساب 
آنان شود، گفت: در همین راستا باید مردم در برابر چنین پیام هایی هوشمندانه 
رفتار کنند. یکی از مشخصه های تشخیص پیامک های جعلی حاوی لینک های 
آلوده؛ ارسال این پیامک ها با شماره تلفن های شخصی و غیر سازمانی است. معاون 
فرهنگی اجتماعی پلیس فتای فراجا ادامه داد:  در این شگرد؛ کلاهبرداران در مرحله 
بعدی تکمیل فرآیند مجرمانه خود متقاضیان و فریب خوردگان را به درگاه های 
جعلی پرداخت هدایت کرده و ســپس اقدام به برداشت از حساب آنان می کنند. 
پاشایی خاطرنشان کرد: با توجه به هشدارها و اطلاع رسانی این پلیس، هموطنان 
ضمن حفظ هوشیاری و آگاهی لازم در صورت مواجهه با اینگونه پیامک های جعلی 
به هیچ عنوان بر روی لینک های آلوده کلیک نکنند و با مشاهده موارد مشکوک 

موضوع موضوع را به پلیس فتا اطلاع دهند.

کدام کشور کمترین نرخ باروری 
جهان را دارد؟

بلومبرگ: کره جنوبی شاهد کاهش بیشتر نرخ باروری در جهان است. کره جنوبی 
احتمال می دهد که نرخ باروری پایین بی سابقه این کشور برای چند سال دیگر 
چالش های جمعیتی آن را بدتر کند. اداره آمار این کشــور در آخرین پیش بینی 
جمعیت خود گفت که در ســال جاری تعداد نــوزادان مورد انتظار برای هر زن 
احتمالا به ۰.۷2 کاهش یافته است و انتظار می رود تا سال 2۰25 به ۰.65 برسد. 
کره جنوبی در ســال 2۰22 با رقم ۰.۷۸، کمترین نرخ باروری در جهان را ثبت 
کرد. پیش بینی ها، تصویر تیره تری از روندهای جمعیتی کره جنوبی را نسبت به 
دو سال پیش نشــان می دهند که مقامات پیش بینی کردند، نرخ باروری آن در 
سال 2۰2۴ به ۰.۷ برسد و دوباره افزایش یابد. باروری پایین تهدیدی برای تضعیف 
آینده اقتصادی کره  جنوبی با کاهش نیروی کار و کاهش مصرف است، هم چنین 
با کاهش تعداد مردان برای پیوستن به ارتش برای مقابله با تهدیدات کره شمالی، 
سایه ای طولانی بر امنیت ملی می افکند. تا کنون دولت بر نرخ زاد و ولد تمرکز کرده 
است. اقداماتی که برای تشویق تولد بیشتر معرفی شده اند شامل سه برابر شدن 
کمک هزینه ماهانه و کاهش نرخ بهره وام مسکن برای والدین است. سیاست گذاران 
اکنون به دنبال راه هایی برای کنار آمدن با جامعه سالخورده هستند و با این واقعیت 
که معکوس کردن روند جمعیتی دهه ها طول می کشد، مقابله می کنند. آخرین 
پیش بینی آمار کره، جمعیت در سال 2۰۷2 را ۳6.2 میلیون نفر نشان می دهد که 
۳۰ درصد از 5۱.۷ میلیون فعلی کاهش یافته است. انتظار می رود از سال 2۰25 
جمعیت هر ساله کاهش یابد. عوامل مختلفی باعث بی میلی کره ای ها برای بچه دار 
شدن می شود که شامل هزینه های بالای مسکن و فضای رقابتی برای تحصیل 

کودکان است.


